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مدیرکل تامین اجتماعی استان قم :

 سالیانه ۴ هزارمیلیارد 
تومان هزینه داریم

مدیرکل بهزیستی استان قم خبرداد:
درمان ۳هزارمعتاد درکمپ های ترک اعتیاد

این  اینکه  بابیان  قم  استان  اجتماعی  تامین  مدیرکل 
اداره کل سالیانه ۴ هزار میلیارد تومان هزینه دارد گفت: 
۸۰۵ هزار نفر از جمله کارفرما و مستمری بگیر معادل ۶۵ 

اجتماعی  تامین  بیمه  پوشش  تحت  قم  جمعیت  درصد 
هستند.  محمد عاشوری روز یکشنبه در جمع خبرنگاران 
به مناسبت هفته تامین اجتماعی، افزود: ۱۴۳ هزار کارگر 
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معاون فنی و عمرانی شهرداری قم  خبرداد:

اتمام عملیات روسازی مسیر ریل های متروکه
 تا پایان سال

4

8
به مناسبت عید غدیر؛

۴۴ زندانی جرایم غیر خشن در قم آزاد شدند

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از جمع آوری کامل ریل 
و  داد  خبر  آینده  ماه  سه  در  فاطمی  خیابان  متروکه  راه آهن 
گفت: امیدواریم بتوانیم تا اواخر سال عملیات روسازی مسیر 

از مصلی تا ایستگاه محمدیه به طول 7 کیلومتر را آغاز کنیم اما 
جمع آوری خود ریل حداقل سه ماه زمان خواهد برد.

عباس حلوایی زاده در خصوص جمع آوری ریل های متروکه 

عدم آگاهی به قوانین موجب خسارت زیادی به بیمه شده و کارفرما می شود
۱۴ هزار و ۵۳۳ کارگاه فعال دراستان قم و جود دارد 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:
برای ایجاد رفاه عمومی باید 

اقتصاد را اجتماعی کرد
 عضو کمیســیون امنیت ملی و 
سیاســت خارجی مجلس شورای 
اســامی نخســتین اقــدام برای 
حفظ کرامت انسان ها را در خروج 
مردم از فقر و ایجــاد رفاه عمومی 
عنوان کــرد و افزود: بــرای نیل به 
این هدف باید اقتصاد را اجتماعی 
کرد.  محمود عباس زاده مشکینی 
2در نشست علنی روز یکشنبه ۲۶ 

رئیس جمهور در جلسه هیات دولت؛ 
بانوان نباید احساس کنند که 

درحاشیه قرار دارند 
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آیت الله جوادی آملی:
 مردمسالاری دینی یعنی رهبران 

بیراهه نروند
 رئیس جمهــور با تاکید بر اجرای 
عدالــت در تمام ابعــاد حکمرانی 
اظهار داشــت: دولــت مردمی، در 
عرصه مدیریت همــواره به دنبال 
شایسته سالاری است و بر همین 
اســاس در این دولت بانوان گرامی 
به هیــچ عنــوان نباید احســاس 
کنند که در حاشیه قرار دارند و به 
توانمندی هــا و کارآمدی آنها توجه 

مرجع تقلید شیعیان گفت: 
یعنــی  دینــی  مردمســالاری 
هم ســالاران دینی باشند هم 
مردم دینی باشند؛ هم رهبران 
متدین باشــند که نــه بیراهه 
بروند و نه راه کســی را ببندند 
و هــم مردم متدین باشــند نه 
احتکاری باشند نه اختاسی 
باشــند نه نجومی.  آیــت الله  2

  

سال  در  اینکه  بیان  با  قم  استان  تجارت   و  معدن  صنعت،  سازمان  رییس 
گذشته ۱۱ مجوز اکتشاف معدنی در قم صادر شده است، گفت: از این بین 
اکبر  دارد.   قرار  پایانی  مراحل  در  معدن  از ۹  استخراج  و  اکتشاف  مقدمات 
ابدالی روز شنبه در جلسه شورای معادن در سالن جلسات استانداری قم، 
افزود: از سازمان ملی زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور انتظار می رود 
در خصوص تعیین تکلیف پهنه های معدنی داری پروانه بهره برداری اقدام 
به معدن آهک  به برخی چالش های دسترسی  با اشاره  ادامه  نماید. وی در 

شهردار قم گفت: شهرداری قم آمادگی دارد تا بخشی از ظرفیت بوستان های 
شهری خود را جهت توسعه ورزش های رزمی مانند تکواندو در اختیار هیات 
های ورزشی قرار دهد. دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد عصر روز شنبه در دیدار 
با هادی ساعی رئیس فدراسیون تکواندو، اظهار داشت: بوستان ۱۰۰۰ هکتاری 
قم ظرفیت کم نظیری در جهت توسعه انواع رشته های ورزشی را در یک محیط 
مفرح و کم هزینه دارد. وی با بیان اینکه توسعه تکواندو در قم در قالب بوستان های 
شد:  یادآور  است،  ورزشی  رشته  این  هیات  اعضای  پیگیری  نیازمند  شهری 

رییس سازمان صمت استان قم خبرداد 
۹ پهنه جدید معدنی قم در آستانه استخراج 

شهردارقم دیدار با رئیس فدراسیون تکواندو مطرح کرد:
آمادگی بوستان های شهری برای توسعه تکواندو

عکس:مهدی بخشی
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درمسیربلوار پیامبراعظم)ص( تا مسجد مقدس جمکران انجام شد؛

برپایی کاروان خودرویی جشن عیدغدیرخم

پیام های ابقای اسکوچیچ 
از  هیات رئیسۀ فدراسیون فوتبال در حالی که هفتۀ قبل دراگان اسکوچیچ را 
سرمربیگری تیم ملی عزل کرده بود، روز یکشنبه حکم به ابقای اسکوچیچ داد! ظاهرا 
دلیل ابقای اسکوچیچ، پاسخ منفی علی دایی به فدراسیون فوتبال برای پذیرش 

هدایت تیم ملی در جام جهانی بوده است.
 باید بگوییم که ابقای اسکوچیچ از چند جهت به سود فوتبال ایران است.نخست 
اینکه نفس برکناری مربی ای که تیمی را به جام جهانی رسانده، معقول به نظر 
نمی رسد. چنین تصمیمی در کمتر کشوری اتخاذ می شود. اسکوچیچ زمانی هدایت 
تیم ملی ایران را بر عهده گرفت که کمتر کسی حاضر بود چنین کاری کند. اسکوچیچ 
تیمی را تحویل گرفت که در آستانۀ حذف از مرحلۀ نخست بازی های راهیابی به جام 
جهانی بود ولی او تیم را از این مرحله به سلامت عبور داد و در مرحلۀ دوم نیز، در 

مصاف با حریفان قدرتمندتر، به سرعت صعود ایران به جام جهانی را قطعی کرد.
  حذف شدن در مرحلۀ اول مسابقات مقدماتی و راه نیافتن به جمع تیم های اصلی 
قارۀ آسیا، که در پی کسب بلیت راهیابی به جام جهانی بودند، آبروریزی بزرگی بود که 
اسکوچیچ مانع تحقق آن شد و در مرحلۀ دوم هم کار خودش را به خوبی انجام داد و 

تیم را سهل و آسان به جام جهانی رساند.
  دوم اینکه، ما نباید مثل تازه به دوران رسیده ها عمل کنیم. جام جهانی مهم است 
اما مهم ترین چیز نیست. در 24 سال گذشته که پای ما به جام جهانی باز شده، نفس 

حضور در جام جهانی همیشه مایۀ ناسپاسی و اختلاف و نفرت بین ما بوده است.
جام جهانی یک تورنمنت جذاب است ولی قرار نیست دوای همۀ دردهای ما باشد. 
رفتار عمومی در فوتبال ما تقریبا پس از هر بار صعود تیم ملی به جام جهانی، چنان 
بوده که گویی موفقیت نسبی در جام جهانی )یعنی صعود از مرحلۀ گروهی. همین!( 

چه اکسیر شفابخشی برای فوتبال ایران و جامعۀ ایران خواهد بود.
 به همین دلیل ما به محض اینکه به جام جهانی می رسیم، آمادۀ پریدن به هم و 
دریدنِ هم می شویم. کشورهایی مثل سوئیس و سوئد و هلند و اسکاتلند و دانمارک 
و نروژ و ژاپن و حتی انگلستان بارها به جام جهانی صعود کرده و ناکام مانده اند. 
اسکاتلند تا به حال نتوانسته حتی به مرحلۀ یک هشتم نهایی صعود کند. حضورش 
در جام جهانی هم بیشتر از ما بوده. هلند با آن فوتبال غنی اش چند بار قهرمانی را از 
دست داده. سوئیس در جام جهانی همیشه تیمی متوسط یا حتی کمتر از متوسط 

بوده.
  این شهوت ملی ما برای درخشیدن در جام جهانی، که ناسپاسی در حق ویرا و 
اسکوچیچ و تصمیمات عجیب دربارۀ نصب و عزل ایویچ و دودستگی بازیکنان تیم 
ملی و تقابلشان با مربی تیم و فحاشی مردم به بازیکنانی که مرتکب اشتباهی در 
بازی های جام جهانی می شوند )مثل علی دایی 2006 و نکونام 2014(، نشان 
می دهد که جام جهانی برای ما چیزی بیشتر از فوتبال است و گویی ما هزاران عقده 
و ناکامی و احساس بدبختی را می خواهیم با موفقیتی نسبی در جام جهانی جبران 

و فراموش کنیم.
  همین روحیه، رفتار ما را در قبال جام جهانی شبیه رفتار آدم های تازه به دوران 
رسیده می کند. ابقای اسکوچیچ، حتی اگر با اکراه بوده باشد، گامی است در راستای 

فاصله گرفتن از این تازه به دوران رسیدگی ما ایرانیان در عرصۀ فوتبال جهانی.
  کاملا ممکن است ما با اسکوچیچ در جام جهانی نتایج خوبی نگیریم. ولی از ترس 
وقوع این واقعۀ نه چندان مهم، نباید پیشاپیش دخل تیم ملی را با تغییر مربی در 

فاصلۀ چهار ماه مانده به برگزاری جام بیاوریم.
  ما با کی روش ثبات در فوتبال ملی را تجربه کردیم. امکانات قابل توجهی هم در 
اختیار کی روش بود. اما هر دو بار با او در مرحلۀ گروهی باقی ماندیم و نتوانستیم به 
یک هشتم نهایی صعود کنیم. صعود هم می کردیم، چندان مهم نبود. مهم استمرار 
حضور ما در جام جهانی است که احتمالا در بلندمدت موجب پیشرفت ما در این 

مسابقات می شود.
   حضور مستمر در جام جهانی، چه بسا عبور تیم ملی ایران از مرحلۀ گروهی را به 
امری عادی بدل سازد. ولی اگر هر بار که به جام جهانی می رویم، به جان هم بیفتیم 
و مثل آدم های بی پرنسیب و ندیدپدید عمل کنیم، فقط جام جهانی را مایۀ تفرق و 

نفرت می کنیم و لذت تماشای فوتبال را هم از دست می دهیم.
 مهم ترین چیز تماشای سه بازی خوب از تیم ملی در جام جهانی 2022 است. 
نتیجۀ این سه بازی، فرع قضیه است. فوتبال باید مایۀ لذت و وحدت باشد نه نفرت 

و تخاصم.
تحلیلگرمسائل ورزشی 

اهورا جهانیان*

جناب آقای مهدی قائم پناه 
مدیر محترم روابط عمومی اداره کل اوقاف و 

امورخیریه استان قم
با نهایت تاسف وتاثر درگذشت  پدر بزرگوارتان 
را تسلیت عرض نموده برای آن مرحوم ازدرگاه 

ایزد متعال طلب آمرزش و مغفرت و علودرجات 
اخروی را دارم وبرای شما و دیگر بازماندگان  

صبر واجرمسئلت دارم.
روح اله کرمانی

انالله واناالیه راجعون
بانهایت تاسف وتاثردرگذشت پدر ارجمند 
جناب آقای مهدی قائم پناه)مسئول روابط 
عمومی اوقاف قم(راتسلیت عرض نموده 

وازخداوند متعال برای آن مرحوم طلب آمرزش 
و علودرجات وبرای بازماندگان صبرواجرازدرگاه 

خداوند متعال مسئلت می نماییم.
اداره کل اوقاف و امورخیریه  استان قم

به همت روابط عمومی اداره کل تامین اجتماعی استان قم برگزارشد؛

کسب رتبه برتر خبرنگار» ایمان« 
درجشنواره رسانه و تامین اجتماعی

دردومین جشنواره رسانه و تامین اجتماعی  که به همت روابط عمومی اداره کل تامین 
اجتماعی استان قم برگزار شد ازروح اله کرمانی  خبرنگار روزنامه ایمان بعنوان رتبه برتر و 

برگزیده تجلیل بعمل آمد.
مدیر روابط عمومی اداره کل تامین اجتماعی قم  روز یکشنبه و در آستانه عید سعید 
غدیر خم  در مراسم اختتامیه این جشنواره  که در سالن جلسات این اداره کل برگزار 
گردید طی سخنانی گفت: 220 اثر از ۳۵ رسانه ملی و استانی به دبیرخانه دومین 
جشنواره رسانه و تامین اجتماعی رسید که از این تعداد ۵0 اثر شایسته داوری انتخاب 
شد. محمد تلخابی افزود: از تعداد آثار راه یافته به مرحله داوری، 10 اثر برتر شناخته و 26 
اثر شایسته تقدیر معرفی شد. لازم به ذکر است دومین جشنواره رسانه و تامین اجتماعی 
دوم تیرماه جاری فراخوان شد و این جشنواره ویژه آثاری بود که در محدوده زمانی هشتم 
خرداد سال 1401 تا روز پنج شنبه 16 تیرماه 1401 در رسانه های استانی و یا ویژه نامه 

استانی نشریات سراسری منتشر شده باشد.
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ایران چرا تضمین می خواهد؟

چندی پیش مذاکرات دوحه با محوریت رفع تحریم های ظالمانه علیه ملت ایران 
در حالی به پایان رسید که برخی رسانه های غربی مجدداً با طرح برخی موضوعات 
انحرافی تلاش کردند، جوّ گفت وگوها را با هدف تداوم فشار به ایران منفی نشان دهند. 
در این میان مسئولین سه کشور اروپایی و ایالات متحده در اظهارنظرهای گوناگون و 
جداگانه ادعا کردند که ایران مسائل قدیمی که قبلًا حل شده بودند را دوباره مطرح و 
از فرصت پیش آمده برای موفقیت مذاکرات استفاده نکرده است. ند پرایس، سخنگوی 
وزارت امور خارجه آمریکا مدعی شد که ایران طی هفته ها و ماه های گذشته مطالباتی 

فرعی مطرح کرده که خارج از چارچوب برجام بوده اند.
در این میان به نظر می رسد که منظور غربی ها از طرح مسائل قدیم از سوی ایران 
به عنوان مانع دستیابی به توافق، پافشاری ایران در اخذ تضمین از طرف های غربی 
باشد. گرچه مسئولین مذاکره کننده ایرانی، صریحاً صحبتی دراین باره نداشته اند اما 
سایر مطلعین ازجمله وحید جلال زاده، رئیس فراکسیون امنیت ملی مجلس ایران 
در این خصوص اظهار داشت که در دو موضوع با آمریکا به نتیجه نرسیدیم؛ انتفاع 
اقتصادی یکی از آنهاست، آمریکا حاضر نیست حتی تا پایان دوران بایدن به ایران 
ضمانت دهد. به هر صورت، ازآنجا که موضوع تضمین ها ازجمله موضوعاتی است که 
ایران به هیچ وجه از آن کوتاه نمی آید، لذا سؤالی که ممکن است در میان افکار عمومی 
مطرح شود این باشد که دلیل پافشاری ایران بر اخذ تضمین از طرف آمریکایی چیست 
و آیا اساس درخواست تضمین از سوی ایران، رویکرد درستی در مذاکرات احیای 
برجام است؟ دلایل کاملًا عقلانی و منطقی در چرایی این درخواست وجود دارد. ابتدا 
می توان پرسید که آیا ایالات متحده خود حاضر است به توافقی رضایت دهد که طرف 
مقابل هیچ گونه تضمینی را برای پایبندی به تعهداتش نپذیرد؟ و یا اینکه آیا آمریکا و سایر 
طرف های حاضر در مذاکرات می پذیرند که دولت های آینده شان بدون هیچ  دلیلی 
تعهدات ایران برای ایجاد محدودیت در فعالیت های صلح آمیز را کنار بگذارند؟ گرچه 
اقتضای کنونی ایران، حکم می کند که توافق هسته ای صورت بگیرد، اما این توافق 

الزاماً باید گونه ای باشد که مجدداً برای ایران خسارت و ضرر نداشته باشد.
از جهتی بدیهی است که اگر قرار است آمریکا دوباره به توافق برگردد باید به دلیل 
خدشه ای که با بی مسئولیتی به اعتبار خودش وارد کرده است، طرفین حاضر در برجام 
به ویژه ایران را مطمئن کند که در آینده به بی قانونی و بی مسئولیتی اقدام نخواهد کرد و 
اتفاقات خروج از برجام را تکرار نمی کند. خصوصاً که اکنون در آمریکا جمهوری خواهان 
با توافق مخالفت می کنند و در ماه های آینده نیز احتمالًا اکثریت کنگره در اختیار 
جمهوری خواهان قرار بگیرد، در این صورت آنها ممکن است که بلافاصله توافق را از 
بین ببرند، در چنین شرایطی هیچ بازیگر عاقلی قبول نمی کند بدون اخذ تضمین لازم 

از طرف آمریکایی به توافقی متزلزل برسد.
بنابراین، ایران که در سال های اخیر اجرای برجام به خوبی نشان داده که به پذیرش 
هزینه های ناشی از قبول تعهداتش پایبند است، بدیهی است که برحسب تجربیات 
پیشین، در مذاکرات احیای برجام نیز بر »قوی، پایدار و قابل اتکاء بودن« هرگونه توافقی 
تأکید  و بر این واقعیات، پافشاری کرده که نمی تواند در مقابل آمریکا به عنوان طرفی 
که با بدعهدی، ضمن خروج از برجام، تحریم های یک جانبه و غیرقانونی را علیه ملت 
ایران اعمال داشت، از موضوع تضامین صرف نظر کند، چرا که در این صورت، مجدداً 

خسارت محض ناشی از خروج مجدد آمریکا از توافقنامه را دچار خواهد شد. 
گفتنی است که ایران در حالی بر موضوع لغو تحریم ها متمرکز شده که در مذاکرات 
مربوطه، چیزی فراتر و یا کمتر از توافقنامه برجام را طلب نکرده است. البته واقعیت 
امر نیز اینجاست که بدون برآورده شدن کامل بندهای توافقنامه برجام برای ایران، 
این توافقنامه برای مردم ایران، توافقنامه ای بی فایده خواهد بود. چنانچه حدود چهار 
سال نیز این گونه بوده و دولت و ملت ایران به طور کامل از حقوق و مزایای مشروع و 
قانونی خود تحت توافقنامه برجام محروم بوده اند. بنابراین اگر غربی ها می خواهند 
که توافقنامه هسته ای، احیا و تعهدات هسته ای ایران طبق آن  یک بار دیگر از سر 
گرفته شود، طبعاً باید که ابتدا لغو تحریم ها و بهره مندی ایران از عواید اقتصادی برجام، 
درست مطابق با بندبند توافقنامه را تضمین کنند. خواسته ای که طبق تجربه های 
پیشین، خواسته ای منطقی و کاملًا منطبق با روح و متن برجام است. در این میان 
اگر آمریکایی ها نیز  واقعاً خواهان احیای برجام هستند همان گونه که در مرگ برجام 
پیش قدم بوده اند، باید در احیای آن نیز گام مهمی از جمله ارائه تضمین های مکفی 

را بردارند و پنجره ها و عواید اقتصادی این توافقنامه را برای ایران، باز و تضمین کنند.
کارشناس حقوق بین الملل

به مناسبت اعیاد قربان و غدیر خم صورت گرفت؛

موافقت رهبر انقلاب با عفو یا تخفیف 
مجازات تعدادی از محکومان

 رهبر انقلاب اسلامی با عفو یا تخفیف 
و  هفتاد  و  دویست  و  هزار  دو  مجازات 
محاکم  محکومان  از   )22۷2( تن  دو 
قضائی  سازمان  انقلاب،  و  عمومی 
حکومتی  تعزیرات  و  مسلح  نیروهای 

موافقت کردند.
سعید  اعیاد  رسیدن  فرا  مناسبت  به 
قربان و غدیر خم، رهبر انقلاب اسلامی 
و  هزار  دو  مجازات  تخفیف  یا  عفو  با 
از   )22۷2( تن  دو  و  هفتاد  و  دویست 
انقلاب،  و  عمومی  محاکم  محکومان 
و  مسلح  نیروهای  قضائی  سازمان 

تعزیرات حکومتی موافقت کردند.
حجت الاسلام محسنی اژه ای رئیس 
قوه قضائیه در نامه ای به رهبر انقلاب اسلامی پیشنهاد عفو یا تخفیف و تبدیل مجازات 
این محکومان را که پرونده های عفو آنان در کمیسیون عفو و بخشودگی بررسی شده و 
واجد شرایط لازم تشخیص داده شده اند، ارائه کرد که این پیشنهاد در اجرای بند 11 

اصل 110 قانون اساسی مورد قبول حضرت آیت الله خامنه ای قرار گرفت
 

بشیری نماینده تهران:

 رئیس جمهور در تیم اقتصادی خود 
تجدید نظر کند

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی تأکید کرد: قیمت اقلام خوراکی 
پرمصرف مردم افزایش داشته و تیم اقتصادی دولت نتوانسته مدیریت دقیقی در امور 

اقتصادی داشته باشد. 
فرهاد بشیری در تذکری شفاهی در جریان جلسه علنی روزیکشنبه  مجلس بیان 
کرد:  معیشت و اقتصاد مردم در تنگنا است. ۳۷ قلم خوراک پرمصرف مردم ۵1 درصد 
تورم داشته است. نیاز به اقدام جدی و برنامه ریزی دقیق از سوی تیم اقتصادی دولت 
برای کاهش قیمت ها وجود دارد. وی در ادامه اظهار کرد:  در نشست مشترک مجلس 
و دولت تأکید داشتم که تیم اقتصادی دولت در اداره دقیق امور اقتصادی موفق نبوده 
است. باید رئیس جمهور در تیم اقتصادی خود تجدید نظر کند. رئیس جمهور گفته بود 
که قیمت دارو اضافه نمی شود. متأسفانه شاهد افزایش قیمت دارو هستیم و لازم است 

فکر اساسی در این حوزه شود.
 

درخشان نماینده ایرانشهر:

 مطالبات بازنشستگان تأمین اجتماعی
 باید محقق شود

نماینده مردم ایرانشهر در مجلس شورای اسلامی خواستار اجرای قانون در پرداخت 
حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی شد.  عبدالناصر درخشان در تذکری شفاهی در 
جریان جلسه علنی روزیکشنبه مجلس خطاب به وزیر کشور بیان کرد:  با وجود عدم 
برخورداری استان سیستان و بلوچستان و اجرایی نشدن مفاد مندرج در قانون جوانی 
جمعیت به ویژه در حوزه استخدام ها تعدادی از جوانان استان در آزمون استخدامی 
شرکت کرده و امتیاز بالایی کسب کردند. طولانی شدن فرایند جذب آن ها تأمل برانگیز 
رفع دغدغه  کرد:   اظهار  ادامه  در  رود. وی  کنار  ناروا  تبعیض های  این  باید  و  است 
بازنشستگان تأمین اجتماعی و تحقق مطالبات آن ها براساس مصوبات شورای عالی 
کار از دیگر الزامات است که انتظار می رود هر چه سریع تر رئیس جمهور دستور دهد تا 

قانون برای بازنشستگان تأمین اجتماعی قانونی گردد.

اخبار

آیت الله اعرافی در مراسم عمامه گذاری:

دشمنان بدانند قلب حوزه وفادار 
به امت و ملت ایران است

 مدیر حوزه های علمیه  گفت :دشمنان بدانند طلاب با علم و اخلاق و ادب و 
تهذیب نفس از آرمان های امام و شهدا و مکتب اهل بیت صیانت خواهند کرد و در 

مشکلات جامعه و حل فصل آن، همراه مردم خواهند بود. 
آیت الله اعرافی در مراسم عمامه گذاری طلاب که به مناسبت عید غدیر در مسجد 
حضرت معصومه سلام الله علیها مدرسه علمیه معصومیه برگزار شد، ضمن تبریک 
عید غدیر خم ابراز داشت : ماندگاری و درخشش انوار این عید در تاریخ اسلام یک 
قصه عادی نیست، چرا که در طول تاریخ اسلام داستان های معاند و عوامل مزاحم 
مانع از تحقق غدیر و پیام های بزرگ آن می شد و یادمان باشد این داستان بزرگ در 
مسیر گذر تاریخ با موانع و سدهای بزرگی روبرو بود و نمی گذاشت غدیر و داستان 

های امامت برای نسل ها و قرن های آینده بماند و منتقل شود.
وی در ادامه گفت:غدیر در گذر زمان با موانع بزرگ مواجه شده است که مهمترین 
آن این بود که تا حدود 100 سال نقل احادیث پیامبر ممنوع بوده و جریاناتی در 
جوامع اسلامی آن زمان مانع از نقل وقایع و نقل سخنان پیامبر بودند و در این باره 
آنقدر گزارش در تاریخ آمده است که قابل انکار نیست و همچنین گروهی از خلفا در 
کنار جریان های انحرافی سیاسی و فرهنگی به اهل بیت علیهم السلام اغراض ناروا 

می گفتند و مانع از ضبط و ثبت وقایع و نقل احادیث پیامبر می شدند.
مدیر حوزه های علمیه تصریح کرد: در ارتباط با خاندان پیامبر و کسانی که وابسته 
به این خط نورانی بودند یک کینه و عداوت و برنامه ریزی خاصی برای محو اینها در 
تاریخ جوامع اسلامی وجود داشت، همچون وجود عاشورا که تلاش بر حذف جریان 
فیزیکی امامت بود و این یک جریان اموی بود تا این راه و رسم و معارف بلند و نورانی 
اسلام را در تاریخ دفن کند و همواره سعی شده به عنوان یک چهره خشن با عاشورا 
برخورد شود. عضو فقهای شورای نگهبان خاطرنشان ساخت: خطرناکتر از برخورد 
فیزیکی با مکتب اهل بیت اقدامات پیچیده حدیثی و روایی در قالب یک جنگ نرم 
افزاری بود که حدیث جعل می کردند و فضای مسموم تبلیغی علیه جریان مکتب 
اهل بیت بوجود می آوردند و در جامعه آن زمان منع نقل حدیث و رویایی با اهل بیت 
علیهم السلام به شکل سخت و فیزیکی و با رویارویی نرم همراه بود و در این راستا 
جریانات اموی در بیان مناقب اهل بیت علیهم السلام از سوی دیگر همچون سدهای 
بزرگ در مقابل احادیث و داستان های که برای تثبیت امیرمومنان و خاندان پیامبر 

طراحی شده قرار داشتند.
آیت الله اعرافی عنوان داشت: با درخشش و فروغ بعد از 1000 اندی سال و 
ماندگار قصه غدیر امر عادی نیست چرا که در طول تاریخ سعی داشتند سد های 
بزرگ در ظاهر و باطن فرهنگ جامعه بوجود آوردند تا نام علی و فرهنگ غدیر نماند و با 
بوجود آوردن موانع و مین گذاری بزرگ در تاریخ سعی داشتند تا میراث و ارزش های 
متعالی این خاندان از بین برود و به نسل های آینده منتقل نشود، اما امروزه برگزاری 
مراسم های گرامیداشت این عید بزرگ در ایران و در جهان اسلام نشان از عظمت 
و بزرگی مکتب اهل بیت علیهم السلام می باشد و این میراثی که پای آن جان می 
فشانیم و ملت بزرگ ایران پرچم دار آن است به آسانی به دستمان نرسیده است بلکه 
در تحقق این امر مهم زندان ها شکنجه های و جنایت های متعددی صورت گرفته 

است و همواره جریانات انحرافی در تقابل غدیر بوده و هستند.
وی با بیان این که طراحی پیامبر و معماری ایشان در برخورد با انحرافات این امر 
نورانی در خلق حادثه غدیر قابل توجه می باشد ابراز داشت: برای این که یک حادثه 
در مقابل اتفاقات تاریخی و هجوم جریانات انحرافی بماند معماری و طراحی حادثه 
امر مهم است و پیامبر خدا در طراحی عید غدیر مهندسی و معماری این حادثه 
بزرگ نه تنها در آن زمان میخواستند راه را نشان بدهند بلکه در صدد اهتراز پرچم 
ولایت بودند تا در گذر زمان پیام ولایت بماند و دستخوش انحرافات تاریخی نشود، لذا 

ماندگاری این امر مهم نیازمند مهندسی دقیق و حساس می باشد.
  

دبیر کمیته علمی کشوری کرونا:

مردم استفاده از ماسک را فراموش نکنند 
دبیر کمیته علمی کشوری کرونا گفت: توصیه ما این است که مردم استفاده از 
ماسک را فراموش نکنند و حتما از ماسک استفاده و نوبت یادآور واکسن کرونا را تزریق 

کنند.
دکتر حمیدرضا جماعتی با اشاره به بررسی وضع کرونا و شیوع زیرسویه های 
اُمیکرون در کشور های مختلف در هفتاد و سومین جلسه کمیته علمی کشوری کرونا 
افزود: در 4 منطقه از 6 منطقه سازمان جهانی بهداشت، روند رو به رشد موارد ابتلا و 

بستری بر اثر شیوع زیرسویه های اُمیکرون مشاهده می شود.
وی با اشاره به افزایش مبتلایان و بستری های کرونا در ایران ادامه داد: پیش بینی 
می کنیم که به ویژه در یکی دو هفته آینده همچنان موارد ابتلا و بستری های کرونا در 
کشور رو به افزایش باشد. در بررسی ها، مشخص شده است که بیش از ۸0 درصد از 
موارد ابتلا به کرونا، مربوط به زیرسویه BA.۵ است که سرایت زایی بسیار زیادی دارد.
دبیر کمیته علمی کشوری کرونا گفت: هر فرد مبتلا به زیرسویه BA.۵ می تواند 1۸ 
نفر را آلوده و مبتلا کند؛ اگرچه میزان مرگ و میر این زیرسویه نسبت به ویروس دلتا 
خیلی کمتر است، اما باتوجه به اینکه تعداد بسیار بیشتری از افراد را گرفتار می کند، 

میزان مرگ و میر آن به ویژه در افراد واکسینه نشده می تواند بیشتر شود.
جماعتی با تاکید بر لزوم رعایت شیوه نامه های بهداشتی در سطح جامعه و تزریق 
نوبت یادآور واکسن کرونا افزود: واکسیناسیون باعث کاهش موارد شدید بستری در 
بیمارستان و مرگ و میر می شود. وی ادامه داد: افرادی که 6 ماه از آخرین تزریق 
واکسن شان می گذرد، حتما نوبت یادآور واکسن کرونا را تزریق کنند؛ مهم نیست که 
آخرین واکسن، نوبت اول یا دوم یا سوم باشد بلکه اگر 6 ماه از آخرین نوبت می گذرد، 
حتما نوبت یادآور باید تزریق شود. دبیر کمیته علمی کشوری کرونا گفت: باتوجه به 
ورود حجاج به کشور و درپیش بودن ایام اربعین حسینی، توصیه کمیته علمی این 
است که باتوجه به وجود زیرسویه های اُمیکرون در کشور های عراق و عربستان، حتما 
وضع سلامت حجاج و زائران به صورت موردی، بررسی شود و افرادی که علائمی از 
بیماری دارند، حتما تا پایان دوره بیماری، در منزل بمانند و بعد از دوره بیماری، از 
ماسک های مطمئن یا دو ماسک سه لایه استفاده کنند. جماعتی افزود: حجاج و 
زائران اربعین حسینی حتما علاوه بر تزریق نوبت یادآور واکسن )6 ماه بعد از آخرین 
نوبت واکسن کرونا(، فاصله گذاری فیزیکی را رعایت و حتما از ماسک به ویژه در 

تجمعات، استفاده کنند.
 

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش:

قدرت پدافندی در سایه پیشرفت علمی 
محقق شده است 

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش گفت:امروز قدرت پدافندی در سایه همین 
پیشرفت علمی محقق شده است و هیچ مانع و عاملی نباید پیشرفت علمی مراکز 

آموزشی و نظامی کشورمان را دچار وقفه کند.
امیر سرتیپ علیرضا صباحی فرد روز یک شنبه26 اردیبهشت در جمع فرماندهان 
مراکز آموزش این نیرو با بیان اینکه شتاب علمی در ارتش به ویژه نیروی پدافند هیچ 
از نقشه ها ی شوم  اقتدار ارتش بسیاری  کُند نخواهد شد، اظهار داشت:  زمان 

دشمنان را به چالش کشیده و خنثی کرده است.
وی با اشاره به اینکه قدرت پدافندی در سایه پیشرفت علمی محقق شده است، 
افزود: تردیدی نیست بسیاری از فشار های موجود و اعمال تحریم های ناجوانمردانه 
در راستای جلوگیری از دستیابی ملت شریف کشورمان به پیشرفت علمی و اقتدار 
درون زا اعمال می شود که البته تا اقتدار بی قید و شرط ایران عزیز در صحنه هستیم.
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش، خاطر نشان کرد: پژوهش در توسعه همه 
جانبه قدرت پدافندی کشورمان به ویژه در زمینه ی راداری، موشکی، پهپادی و... 
باید به عنوان اصلی ترین عامل پیشرفت علمی مد نظر فرماندهان این نیرو قرار بگیرد، 

چراکه پژوهش نقطه عطفی در دستیابی به قدرت نظامی است.
وی پژوهش را از محور های مهمی دانست که می تواند ضامن توسعه و پیشرفت 
پایدار کشور به ویژه در عرصه نظامی باشد به طوری که اگر پژوهش انجام نشود در 
تمامی حوزه ها شاهد رکود علم و توسعه و در نتیجه تضعیف اقتدار مملکت عزیزمان 

در عرصه های بین المللی می شویم.

مرجع تقلید شیعیان گفت: مردمسالاری دینی یعنی هم سالاران دینی باشند 
هم مردم دینی باشند؛ هم رهبران متدین باشند که نه بیراهه بروند و نه راه کسی را 
ببندند و هم مردم متدین باشند نه احتکاری باشند نه اختلاسی باشند نه نجومی. 
آیت الله عبدالله جوادی آملی در پیام به دومین همایش ملی نهج البلاغه در آرا و 
اندیشه های اسلام شناسان اظهارداشت: نهج البلاغه تمام سخنان امیرالمومنین 
علیه السلام نیست بلکه سید رضی آن بخش هایی که توانسته را جمع آوری کرده 
و البته همین نیز خدمت بزرگی به اسلام بود لذا تدریس نهج البلاغه و تحقیق 

درباره آن باید در دستور کار حوزه و دانشگاه قرار بگیرد.
وی افزود: تفسیر نهج البلاغه نیاز به تحقیقات همه جانبه دارد چون این کتاب 
شریف از جهاتی شبیه قرآن کریم است و همانگونه که برخی از آیات قرآن به کمک 
سایر آیات تفسیر می شوند برخی از عبارات نهج البلاغه توسط سایر عبارات آن 

مورد شرح قرار می گیرند.
مفسر برجسته نهج البلاغه با اشاره به براهین توحیدی این کتاب گرانسنگ 
گفت: تمام براهین توحیدی که توسط علما و فلاسفه از فارابی گرفته تا علامه 
طباطبایی بیان شده اند به پای براهین توحیدی امیرالمومنین علیه السلام نمی 

رسند و این امر ارزش نهج البلاغه را می رساند.
موسسات متعددی در احیای معارف نهج الباغه ایجاد شود 

 آیت الله جوادی آملی با بیان اینکه نهج البلاغه تفسیر ولایت است تاکید کرد: 
باید مؤسسات متعددی در احیای معارف نهج البلاغه ایجاد شود. علما، طلاب 
و خیرین تلاش کنند نه یک مؤسسه بلکه چندین مؤسسه ایجاد شوند تا هر یک 
آنها عهده دار بخشی از دریای وسیع نهج البلاغه شوند چرا که این کتاب شریف 

تفسیر سنت و ولایت است.
وی با اشاره به ویژگی های جامعه علوی اظهار کرد: جامعه علوی طبق تعبیر 
امام علی علیه السلام جامعه ای آزاد است. منظور حضرت از آزادی این است که 

مؤمنان نه از خوف جهنم و نه به شوق بهشت خدا را عبادت کنند بلکه خالصانه 
برای پیوند با حقیقت نامتناهی الهی این کار را بکنند.

داشت:  بیان  دینی  سالاری  مردم  مفهوم  بر  تاکید  با  علمیه  حوزه  استاد 
مردمسالاری دینی یعنی هم سالاران دینی باشند هم مردم دینی باشند؛ هم 
رهبران متدین باشند که نه بیراهه بروند و نه راه کسی را ببندند و هم مردم متدین 
باشند نه احتکاری باشند نه اختلاسی باشند نه نجومی. جوادی آملی خاطرنشان 
کرد: این سخن حضرت که نظام هستی با اختلاف هماهنگ نیست خطاب به 
کل جامعه بشری است. جنگ های جهانی حاصل اختلاف بودند و هیچکدام 

باعث آرامش و تمدن نشدند بلکه جز ویرانی حاصلی نداشتند.

آیت الله جوادی آملی:

 مردمسالاری دینی یعنی رهبران بیراهه نروند
جاوید منتظران*

 رئیس جمهور با تاکید بر اجرای عدالت در تمام ابعاد 
حکمرانی اظهار داشت: دولت مردمی، در عرصه مدیریت 
همواره به دنبال شایسته سالاری است و بر همین اساس در 
این دولت بانوان گرامی به هیچ عنوان نباید احساس کنند 
که در حاشیه قرار دارند و به توانمندی ها و کارآمدی آنها توجه 

نمی شود.
جلسه  در  یکشنبه  اروز  رئیسی  ابراهیم  سید  الله  آیت 
هیات دولت با تبریک عید سعید غدیر، اجرای عدالت را 
به  ابی طالب)ع(  مهم ترین توصیه مولای متقیان علی بن 
کارگزاران حکومت دانست و تاکید کرد: اجرای عدالت از 
مهم ترین آرمان های انقلاب اسلامی و امام راحل)ره( و از 
تاکیدات همیشگی مقام معظم رهبری بوده نیز بوده است. 
جهت گیری کلان دولت سیزدهم از ابتدای استقرار بر این 
بوده تا نظام اداری کشور، بیش از گذشته به سوی عدالت 

سوق یابد.
امری دشوار  را  رئیس جمهور اجرای عدالت در جامعه 
دانست و با تاکید بر آموزه های گرانقدر حضرت علی)ع( 
در این حوزه، خاطرنشان کرد: مهم این است که در عمل 
عدالت گرا باشیم و این مهم جز در سایه تلاش و مجاهدت 

تحقق نمی یابد.
به  اشاره  با  خود،  سخنان  از  دیگری  بخش  در  رئیسی 
صورت  اقدامات  درباره  مرکزی  بانک  کل  رئیس  گزارش 
گرفته برای کاهش پایه پولی و کنترل نقدینگی در خرداد 

ماه، از این اقدامات قدردانی کرد و با تاکید بر لزوم تبیین 
این دستاورد برای مردم گفت: مهار رشد نقدینگی از عوامل 
که  داشت  توجه  باید  آن  کنار  در  اما  است،  تورم  کنترل 
سیاست های مبنایی دولت در حوزه حمایت از تولید نیز با 

قوت استمرار یابد.
دستور ویژه برای حمایت از تیم ملی فوتبال 

در جام جهانی
رئیسی با اشاره به در پیش بودن رقابت های جام جهانی 
فوتبال در قطر، توجه ویژه به مشکلات و مطالبات اعضای 
تیم ملی را امری ضروری دانست و وزارت ورزش را مأمور 
کرد همه تلاش خود را برای آمادگی و حضور موفق تیم 
ملی کشورمان در این رویداد مهم به کار گیرد. رئیسی با 
تاکید بر تامین حداکثری نیازهای تیم ملی فوتبال کشور، 
به وزارت ورزش و جوانان دستور داد تمهیدات مربوط به 
آمادگی تیم ملی فوتبال را چنان پیگیری نماید که بازیکنان 
بدون هیچ دغدغه ای در این میدان بین المللی حضور یابند. 
رئیس جمهور حضور موفقیت آمیز دانش آموزان ایرانی در 
المپیادهای جهانی را امیدآفرین خواند و ضمن تبریک این 
توفیقات، اظهار داشت: سیاست دولت حمایت از ارتقای 
سطح علمی همه مدارس و دانش آموزان ایرانی، بویژه در 
تاسیس  سالروز  به  جمهور  رئیس  است.  دولتی  مدارس 
شورای نگهبان نیز اشاره کرد و این شورا را نهادی مبارک 
دانست که برای حفظ و حراست از »اسلامیت و جمهوریت« 

نظام مقدس جمهوری اسلامی ایجاد شده است.  رئیسی 
افزود: این شورا در طول سالهای پس از انقلاب اسلامی، 
نظام  و  انقلاب  محوری  ارزش های  از  صیانت  در  همواره 
اثر بوده  مقدس جمهوری اسلامی، نقش آفرین و منشاء 

است.
لزوم استفاده از ظرفیت بانوان فرهیخته و توانمند

 در مناصب مدیریتی 
رئیس جمهور در ادامه به موضوع »ساماندهی سواحل 
و  گردشگران  جان  از  صیانت  برای  دریا  ایمن سازی  و 
مسافران« پرداخت و با بیان اینکه جان باختن حتی یک 
نفر هم در دریا غم انگیز است و نگرانی های خانواده ها در 
را  بحران  مدیریت  سازمان  شود،  برطرف  باید  زمینه  این 
مأمور برنامه ریزی برای تامین امنیت سواحل کرد. رئیسی در 
ادامه بر لزوم استفاده از ظرفیت بانوان فرهیخته و توانمند 
در مناصب مدیریتی تاکید کرد و گفت: دولت مردمی، در 
عرصه مدیریت همواره به دنبال شایسته سالاری است و بر 
همین اساس در این دولت بانوان گرامی به هیچ عنوان نباید 
احساس کنند که در حاشیه قرار دارند و به توانمندی ها و 
کارآمدی آنها توجه نمی شود. رئیس جمهور تصریح کرد: 
در بهره گیری از نیروی انسانی، صلاحیت و کارآمدی افراد 
ملاک است و امروز بسیاری از بانوان کشورمان صلاحیت 
علمی و کارآمدی بالایی دارند که اگر به آنها میدان داده 

شود، می توانند در عرصه های مختلف منشاء اثر باشند.

رئیس جمهور در جلسه هیات دولت؛ 

بانوان نباید احساس کنند که درحاشیه قرار دارند

رئیس شورای راهبردی روابط خارجی گفت: هدف گرفتن امنیت ما از کشورهای 
همسایه با پاسخ به این کشورها و پاسخ مستقیم به اسرائیل روبرو خواهد شد.

 کمال خرازی رئیس شورای راهبردی روابط خارجی ایران در مصاحبه اختصاصی با 
این شبکه گفت: اعلامیه قدس )سند مشترک آمریکا و رژیم صهیونیستی که پس از 
سفر بایدن به سرزمین های اشغالی به امضا رسید(، فقط یک بیانیه تکراری است که 

هیچ نتیجه ای در پی نخواهد داشت.
وی ادامه داد: ما از اظهارات مقامات سعودی مبنی بر دراز کردن دست دوستی 
به سوی ایران استقبال می کنیم و آماده گفتگو و احیای روابط معمول با این کشور 
هستیم. ایران و عربستان دو کشور مهم در منطقه هستند و حل اختلافات بین این 
دو کشور به یک تحول منطقه ای منجر خواهد شد. خرازی تصریح کرد: سخن گفتن 
از طرح ناتوی خاورمیانه، ایده ای سطحی است و عربستان تأکید کرد که این طرح 
موضوعیتی ندارد. وی تأکید کرد: رژیم صهیونیستی در مرحله ضعف قرار دارد و 

حمایت بایدن از این رژیم در وضعیت آن تغییری ایجاد نمی کند.
این مقام ارشد ایرانی خاطرنشان کرد: هرگونه تعرض به امنیت ایران از کشور های 
همسایه با واکنش سخت ما به این کشور ها و پاسخ مستقیم به رژیم صهیونیستی 
مواجه خواهد شد. ما رزمایش های گسترده ای را با هدف هدف قرار دادن عمق قلمرو 

اسرائیل در صورت حمله این رژیم به تأسیسات حساس ایران برگزار کردیم.

وی افزود: آمریکا هیچ گونه ضمانتی برای حفظ هر گونه توافق هسته ای ارائه 
نمی کند و این مسئله، هر توافقی را با مشکل مواجه می کند.

خرازی اظهار داشت: تنها راه حل بحران های منطقه ای، تشکیل "مجمع گفتگوی 
منطقه ای" برای حل اختلافات سیاسی و امنیتی است.

توان فنی ساخت بمب هسته ای را داریم  ولی برنامه ای برای آن نداریم
رئیس شورای راهبردی روابط خارجی ایران گفت: قطر پیشنهاد های مهمی در 
زمینه گفتگو های منطقه ای ارائه داده است و ما نیز آمادگی کامل خود را برای مشارکت 
در آن اعلام کرده ایم. ما خواهان آغاز گفتگو های منطقه ای با حضور کشور های 

مهمی مانند عربستان، ترکیه، مصر، قطر و سایر کشور ها هستیم.
وی تأکید کرد: ما درباره برنامه موشکی و سیاست های منطقه ای خود با کسی 
مذاکره نمی کنیم چرا که هدف دشمنان از مطرح کردن این گونه بحث ها، تسلیم 
شدن ایران است. مذاکره مستقیم با آمریکا با وجود دیوار مستحکمی از بی اعتمادی 

به واشنگتن و سیاست های آن، دشوار است.
کمال خرازی در پایان گفت: این بر کسی پوشیده نیست که ما توان فنی برای 
ساخت بمب هسته ای را در اختیار داریم، ولی تصمیمی برای انجام این کار نداریم. ما 
فقط در خلال چند روز سطح اورانیوم غنی شده را از 20 درصد به 60 درصد افزایش 

دادیم و به سادگی می توانیم آن را به ۹0 درصد افزایش دهیم.

کمال خرازی :

آمریکا تضمین نمی دهد وامکان رسیدن به توافق را مشکل کرده است 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:
برای ایجاد رفاه عمومی باید اقتصاد را اجتماعی کرد

 عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
کرامت  حفظ  برای  اقدام  نخستین  اسلامی  شورای 
انسان ها را در خروج مردم از فقر و ایجاد رفاه عمومی 
عنوان کرد و افزود: برای نیل به این هدف باید اقتصاد را 

اجتماعی کرد. 
روز  علنی  نشست  در  مشکینی  زاده  عباس  محمود 
یکشنبه 26 تیرماه مجلس شورای اسلامی در نطق میان 
دستور خود مهمترین پیام غدیرخم را شایسته سالاری 
و پرهیز از سپردن امور به افراد غیرمتخصص دانست و 
گفت: شایسته سالاری محور و رکن مدیریت در آموزه های 
اسلامی است اگر در جامعه اسلامی کسی را در راس 
امری در وزارتخانه و در استان قرار بدهید که اولی تر، عالم 
تر و کارآمدتر از آن وجود داشته باشد، این خیانت به خدا 

و رسول خدا و جمع مسلمین است.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 

مردم  متاسفانه مطالبات  امروز  افزود:  شورای اسلامی 
از مطالبات کلان در شهرستان ها و  اقتصاد،  در حوزه 
استان های غیر تهران به تامین نان خالی نزول پیدا کرده 
است. آقایان اگر نمی توانند در کشوری به این عظمت 
را مدیریت کنند،  نان خالی سفره مردم  این منابع،  با 

مدیریت را واگذار کنند.
وی نخستین قدم حفظ کرامت انسان ها را در خروج 
افزود:  و  کرد  عنوان  عمومی  رفاه  ایجاد  و  فقر  از  مردم 
اخلاق نیز در رفاه عمومی رشد می کند و برای نیل به این 

هدف باید اقتصاد را اجتماعی کرد.
مجلس نباید با دولت، وزیر و هر مقام مسوولی 

تعارف داشته باشد 
با بیان اینکه برخی از مدیران  عباس زاده مشکینی 
مقابل اجرای اصل 44 قانون اساسی مقاومت می کنند، 
یا  نمی توانند  را  شده  احتکار  منابع  مدیران  از  برخی 

نمی خواهند به مردم واگذار کنند.
نماینده مردم مشکین شهر در مجلس با تاکید بر اینکه 
شد:  یادآور  بایستد،  ناکارآمدی ها  مقابل  باید  مجلس 
مجلس عصاره فضائل ملت است و نباید با دولت، وزیر و 

هر مقام مسوولی تعارف داشته باشد.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
با اشاره به مطالبات مردم منطقه آذربایجان، تصریح کرد: 
ایران  سَر  ایران،  به قول مقام معظم رهبری  آذربایجان 
است. آذربایجان دو مطالبه دارد یکی، در مورد فقر است و 

دوم درباره نجات دریاچه ارومیه است.
عضو مجمع نمایندگان شمالغرب کشور در مجلس، 
و  مطرح  است  کشور  ملی  امنیت  پایه  را  آذربایجان 
اصلی  مطالبه  دو  به  بی توجهی  کرد:  خاطرنشان 
آذربایجان هزینه دارد و از مدیران کشور خواهش می کنم 

یه این موضوع عنایت کنند.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در مورد سفر ولادیمیر پوتین به 
تهران گفت: سال گذشته مبادلات تجاری ایران و روسیه حدود 4 میلیارد دلار بوده و انتظار 
می رود این رقم تا 10 میلیارد دلار ارتقا پیدا کند البته  حجم مبادلات تجاری ایران و روسیه 
تا 20 میلیارد دلار ظرفیت دارد.  ابراهیم رضایی در مورد سفر رییس جمهور روسیه به تهران 
افزود: سفر پوتین به تهران در راستای ادامه نشست آستانه، سفر مهمی است و نشان 
دهنده جایگاه بالای ایران در سیاست خارجی روسیه است. نماینده مردم دشتستان در 
مجلس شورای اسلامی با اشاره به جایگاه روسیه در نظام بین الملل بیان داشت: روسیه 
کشوری بزرگ، عضو دائم شورای امنیت و داری جمعیتی بالغ بر1۵0 میلیون نفر و جزو 
اقتصادهای برتر دنیاست و طبیعتا سفر عالی ترین  مقام روس به تهران در عرصه بین 
المللی اهمیت بسیاری دارد.  عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با 
اشاره به  سفر سال گذشته آیت الله رئیسی به مسکو گفت: با شروع بکار دولت سیزدهم 
شاهد ارتقای روابط اقتصادی، سیاسی و امنیتی تهران و مسکو بودیم و در سال های اخیر  
هم همکاری امنیتی زیادی در مبارزه با تروریسم در منطقه داشتیم و مواضع دو کشور در 

حوزه های سیاسی و بین الملل به هم  نزدیک بوده  و همکاری دو جانبه مطلوبی داشتند. 
رضایی تصریح کرد: انتظار می رود در سفر پوتین به تهران شاهد توسعه روابط در حوزه 
اقتصادی تهران- مسکو باشیم همانگونه که  همکاری امنیتی سیاسی ایران  با روس ها در 
سطح بالایی است، باید همکاری اقتصادی با این کشور به نقطه مطلوب برسد.  وی اضافه 
کرد: در سفر سال  گذشته رئیسی به روسیه توافقات خوبی در حوزه اقتصادی انجام گرفت 
و در حوزه تجاری توافق شد که میزان مبادلات تجاری و روابط دو کشور تا 10 میلیارد دلار 
ارتقا پیدا کند چون در سال گذشته مبادلات تجاری دو کشور حدود 4 میلیارد دلار بوده 
و انتظار می رود این رقم تا 10 میلیارد دلار ارتقا پیدا کند البته  حجم مبادلات تجاری 
ایران و روسیه تا 20 میلیارد دلار هم  ظرفیت دارد. عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس با اشاره به ظرفیت ایران و روسیه در حوزه سرمایه گذاری گفت: می توانیم 
از سرمایه گذاری روس ها در حوزه انرژی، توسعه میادین نفتی، حمل و نقل و تکمیل خط 
ریلی راه آهن  رشت - آستارا   و طرح اینچه برون و گرمسار استفاده کنیم  و شاهد افزایش 

صادرات محصولات داخلی  کشور به روسیه باشیم.

رییس گروه دوستی پارلمانی ایران و روسیه:
حجم مبادلات تجاری ایران و روسیه تا ۲۰ میلیارد دلار ظرفیت دارد
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چگونه از کهیر مزمن در تابستان جلوگیری کنیم؟

یک ذهن بی قرار به شما اجازه ی استراحت و آرمیدن نمی دهد. شما مدام از این 
نگرانی به آن نگرانی و از این ترس به آن اضطراب مشغولید. در نهایت به جایی 
می رسید که شبکه ی پیچیده ای در مغزتان مانع آرامشتان شده و صلح درونی تان را 

از شما می گیرد.
برخی از افراد مفهوم یک ذهن بی قرار را با خلاقیت و کنجکاوی اشتباه می گیرند. 
هرچند درست است که گاهی انرژی درونی ما بازتابی از تمایل ما به یاد گرفتن است 
اما بیشتر اوقات، این بی قراری در واقع مزاحم و آزاری ذهنی است که ما را گیج و خسته 
و ناراضی می کند. یکی از معروف ترین کتاب ها در مورد موقعیت های پیچیده ای که 
در آن عوامل مزاحم ذهنی با افسردگی همراه می شوند توسط Kay Jamison نوشته 
شده است. این روانپزشک دانشگاه جان هاپکینز در بالتیمور، تجربه ی خاص خود را 

در کتابش توصیف می کند:
»من به عنوان یک دختر جوان، همیشه در معرض تزلزل هیجانی و احساسی بودم. 
در تمام دوران نوجوانی، اندوه با من همراه بود و وقتی زندگی حرفه ای خود را آغاز 
کردم، احساس می کردم در چرخه ای ناگزیر از ترس و اضطراب و بی قراری ذهنی 

گرفتارم که به ندرت به من اجازه می داد »زندگی کنم«.
آیا این جملات برایتان آشناست؟ شما تنها نیستید و بی قراری ذهن در واقع مشکلی 
است که افراد بسیار زیادی در مراحل گوناگون زندگی خود با آن دست و پنجه نرم 

می کنند.
در ادامه توصیه هایی به شما ارائه می دهیم که به آرام کردن ذهن بی قرارتان کمک 

می کنند.
از شر وزن اضافی فکرتان رها شوید تا به آرامش درونی برسید

شاید نبینید و متوجه نباشید اما افکار سنگینی را با خود حمل می کنید. به محض 
اینکه افکار مزاحم و سنگین ذهنتان را ببینید، احساس بهتر در شما شروع خواهد 

شد.
. دوروبرتان افرادی هستند که به جای اینکه به شما انرژی بدهند و شادتان کنند، 

انرژی تان را می گیرند.

. به چیزهایی اهمیت و اولویت می دهید که برایتان مفید نیستند و به دردتان 
نمی خورند.

. این را درک کنید که گاهی »کمتر بهتر است«.
دقیقه ای مکث کنید، نفس بکشید و مزاحم ذهنتان را خاموش کنید

گذشته گذشته است و شما نمی توانید آن را تغییر بدهید و آینده هم هنوز نیامده 
است. پس تمام توجه تان را معطوف زمان حالتان کنید و خودتان را در همین لحظه 

دریابید.
. مکث کنید و نفس عمیق بکشید. یک دم عمیق بگیرید و پنج ثانیه آن را نگه دارید. 

سپس با صدای بلند نفستان را بیرون دهید.
. این تمرین ساده، باور کنید یا نه، ذهنتان را رها خواهد کرد. تنفس عمیق به مغزتان 

اکسیژن می رساند و کمکتان می کند آرام شوید.
. وقتی بدنتان احساس خوبی پیدا کند، زمان آن است که با خودتان ارتباط برقرار 

کنید.
. سپس با مهربانی از خود بپرسید چه می  خواهید، به دنبال چه چیزی هستید، چه 

چیزی را نمی خواهید و دوست ندارید و چه چیزی در سرتان می گذرد.
خیلی خوب است هر روز صبح که از خواب بیدار می شوید این تمرین را انجام دهید.

برای محافظت از خودتان حدود تعیین کنید
یک ذهن بی قرار رنج می کشد زیرا بسیار نفوذپذیر و حساس است. ذهن بی قرار 

اجازه می دهد نگرانی های بیرون به درون راه پیدا کنند و هر چیزی شما را بترساند.
وقتی انرژی منفی، صلح درونی تان را به هم می ریزد با ضعف های درونی تان به هم 

می پیچد و این ترکیبی ترسناک است. 
. خودتان را از چیزهایی که شما را به هم می ریزند دور نگه دارید.

. خودتان را از کسانی که آرامشتان را می گیرند دور نگه دارید.
. از کسانی که به شما احترام نمی گذارند دوری کنید، آن ها را ببخشید و کنار 

بگذارید.
سکوت، التیام بخش یک ذهن بی قرار است

دست کم یک بار در روز، به مدت یک ساعت و نیم تا دو ساعت در سکوت غرق شوید.
. این لحظات صلح درونی و آرامش ذهنی به شما اجازه می دهند با نیازهای خودتان 
ارتباط برقرار کرده و ذهنتان را تسکین دهید. ذهن نگرانی که از یک اضطراب به 
اضطراب و ترسی دیگر می پرد، خودش را فراموش می کند و یادش می رود که برای 

شما چقدر مهم و ارزشمند است.
. در سکوت آرام بگیرید و به دعا و راز و نیاز با خدا بپردازید و ترس ها و صداهای مزاحم 
درونی را خاموش کنید. اجازه دهید پیرامونتان با احساساتی مانند رضایت، آرامش 

درونی و تعادل میان قلب و ذهن پُر شود.
سپاسگزار باشید

این قسمت بدون تردید پیچیده ترین قسمت کار است. آرام باشید و به چیزهای زیر 
فکر کنید:

. اگر احساس ناراحتی و بی قراری دارید به خودتان یادآوری کنید که ارزشمندید.
. بابت چیزهای کوچکی که دارید سپاسگزار باشید، همان چیزهایی که چون در 

اختیارتان هستند آن ها را نمی بینید.
. بابت سلامت جسمتان، افراد مورد علاقه تان و کسانی که به شما عشق می ورزند 

سپاسگزاری کنید.
. یاد بگیرید که به خاطر هر روز تازه ای که چشم باز می کنید قدردان باشید. هر روز 

فرصت جدیدی برای شماست که می تواند شما را به هدفتان نزدیک تر کند.
چند توصیه ی ساده

دوش آب گرم بگیرید
و  کرده  جور  و  جمع  را  ذهنتان  بتوانید  تا  بگذارید  وقت  خود  کردن  آرام  برای 
استرستان را ارزیابی کنید. دوش آب گرم می تواند عضلات گرفته و منقبض را شُل 
کند و خیلی بیشتر از حد تصورتان شما را آرام کند. وقتی گرما به بدنتان می رسد، 
رگ های خونی تان گشادتر می شوند و این باعث می شود اکسیژن و مواد مغذی بهتر به 
عضلات منتقل شده و جریان خون بهتری در بدنتان برقرار شود. افزایش جریان خون 
کمک می کند سموم از عضلات دور شوند و سیگنال های درد و ناراحتی کاهش یابند.

بنویسید
مکان آرام و خلوتی بیابید، بنشینید و افکار و احساسات خود را بنویسید. وقتی 
اجازه می دهید افکار و آشفتگی ها از ذهنتان روی کاغذ بیایند می توانید آن ها را بهتر 
ببینید، ارزیابی کنید و آرام بگیرید. با این شیوه اجازه می دهید افکار آزاردهنده از 
ذهنتان خارج شوند، آن ها را بپذیرید و رهایشان کنید. بعضی ها دوست دارند بعد از 
نوشتن، کاغذ را پاره کنند و دور بیندازند و با این کار احساس بهتری دارند. شاید شما 
دوست داشته باشید کاغذها را نگه دارید تا بعدا سراغشان بروید و ببینید که تجربیات 
ناراحت کننده تان دیگر وجود ندارند. نمی توان گفت کدام راه بهتر است، شما باید 

شیوه مناسب خودتان را پیدا کنید و ببینید کدام برای شما نتیجه بخش تر است.
عضاتتان را به ترتیب منقبض و شُل کنید

در این روش شما عضلات گوناگون بدنتان را ابتدا منقبض کرده و سپس به آرامی 
رها می کنید. این کار نه تنها اضطرابتان را کم می کند بلکه عضلات سفت و منقبضتان 
را نیز آرام می نماید. وقتی عضلات رها می شوند، بدنتان این پیام را دریافت می کند که 

زمان استراحت است و ذهنتان هم باید آرام بگیرد.
کار مورد عاقه تان را انجام دهید

باز هم باید برای خودتان وقت بگذارید و کاری را که از آن لذت می برید انجام دهید 
تا استرستان کم شود و ذهنتان آرام بگیرد. هر فعالیتی که دوست دارید انجام دهید، 
بازی ویدیویی، درست کردن یک غذای خوشمزه، نقاشی و رنگ آمیزی، ورزش و ... . 

زندگی ارزش لذت بردن را دارد و شما باید برای دل خودتان وقت بگذارید.

برخی ذهن بی قرار را با خاقیت و کنجکاوی اشتباه می گیرند؛

بیشتر میوه بخورید تا روان سالمتری راهکارهایی برای آرامش ذهن بی قرار
داشته باشید

تحقیقات نشان می دهد، هر چه مردم بیشتر میوه بخورند، مستقل از مقدار 
کلی میوه مصرفی، نمره افسردگی کمتر و سلامت روانی بالاتری خواهند داشت.
نتایج یک مطالعه جدید انجام شده توسط محققان بریتانیایی نشان می دهند 
افرادی که به طور مکرر میوه مصرف می کنند، از سلامت روانی بهتری برخوردار 
هستند. در مطالعه ای که توسط پژوهشگران کالج علوم بهداشت و زندگی در 
دانشگاه استون انگلستان انجام شده است، 42۸ بزرگسال مشارکت داشته اند و 
رابطه بین مصرف میوه، سبزیجات و تنقلات غذایی شیرین و شور با سلامت روانی 
آن ها مورد بررسی قرار گرفته است. طبق نتایج به دست آمده از این پژوهش جالب 
و ارزشمند، هرچه افراد بیشتر میوه می خوردند، نمره افسردگی شان کمتر و نمره 
سلامت روانی آن ها بالاتر بود. لذا بر اساس این تحقیق جدید ، افرادی که به طور 
مکرر میوه می خورند، نسبت به افرادی که این کار را نمی کنند، احتمال سلامت 

روانی مثبت تری دارند و کمتر احتمال دارد علائم افسردگی را گزارش کنند.
این تیم پژوهشی همچنین دریافت افرادی که تنقلات خوش طعمی مانند 
چیپس، که مواد مغذی کمی دارند را مصرف می کنند، احتمال بیشتری دارد که 
سطوح بیشتری از اضطراب را گزارش نمایند. در این مطالعه، محققان پس از در 
نظر گرفتن عوامل جمعیت شناختی و شیوه زندگی مانند سن، سلامت عمومی و 
ورزش، این تحقیق نشان دادند که هم میوه غنی از مواد مغذی و هم میان وعده 
های فاقد مواد مغذی با سلامت روانی مرتبط هستند. آن ها همچنین دریافتند 

که هیچ ارتباط مستقیمی بین مصرف سبزیجات و سلامت روانی وجود ندارد.
بر اساس این تحقیق، هر چه مردم بیشتر میوه بخورند، مستقل از مقدار کلی 

میوه مصرفی، نمره افسردگی کمتر و سلامت روانی بالاتری خواهند داشت.
به گفته محققان، هم میوه و هم انواع سبزیجات سرشار از آنتی اکسیدان ها، 
فیبر و ریز مغذی های ضروری هستند که عملکرد مطلوب مغز را تقویت می کنند، 
اما این مواد مغذی می توانند در طول پخت و پز از بین بروند. لذا از آنجایی که ما 
بیشتر میوه را به صورت خام می خوریم، این موضوع به طور بالقوه می تواند تأثیر 

قوی تر آن را بر سلامت روانی ما توضیح دهد.

این گیاهان تپش قلب را درمان می کنند
بیماری تپش قلب یکی از خطر ناک ترین بیماری ها است که گاهی اوقات حتی 
می تواند باعث مرگ فرد شود. تپش قلب دلایل زیادی می تواند داشته باشد، از 
دلایل تپش قلب می توان به کاهش سطح آب بدن، افزایش استرس، رژیم غذایی 

نامناسب و استفاده از برخی از داروها اشاره کرد.
گل گاو زبان: یکی از گیاهان دارویی که در درمان تپش قلب موثر است؛ گل گاو 
زبان است. پمپاژ سریع خون توسط قلب می تواند باعث ایجاد تپش قلب شدید 
شود. گل گاو زبان می تواند این پمپاژ را به حالت عادی و طبیعی خود بازگرداند و 

از تپش قلب در بدن جلوگیری کند.
به لیمو: از به لیمو از گذشته تاکنون در طب سنتی استفاده می شد. به لیمو 
باعث ایجاد آرامش اعصاب در بدن می شود و این موضوع در نهایت از ضربان 
شدید قلب جلوگیری می کند. همانطور که می دانید یکی از عوامل اصلی ایجاد 

تپش قلب اعصاب ناآرام است.
اسطوخودوس: اسطوخودوس به خاطر طبع گرمی که دارد می تواند باعث 
کاهش اضطراب و استرس در بدن فرد شود و این موضوع در نهایت از تپش قلب 

شدید در بدن افراد جلوگیری می کند.
بهار نارنج: بهار نارنج نیز یکی از گیاهان دارویی آرامش بخش می باشد که 
می تواند اضطراب را از بیمار دور کرده و اعصاب وی را آرام کند. این موضوع هم 

می تواند باعث درمان تپش قلب شود.
بادرنجبویه: بادرنجبویه نیز می تواند به درمان تپش قلب کمک فراوانی کند. از 
بادرنجبویه به عنوان یک داروی مسکن و آرام بخش استفاده می شود. در واقع 
می توان گفت که بادرنجبویه باعث آرامش و در نهایت جلوگیری از تپش قلب 

می شود.
بابونه: دمنوش بابونه نیز می تواند در درمان تپش قلب نقش بسیار مهمی داشته 
باشد. بابونه می تواند که اعصاب را به راحتی آرام کرده و استرس را دور کند و پمپاژ 

خون توسط قلب را به حالت طبیعی خود در بیاورد.
گاب: شما می توانید در اکثر مواقع تپش قلب خود را با برخی از مواد در داخل 
خانه به راحتی درمان کنید. یکی از موادی که می تواند باعث تپش منظم قلب 
شما شود، گلاب است. گلاب می تواند پمپاژ غیر عادی خون را تنظیم کند. 
همچنین گلاب می تواند از سکته های ناگهانی قلبی که گاهی اوقات منجر به 

مرگ فرد می شوند نیز جلوگیری کند.
قهوه: همانطور که می دانید یکی از عوامل اصلی تپش قلب شدید در افراد 
وجود اضطراب و استرس زیاد می باشد. قهوه می تواند اظطرب و استرس را از فرد 
دور کند و تپش قلب را نیز به حالت عادی برگرداند. در صورتی که دچار تپش قلب 
شدید، می شوید؛ می توانید برای مدتی تپش قلب خود را با قهوه درمان کنید تا 

وقت کافی برای مراجعه به پزشک قلب را داشته باشید.

این مواد غذایی باعث بهبود
 گردش خون می شوند

غذای فوق العاده یا سوپرغذا؛ حاوی میزان زیادی عناصر غذائی مفید برای 
سلامت جسم و روح انسان هستند.

غذای فوق العاده یا سوپرغذا، غذایی است که حاوی میزان زیادی عناصر غذائی 
مفید برای سلامت جسم و روح انسان مانند فیبر، انواع ویتامین، مواد معدنی، 
آنتی اکسیدان و و عناصر غذایی گیاهی باشد. باوجود اینکه برخی خوراکی ها 
فوق العاده هستند، اما باید در خوردن آن ها اعتدال داشت؛ زیرا زیاده روی در 
هر کاری نتیجه عکس خواهد داد. یک وبسایت علمی لیستی از ۵ خوراکی 
ارائه کرده است که می گوید این خوراکی ها سرشار از انواع ویتامین بوده و برای 

جلوگیری از ابتلا به بیماری های مختلف فوق العاده هستند.
توت: افزودن این میوه به وعده های غذایی صبحانه و عصرانه بسیار آسان است. 
این میوه مقادیر زیادی آنتی اکسیدان دارد که سلول های آسیب دیده بدن را 

ترمیم می کند و خطر بیماری های قلبی و سرطان را کاهش می دهد.
ماهی های چرب: همه انواع ماهی ها حاوی پروتئین هستند، اما ماهی های 
چرب مانند ماهی سالمون و ساردین بسیار سرشار از پروتئین هستند و به میزان 
قابل توجهی حاوی اسیدهای چرب امگا ۳ که به کاهش التهابات و تقویت گردش 

خون کمک می کند، هستند.
سبزیجات: سبزیجاتی مانند اسفناج، برگ چغندر و کلم منابعی بسیار غنی 
برای انواع ویتامین A و C و E و K به شمار می روند و حاوی مقادیر زیادی اسید 

فولیک، زینک، آهن، منیزیوم و کلسیم هستند.
حبوبات: گروه بزرگی از خوراکی هاست که شامل انواع لوبیا، نخود و عدس بوده 
و هرکدام از آن ها دارای ترکیبات غذایی متفاوتی هستند. اما به طور کلی، همه 
آن ها حاوی مقادیر زیادی فیبر، اسید فولیک، ویتامین B، آهن، مس، منیزیم، 
منگنز، روی و فسفر هستند. از همه مهمتر آنکه حبوبات منبع بسیارغنی از 

پروتئین های گیاهی هستند.
آجیل: آجیل ها از نظر عناصر تغذیه ای غنی هستند، زیرا حاوی مقدار زیادی 
پروتئین و فیبر گیاهی بوده و منبع خوبی از چربی های تک اشباع نشده هستند.

سلامت

علت سنگ کلیه چیست؟ 
علائم سنگ کلیه و شکل گیری آن در بدن اغلب علت مشخصی ندارد با این 

حال برخی عوامل می توانند خطر ابتلا شما را افزایش دهند.
مواد  حاوی  شما  ادرار  که  می شوند  تشکیل  زمانی  کلیه  سنگ های 
تشکیل دهنده رسوبات یا همان کریستال )مانند کلسیم، اگزالات و اسید 
اوریک(، بیشتر از مایع موجود در ادرار باشد. در عین حال، ادرار شما ممکن 
است فاقد موادی باشد که از چسبیدن کریستال ها به یکدیگر جلوگیری 

می کند، و محیطی ایده آل برای تشکیل سنگ کلیه ایجاد می کند.
دلایل مختلفی برای بروز علائم سنگ کلیه وجود دارد که برخی از آن ها 

عبارتند از:
 نوشیدن آب کم: ننوشیدن آب کافی در روز، می تواند خطر ابتلا به سنگ 
کلیه را افزایش دهد. افرادی که در آب و هوای گرم و خشک زندگی می کنند، 
و کسانی که زیاد عرق می کنند، ممکن است بیشتر از دیگران در معرض خطر 

ابتلا باشند.
 چاقی: شاخص توده بدنی بالا )BMI(، اندازه دور کمر بزرگ و افزایش وزن، 

با خطر ابتلا به سنگ کلیه مرتبط است.
 مصرف بی رویه غذای حاوی نمک یا شکر زیاد: خوردن غذا های سرشار 
از پروتئین، سدیم )نمک( و قند ممکن است خطر ابتلا به برخی از انواع سنگ 
کلیه را افزایش دهد. نمک زیاد در رژیم غذایی، میزان کلسیمی را که کلیه ها 
باید فیلتر کنند بیشتر می کند، و خطر ابتلا به سنگ کلیه را به میزان قابل 

توجهی افزایش می دهد.
 سابقه خانوادگی: اگر فردی در خانواده شما سنگ کلیه داشته است، 
احتمال ابتلا و مشاهده علائم سنگ کلیه در شما بیشتر است. همچنین اگر 
قبلًا یک یا چند سنگ کلیه داشته اید، در معرض خطر ابتلا به سنگ دیگر 

هستید.
 بیماری های گوارشی و جراحی: جراحی بای پس معده، بیماری التهابی 
روده یا اسهال مزمن می تواند باعث تغییراتی در فرآیند گوارش شود، که بر 
جذب کلسیم و آب بدن شما تأثیر می گذارد. در این حالت مقدار مواد تشکیل 

دهنده سنگ در ادرار شما افزایش می یابد.
 مکمل ها و دارو ها: یرخی از دارو ها مانند ویتأمین C، مکمل های غذایی، 
ملین ها )در صورت استفاده بیش از حد(، آنتی اسید های مبتنی بر کلسیم، 
و دارو های خاصی که برای درمان میگرن یا افسردگی استفاده می شوند، 

می توانند خطر ابتلا به سنگ کلیه را افزایش دهند.
سیستینوری،  کلیه،  توبولار  اسیدوز  مانند  سلامتی  مشکلات  برخی 
هیپرپاراتیروئیدیسم و عفونت های مکرر دستگاه ادراری نیز، می توانند خطر 

ابتلا به سنگ کلیه را افزایش دهند.
خوردن بیش از حد فروکتوز با افزایش خطر ابتلا به سنگ کلیه مرتبط است. 

فروکتوز را می توان در شکر یافت.
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به ریاست مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسامی استان قم:

شورای »سیاست گذاری و برنامه ریزی 
هنر استان قم« تشکیل شد

کل  مدیر  ریاست  به  قم«  استان  هنر  برنامه ریزی  و  »سیاست گذاری  شورای 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان و دبیری حوزه هنری انقلاب اسلامی قم فعالیت 

خود را آغاز کرد.
محمدعلی روزبهانی رئیس حوزه هنری استان قم در نخستین جلسه شورای 
»سیاست گذاری و برنامه ریزی هنر استان قم« ضمن تبریک عید سعید غدیر 
خم، درباره لزوم تشکیل شورای سیاست گذاری و برنامه ریزی هنر استان گفت: 
در گذشته به مناسبت هفته هنر انقلاب اسلامی شورایی با حضور دست اندرکاران 
هنر استان قم برنامه ریزی و هماهنگی لازم برای انجام امور هنری استان در این 

هفته را تدبیر می کردند اما متأسفانه سال هاست که این شورا تعطیل شده است.
وی افزود: با توجه به دغدغه ی دستگاه های فرهنگی در امر »هنر متعهد« که 
شعار محوری هفته هنر انقلاب اسلامی ست و با هم فکری برخی از دستگاه های 
فرهنگی حاضر در این جلسه به این جمع بندی رسیدیم که دبیرخانه دائمی 
دستگاه های  حضور  با  قم  استان  هنر  برنامه ریزی  و  سیاست گذاری  شورای 
دغدغه مند این عرصه را تشکیل دهیم و در این شورا تصمیمات به عنوان مصوبه و 

به عنوان میثاق جمعی خواهد بود و همگی به آن پایبند خواهیم بود.
رئیس حوزه هنری استان قم در ادامه با اشاره به ویژگی های فرهنگی شهر 
قم گفت: با توجه به مرکزیت دینی و شیعی شهر قم، پررنگی بحث مهدویت در 
شهر، وجود حرم کریمه اهل بیت )س( شهر قم می بایست در بسیاری از عرصه ها 
به عنوان یک جهان شهر، پیشتاز و پیشرو باشد و خود تبدیل به یک مرجع برای 
حرکت های اینچنین شود. این مهم نیازمند هماهنگی و همراهی دستگاه های 

فرهنگی هنری این کلان شهر است که در قالب این شورا امکان پذیر خواهد بود.
در ادامه حجت الاسلام طباطبایی نژاد سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی 
و ورزشی شهرداری قم نیز بر لزوم وجود چنین شورایی تاکید نمود و گفت: پر 
رنگ شدن حرکت های فرهنگی با هم افزایی بین نهادهای متولی اتفاق می افتد 
و این شورا با ضریب دادن به یک کار فرهنگی و اثر هنری متعهد می تواند آثار را 

ارزش گذاری کند و به عنوان یک اثر انقلابی مطلوب به جامعه معرفی کنند.
مهمترین اهرم اشاعه فرهنگ، هنر است

امیرعلی عموزاده مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم نیز گفت: برگزاری 
چنین جلساتی بی شک عایداتی خواهد داشت و منشأ اثر خواهد بود. متأسفانه 
دستگاه های فرهنگی نتوانسته اند این مهم را جا بیاندازند که مهمترین اهرم اشاعه 
فرهنگ، هنر است. باید فاصله اهالی هنر با مسئولان رفع شود تا برخی مشکلات 

و موانع برچیده شود.
مهدی کلانترزاده مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم نیز تصریح 
کرد: متأسفانه هنر غریب است و چنین شورایی باید به آن در شهر قم، ضریب نفوذ 
بدهد. پیشنهاد می دهم شأن این شورا علاوه بر سیاست گذاری، برنامه ریزی نیز 

باشد تا بتوان اجرایی تر پیش رفت.
وی گفت: امسال سال برگزاری کنگره شهدای استان قم است و این شورا 
می تواند در مقام هم فکری، کمک خوبی به کنگره که تشنه ی ایده فرهنگی 
هنری ناب است، داشته باشد و شهرداری هم در قالب برنامه های فرهنگی هنری 

اجتماعی پای کار است.
شهر قم ظرفیت های بالقوه و بالفعل در عرصه هنر دارد

بالایی  بالفعل  و  بالقوه  ظرفیت های  قم  شهر  خوشبختانه  داشت:  بیان  وی 
در عرصه هنر دارد که با دوری از موازی کاری می توانیم پرواز بلندی به سمت 

اهداف مان داشته باشیم.
غلام حسین باقری نماینده صدا و سیمای مرکز قم نیز یادآور شد: باید هنر را به 
حوزه اندیشه و اندیشه ورزی نزدیک کنیم. هنر قدرت جذب دارد، با استفاده از 
این قدرت و ظرفیتی که در انقلاب و اسلام سراغ داریم باید به جذب مخاطبان 

بپردازیم.
همچنین محمد جواد شاکر معاون آمار و اطلاعات سازمان برنامه و بودجه استان 
قم نیز تصریح کرد: میثاق و مبنای ما برای تشکیل این شورا می تواند این باشد 
که شورا برای ۵ سال آینده چه چشم اندازی دارد. اگر چنین چیزی وجود نداشته 

باشد ممکن است از مسیر منحرف شویم.
وی افزود: این شورا باید روی ساخت و اصلاح ذائقه مخاطب کار کند. البته که 
فرهنگ و هنر باید در برخی عرصه ها از جمله کسب و کار که ۷0 درصد زندگی 
روزمره مردم در آنجا می گذرد، ارتباط برقرار کند. نکته مهم دیگر در عرصه هنر، 

شبکه سازی ست که باید مورد توجه قرار گیرد.
محمدحسن یزدی نژاد رئیس سازمان بسیج هنرمندان استان قم نیز گفت: برای 
نهادی چون بسیج که در کف جامعه حضور دارد لزوم تشکیل چنین شورایی بیشتر 
حس می شود. وقتی ظرفیت ها یکجا جمع و از کار جزیره ای جلوگیری می شود، 

اثرگذاری بالا می رود.
وی عنوان کرد: پیشنهاد می دهم این شورا نقش اندیشه ورزی داشته باشد، 
چنین شورایی از نظر فکری و اجرایی می تواند برای بسیاری از مشکلات ایده و 

راه حل داشته باشد.
سید رسول حسینی نماینده ی آموزش و پرورش استان قم نیز به بخشی از 
برنامه های اجرایی این معاونت در روزهای اخیر اشاره کرد و برخی مشکلات 

پیش روی فرهنگ و هنر در عرصه فعالیت آموزش و پرورش استان را برشمرد.
در پایان حسین غریب مدیر کل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری قم خاطر 
نشان کرد: در دورانی که هنر، سکولار شده لزوم پرداختن به هنر متعهد بیش از هر 
دورانی حس می شود، هنری که باید مردم پسند باشد و این رمز موفقیت چنین 
حرکتی است. از ابتکار عمل حوزه هنری قم برای تشکیل چنین نشستی تقدیر 
می کنم که می تواند نمونه ای باشد موفق برای دیگر استان های کشور. امیدوارم 
بتوانیم در شهر قم رابطه هنر و دین را تحکیم ببخشیم که اتفاقاً هیچ تضادی با 
یکدیگر ندارند. متأسفانه تاکنون از ظرفیت حوزه هنری که در این زمینه دغدغه مند 
است به خوبی استفاده نشده است که با تشکیل این شورا امیدوارم این اتفاق 
بیفتد. در این نشست که در سالن آسمان حوزه هنری قم برگزار شد، با تصمیم و 
نظر حاضران مقرر شد؛ شورای »سیاست گذاری و برنامه ریزی هنر استان قم« به 
ریاست مدیرکل ارشاد اسلامی استان تشکیل شود و دبیرخانه آن در حوزه هنری 

انقلاب اسلامی استان قم مستقر شود.
برخی اعضای این شورا؛ مدیر کل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری قم، 
رئیس صدا و سیمای مرکز قم، مدیرکل آموزش و پرورش استان، معاون تبلیغ و 
امور فرهنگی مرکز مدیریت حوزه های علمیه کشور، رئیس سازمان فرهنگی هنری 
اجتماعی شهرداری قم، رئیس بسیج هنرمندان استان و … خواهند بود و جلسات 

آن به صورت ماهانه برگزار خواهد شد.

مدیر حرکت های جهادی بسیج سازندگی قم: 

یادوراه شهدای جهادگر امسال در قم 
برگزار می شود

مدیر حرکت های جهادی بسیج سازندگی قم گفت: یادواره شهدای جهادگر 
کشور از نهم تا یازدهم مرداد ماه در حرم مطهر حضرت معصومه)س( با حضور 

مسئولین کشوری و لشکری برگزار می شود. 
علی اخلاصمند قم در نشست خبری هم افزایی دستگاه های پشتیبانی کننده 
از گروه های جهادی در تابستان سال جاری که با حضور جمعی از اصحاب رسانه 
در دفتر خبرگزاری فارس برگزار شد ضمن تبریک ایام دهه ولایت و امامت و با اشاره 
به سومین سالگرد دیدار مقام معظم رهبری با گروه های جهادی در سال ۹۸ بیان 
کرد: مطالبه اصلی رهبر در این دیدار عمومی کردن و گفتمان سازی حرکت های 

جهادی بوده است.
وی ادامه داد: سه مجموعه ی حوزه علمیه، ستاد اجرایی فرمان امام بنیاد علوی 
و سپاه متولی اصلی حرکت های جهادی هستند و حمایت های اصلی از گروه 

های جهادی را انجام می دهند.
اخلاصمند با تاکید بر پیام ۹ بندی رهبر خطاب به گروه های جهادی بیان کرد: 
رهبر معظم انقلاب فرمودند این حرکت های جهادی را هنرمندانه انعکاس دهید 

لذا رسانه ها وظیفه این انعکاس را به عهده دارند که امید در مردم زنده شود.
وی عنوان کرد: درسپاه استان قم ۷۸0 گروه جهادی ثبت شده داریم که نزدیک 
به 400 گروه فعالیت مستمر در سال دارند و در عرصه های مختلف عمرانی، 

فرهنگی، پزشکی، علمی و آموزشی و غیره فعالیت عمومی و تخصصی دارند.
اخلاصمند تصریح کرد: در تابستان سال جاری 100 گروه جهادی اردوهای 
یک روزه تا 14 روزه در محله خودشان و روستاها، مناطق محروم استان قم و دیگر 

استان های کشور همچون ایلام، کرمانشاه، کرمان، لرستان و مازندران دارند.

رییس سازمان صمت استان قم خبرداد 

۹ پهنه جدید معدنی قم
 در آستانه استخراج

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم با بیان اینکه در سال گذشته 11 مجوز 
اکتشاف معدنی در قم صادر شده است، گفت: از این بین مقدمات اکتشاف و استخراج 

از ۹ معدن در مراحل پایانی قرار دارد. 
اکبر ابدالی روز شنبه در جلسه شورای معادن در سالن جلسات استانداری قم، افزود: 
از سازمان ملی زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور انتظار می رود در خصوص 

تعیین تکلیف پهنه های معدنی داری پروانه بهره برداری اقدام نماید.
وی در ادامه با اشاره به برخی چالش های دسترسی به معدن آهک نرداقی قم، بیان 
داشت: برای بهبود و سهولت دسترسی به این معدن چند طرح کارشناسی در حال 
مطالعه است که یکی از پیشنهادها، تردد کامیون از بلوار دانشجو در جوار دانشگاه قم 

است.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم ادامه داد: با تعامل و توافقنامه های انجام 
شده با یکی از مراکز علمی شاخص کشور، تغییر شیوه انفجار و نوع مواد منفجره برای 
کاهش لرزش و صدا در این معدن در نزدیکی محدوده حریم شهری در حال انجام 

است.
وی با اشاره به وضعیت معدن 20 هکتاری مخلوط کوهی فاضل در فاصله چهار 
کیلومتری روستای ونارچ قم، بیان داشت: بخاطر برخی مشکلات حقوقی و اعتراض 

روستائیان، استخراج از این محدوده معدنی از سال ۹6 متوقف شده است.
ابدالی با اشاره به وضعیت معدن سنگ لاشه موجان در فاصله 600 متری روستای 
موجان در محدوده شهر دستجرد قم افزود: این معدن از حدود 2 سال گذشته بخاطر 

نارضایتی مردم از فاصله بسیار نزدیک آن با حریم روستا موجان تعطیل بوده است.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم با اشاره به درخواست تعطیلی موقت معدن 
دریاچه نمک قم، تصریح کرد: ماده معدنی استراتژیک اکسیدمنیزیم مهمترین اولویت 
استخراج از دریاچه نمک قم است؛ کارخانه فرآوری منزیم طی سالهای گذشته بخاطر 

عدم سرمایه گذاری، دانش فنی و مباحث زیست محیطی احداث نشده است.
حساسیت استخراجات معدنی در محدوده تالاب حوض سلطان

موسوی مشکینی با اشاره به پیشنهاد راه اندازی کارخانه آسفالت در فاصله چهار 
کیلومتری تالاب حوض سلطان، بیان داشت: حریم زیست محیطی حوض سلطان 

مورد توجه و در اولویت هر گونه فعالیت صنعتی و برداشت منابع معدنی است.
مدیرکل محیط زیست استان قم ادامه داد: قرار داشتن این محدوده در شعاع 120 
کیلومتری تهران به همراه سایر حساسیت های زیست محیطی سبب شده تا صدور 

مجوز برای چنین طرح هایی همراه با حساسیت باشد.
تالاب حوض سلطان پهنه ای سفید رنگ به وسعت ۳۷ هزار هکتار در شمال شهر قم 
 ـتهران قرار گرفته و از نظر ساختار زمین شناختی از  است که در کیلومتر ۳۵ اتوبان قم 

تالاب های کم نظیر در سطح کشور است.
وی با اشاره به درخواست یک شرکت جهت مجوز برداشت و احداث کارگاه فرآوری 
شن و ماسه برای بیمارستان یکهزار تختخوابی خاتم قم ابراز داشت: با توجه به سیلاب 
های سال گذشته و وضعیت زیست محیطی قم ظرفیتی برای صدور مجوز در چنین 

طرح هایی وجود ندارد.
موسوی مشکینی با اشاره به وضعیت فعالیت معدنی در محدوده دریاچه نمک تصریح 
کرد: تعطیلی های ادواری اکشتافات و استخراجات معدنی ارتباطی با مباحث زیست 

محیطی نداشته و بیشتر ناظر بر فقدان تجیهزات و امکانات فنی بوده است.
 

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم :

۹۹ درصد مطالبات گندمکاران قمی 
پرداخت شد

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم گفت: با تلاش های صورت گرفته ۹۹ 
درصد مطالبات گندم کاران قمی که محصول خود را در قالب خرید تضمینی تحویل 
داده بودند، پرداخت شد.  سعید محمدی اظهارداشت : در همین رابطه تاکنون 10 
هزار و 100 تُن گندم در قالب یکهزار و ۳10 محموله به مراکز خرید تضمینی استان 
تحویل شد. وی تاکید کرد: ارزش کل گندم های خریداری شده، بیش از 11۵ میلیارد 
و ۸00 میلیون تومان است که ۹۹ درصد آن به حساب گندمکاران گرامی استان واریز 
شده است و آن یک درصد باقی مانده نیز به زودی و طی  روزهای آینده پرداخت می شود.

وی افزود: امسال هر کیلوگرم گندم معمولی با قیمت 10 هزار ۵00 تومان به علاوه 
یکهزار تومان مبلغ تشویقی از کشاورزان خریداری شد.  محمدی گفت: تلاش کردیم 
در جریان فرآیند خرید تضمینی محصولات کشاورزی ، با پیگیری های مستمر اداره کل 
غله و خدمات بازرگانی و همچنین مساعدت استاندار قم، پرداخت مطالبات کشاورزان 
به بهترین نحو ممکن انجام شود. وی با اشاره به وضعیت مناسب ذخیره سازی گندم 
درقم، بیان داشت: روند ذخیره سازی گندم در استان  با رعایت استانداردهای تعیین 
تا زمان مصرف به صورت مستمر کنترل  شده صورت می گیرد و کیفیت گندم ها 
می شود. بیش از 14 هزار بهره بردار در زمینه تولید محصولات کشاورزی در قم فعال 
هستند، همچنین میزان متوسط تولید بخش کشاورزی این استان در سال ۸۵0 هزار 

تن در زمینهٔ محصولات زراعی،  باغی،  دامی، شیلات و گلخانه ای است.
می دهند  تشکیل  استان  روستاییان  را  قم  کشاورزی  بخش  بهره برداران  بیشتر 
به نحوی که کشاورزی به تنهایی حدود ۵0 درصد اشتغال روستاییان در بخش های 

مختلف استان را به خود اختصاص داده است.
 

استاندار قم :

وضعیت سرمایه گذاری دردریاچه نمک 
بزودی مشخص می شود

استاندار قم با اشاره به درخواست تعطیلی موقت معدن دریاچه نمک قم، تصریح 
کرد: دریاچه نمک بدلیل اهمیت بالای آن یکی از طرح های در تراز ملی است و 
ظرف یک ماه آینده وضعیت سرمایه گذاری و استخراجات معدنی آن در ابعاد مختلف 

مشخص خواهد شد.
سیدمحمدتقی شاهچراغی روز شنبه در نخستین جلسه شورای معادن در سال 
جاری، افزود: بهره گیری از ظرفیت معادن قم جزء سیاست های کاری مهم مجموع 
مدیریت استان است. وی در ادامه با اشاره به طرح راهداری استان نسبت به راه اندازی 
کارخانه آسفالت در نزدیکی حوض سلطان، یادآور شد: مجموعه مدیریت استان نسبت 
به برداشت منابع معدنی مانعی نمی داند ولی در خصوص راه اندازی کارخانه آسفالت 
باید مباحث کارشناسی لازم صورت بگیرد. استاندار قم با اشاره به توقف فعالیت 4 ساله 
معدن مخلوط کوهی فاضل در فاصله 4.۵ کیلومتری از روستای ونارچ، گفت: اگر این 
معدن از نظر حقوقی مشکلی نداشته باشد و موازین قانونی در قالب آن رعایت شده 
باید فعالیت خود را از سر بگیرد. وی با اشاره به وضعیت معدن سنگ لاشه موجان در 
فاصله 600 متری روستای موجان در محدوده شهر دستجرد قم، گفت: فاصله اندک 
این معدن با حریم روستا پذیرفتی نیست و باید برخی تدابیر مانند جابه جایی معدن در 
دستور کار قرار بگیرد. استاندار قم اهمیت معادن در افزایش درآمدها و رشد اقتصادی 
استان را مورد توجه قرار داد و گفت: از پیش زمینه های دستیابی به رشد ۸ درصدی 
اقتصاد در قم، استفاده از ظرفیت های معدنی است. وی درخواست فرمانداری کهک 
برای برداشت شن و ماسه از رودخانه صرم، تصریح کرد: در چنین مباحثی مجوز 
برداشت مشروط بر  مشخص بودن میزان مصرف و محل مصرف آن است. استاندار 
قم با اشاره به درخواست تعطیلی موقت معدن دریاچه نمک قم، تصریح کرد: دریاچه 
نمک بدلیل اهمیت بالای آن یکی از طرح های در تراز ملی است و ظرف یک ماه آینده 
وضعیت سرمایه گذاری و استخراجات معدنی آن در ابعاد مختلف مشخص خواهد 
شد. شاهچراغی ادامه داد: دریاچه نمک ظرفیت بالایی در خصوص مباحث معدنی و 
گردشگری دارد و برای استفاده از ظرفیت های آن لازم است تا زیرساخت های اولیه آن 

مانند مسیردسترسی، آب، برق و سایر زیرساخت ها تامین شود.
 

به مناسبت عید غدیر؛

۴۴ زندانی جرایم غیر خشن در قم آزاد شدند
دادستان عمومی و انقلاب قم در آستانه عید سعید غدیر خم، دستور آزادی 44 

زندانی جرایم غیر خشن استان را صادر کرد.
براساس این گزارش، در آستانه عید سعید غدیرخم، دستور آزادی 44 زندانی جرایم 

غیر خشن استان با موافقت دادستان عمومی و انقلاب قم صادر شد.
دادستانی قم اعلام کرد: به منظور تغییر وضعیت زندانیان واجد شرایط و ایجاد زمینه 
آزادی برای آنها از تمامی راهکارهای قانونی استفاده می شود و زندانیان جرایم خشن و 

دارای سابقه از هیچ تخفیف قانونی بهره مند نخواهند بود.

بود که خیابان شهید  ماه 1400  اسفند  اواخر 
صادقی )فاز سوم بلوار شهید روحانی( با هزینه ای 
بیش از سه هزار میلیارد ریال افتتاح شد، احداث 
این بلوار و چراغ قرمز آن از همان ابتدا اعتراضات 
زیادی از طرف اهالی آن منطقه را به همراه داشت 
و تماس های متعددی برای آن با سامانه 1۳۷ گرفته 
بلوارهای شهر،  روان ترین  از  یکی  برای  زیرا  شد؛ 

ترافیکی طولانی ایجاد شده بود.
این اعتراضات سبب شد تا چند روز بعد معاون 
ضمن  قم  شهرداری  ترافیک  و  نقل  و  حمل 
عذرخواهی از ترافیک ایجاد شده در این تقاطع، 
خاطرنشان کرد: این اطمینان را می دهیم با اتمام 
هیچ  آینده  روز  چند  در  سازی  هوشمند  فرآیند 
ماشینی بیش از یک بار پشت چراغ نمی ماند و به 

زودی آرامش به این نقطه باز می گردد.
بر  مبنی  بنری  عذرخواهی  این  از  بعد 
هوشمندسازی چراغ راهنمایی این بلوار در ابتدای 
بلوار شهید صادقی نصب گردید و وعده داده شد 
که به زودی مشکل ترافیکی رفع می شود؛ اما نه 
بلکه  نکرد  پیدا  کاهش  تقاطع  این  ترافیک  تنها 
بعد از تعطیلات نوروزی 1401 و حضوری شدن 
دانشگاه ها و مدارس ترافیک این بلوار بیشتر از قبل 
هم شد به طوری که ساکنین این منطقه ترجیح 
می دهند مسیری غیر از این بلوار را برای رسیدن 
به مقصد خود انتخاب کنند. حالا با گذشت چهار 
ماه از افتتاح این بلوار و مشکل ترافیکی که برای آن 
ایجاد شده است، مجدد به سراغ معاون حمل و نقل 
و ترافیک شهرداری قم رفتیم تا ببینیم با بازگشایی 
مدارس و دانشگاه ها در مهر آیا باز هم باید شاهد 
ترافیک سنگین در این تقاطع باشیم و یا مشکل آن 

رفع می شود.
تا ماه آینده مشکل تقاطع بلوار ۱۵ خرداد 

حل می شود 
ترافیک  و  نقل  و  مسعود طبیبی، معاون حمل 
شهرداری قم، در این رابطه در گفت وگو با ایسنا با 
بیان اینکه در سال گذشته ۷ نفر در بلوار 1۵ خرداد 
دادند،  دست  از  را  خود  جان  تصادفات  دلیل  به 
عنوان کرد: یکی از دلایل تصادفات سرعت بالای 

در رانندگی است و به طور طبیعی با افزایش سرعت 
شدت حوادث نیز افزایش پیدا می کند.

وی ادامه داد: 116 نفر در حوادث رانندگی درون 
شهری سال 1۳۹۹ جان خود را از دست دادند که 
خوشبختانه با اقدامات انجام شده این آمار در سال 

1400 با کاهش 20 نفری همراه بوده است.
سرعت  کاهش  برای  اینکه  به  اشاره  با  طبیبی 
از  انجام داد که یکی  اقدامات متعددی می توان 
آن ها چراغ دار کردن خیابان ها است، بیان کرد: 
افتتاح  با  خرداد  بلوار 1۵  راهنمایی  چراغ  نصب 
بلوار شهید صادقی همزمان شد که سبب شد بار 
ترافیکی زیادی را به وجود بیاورد و زمان بندی اولیه 

بهم بخورد و ترافیک زیادی ایجاد شود.
وی با بیان اینکه برای رفع مشکل ترافیک این 
بلوار به زودی چراغ هوشمند نصب می شود، اظهار 
کرد: در حال حاضر برای رفع مشکل ترافیک بلوار 
1۵ دوربین نظارتی نصب شده است و با توجه به 
اینکه هفت زمان بندی مختلف دارد تقریبا شبه 

هوشمند محسوب می شود.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم با بیان 
اینکه تا ماه آینده مشکل این تقاطع حل می شود، 
ادامه داد: برای حل مشکل ترافیک بلوار 1۵ خرداد 
با مجموعه ای متخصص در تهران رایزنی شده است 

تا با کمک لوپ این مشکل حل شود.
وی با اشاره به اینکه میزان استاندارد توقف پشت 
چراغ قرمز 1۸0 ثانیه است، تصریح کرد: در حال 
حاضر به طور میانگین زمان توقف پشت چراغ قرمز 
بلوار 1۵ خرداد به یک ونیم چراغ رسیده است که 
با استانداردها برابر است اما اگر این توقف بیشتر از 

1۸0 ثانیه )سه دقیقه( شود، اشکال دارد.
طبیبی اضافه کرد: مدتی قبل با تعدادی از اهالی 
آن منطقه که نسبت به این چراغ قرمز معترض 
بودند جلسه ای برگزار شد و اهداف و تأثیرات مثبت 
این چراغ برای آن ها تبیین گردید و قول داده شد 

که مشکل ترافیکی آن نیز حل شود.
وی ادامه داد: اگر بین مسئولان و مردم ارتباط 
برقرار شود بسیاری از مشکلات و اعتراضات کاهش 
میابد زیرا زمانی که مردم مطلع می شوند واکنش 

بهتری نشان می دهند اما متأسفانه این ارتباط کم 
است و صدا و سیما باید امکان بیشتری را برای این 

ارتباط فراهم کند.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم عنوان 
راهنمایی  چراغ های  که  است  شده  سعی  کرد: 
رانندگی با استفاده از المان ها دکوراتیو باشند تا 
داشته  بیشتری  بصری  جذابیت  نیز  مردم  برای 

باشد.
وی با بیان اینکه مکانیزه کردن پل های عابر پیاده 
شهری،  هوشمند  تقاطع های  افزایش  همراه  به 
پل های  افزود:  است،  شهرداری  کار  دستور  در 
زیرا  هستند  دیوار  مانند  غیرمکانیزه  عابرپیاده 
بسیاری از افراد از جمله سالمندان نمی توانند از 
آن استفاده کنند به همین خاطر قرار شده است 

پل های عابر پیاده به آسانسور مجهز شوند.
اساس  بر  اینکه  خاطر  به  داد:  ادامه  طبیبی 
داده  پیمانکار  یک  به  پروژه ها  همه  سیاست ها 
نمی شود اجرای طرح ها نیازمند زمان بیشتر است 
همچنین طرح احداث پیاده روهای هم سطح نیز 
در دستور کار قرار گرفته است تا معلولین و مادران 

با کالسکه نیز بتوانند استفاده کنند.
روزشنبه نیز  در تماس با سامانه پاسخگویی به 
سوالات شهرداری نیز این بحث مطرح شد و نکته 
جالب اینکه پاسخگویان نیز از تعداد بالای شکایات 
مردمی نسبت به این طرح اذعان داشتند و عنوان 
می کردند که امیدواریم این مشکل حل شود ولی 
واقعا اگر قرار است طرحی اجرا شود که یک مشکل 
را از بین ببرد نباید مشکلات دیگری ایجاد کند. 
مشکلاتی که باعث می شود که اصل طرح نیز با 

مشکل اصلی دیگری مواجه شود.
بلوار 1۵ خرداد امروز از یکی از روان ترین بلوارهای 
قم که مسیر اتصال رینگ های بین شهری است 
به یکی از خیابان های مخل اعصاب و روان مردم 
مناطق مختلف مبدل شده است. در حالی که اکثر 
مردم بر این باور هستند که اصلا این خیابان مشکل 
خاصی نداشت که بخواهند چنین گره کوری برای 
مشکل کمی که داشت بزنند و این چنین مردم را با 

مشکل مواجه کنند.

مردم قم با ترافیک بلوار ۱۵ خرداد کنار نمی آیند؛

 دلیل شهرداری و علت تاخیر بهسازی چیست؟

توانید  نه می  و  ببندید  را  توانید دست هایش  نه می 
پاهایش را به زنجیر بکشید. همه وجودش را شوق پرواز 
فرا گرفته است. می خواهد بپرد. اتاق برایش کوچک 
است، خانه شان کوچک تر، شهرش کوچک تر، اصلا 
دنیا برایش کوچک است. به هیچ وجه، زیر بار محدودیت 
معمولا  می گویم.  را  ها«  »نوجوان  رود.  نمی  کنترل  و 
با خانواده هایشان سر سازش  نوجوان ها  از  بسیاری 
ندارند و برخی از والدین هم نمی دانند صحیح ترین 
واکنش در برابر تغییرات روحیات و اخلاق نوجوانان شان 

چیست و باید چه کار کنند؟ 
برای آشنایی با این دوره زندگی، به سراغ »عبدالحسین 
رایج  با  تا  رفتیم  خانواده  مشاور  و  کارشناس  ترابیان« 
ترین اشتباهات والدین در رفتار با نوجوانانشان بیشتر 
آشنا شویم. او درباره این موضوع معتقد است نوجوانی 
تولدی دوباره است و همه آسیب ها هم در تولدهاست. 
اگر در زمان تولد اول، مادر کوتاهی کند، فرزند در آینده 
با یک سری مشکلات جدی و شاید رفع نشدنی مواجه 
می شود. در این تولد دوم هم فرزند از کودکی جدا می 
شود تا به نوجوانی برسد، اگر والدین نوجوان در این دوره 
کوتاهی کنند، شاید هیچ گاه نتوانند آن را برطرف کنند.

نداشتن شناخت کافی از خصوصیات دوره 
نوجوانی 

دلیل بیش تر مشکلات خانواده ها در رفتار با فرزندان 
ویژگی  و  خصوصیات  با  که  است  این  شان،  نوجوان 
های دوره نوجوانی آشنا نیستند. همین آشنا نبودن، 
منجر می شود تا باور نکنند که فرزندشان با ورود به دوره 
نوجوانی احساس می کند، بزرگ شده است و می تواند 
برای خودش تصمیم بگیرد. اگر والدین بپذیرند که یک 
سری از رفتارهای جدید نوجوان شان، اقتضای سن آن 
هاست، واکنش هایشان به این رفتارهای جدید، واکنش 
منطقی و صمیمانه خواهد بود. مثلا اگر والدینی ببینند 
که نوجوان شان چرت می زند و به این درک برسند که او 
به جز کم خوابی هیچ مشکلی ندارد برای این موضوع با 
او به جر و بحث نمی پردازند که آرامش خود و نوجوان 
شان را به هم بزنند. اما معمولا بسیاری از والدین در این 
دوران با فرزندان شان بسیار سخت گیرانه برخورد می 
کنند که همین رفتار باعث می شود ارتباط بین والدین با 
فرزند قطع شود. پیامبر اکرم )ص( هم این دوره زندگی را 
دوره وزارت و مشاورت می نامند که جمله بسیار دقیقی 
است و نشان از اهمیت حفظ عزت نفس نوجوانان دارد.

نبود ارتباط صمیمانه بین والدین و نوجوان
اگر والدین می خواهند نوجوان شان را هدایت کنند، 
اولین قدم این است که بدانند به هیچ وجه نباید ارتباط آن 
ها با فرزندشان قطع شود. اگر والدین بتوانند یک رابطه 
همدلانه و صمیمانه با فرزندان شان برقرار کنند نه تنها به 
شخصیت فرزندان شان بر نمی خورد بلکه آن ها احساس 
کند  احساس  نوجوان  اگر  کنند.  می  هم  ارزشمندی 

شما به او اهمیت می دهید، در همه مشکلاتش با شما 
مشورت می کند و شما به راحتی می توانید بر رفتارهای 
او کنترل بیش تری داشته باشید. زمانی که یک نوجوان 
می گوید پدر و مادرم مرا درک نمی کنند، یعنی رابطه 
بین والدین و نوجوان قطع شده است. وقتی ارتباط بین 
والدین و فرزندان قطع شود، فرزند اگر فعالیت یا رفتارهای 
اشتباهی داشته باشد، آن ها را زیرزمینی خواهد کرد. 
این زیرزمینی شدن فعالیت های فرزند باعث می شود تا 

رفتارهای پر خطر او برای والدین آشکار نشود.
اعمال نظارت های مستقیم

در دوره نوجوانی نظارت مستقیم جواب نمی دهد. 
نظارت مستقیم برای 2 دوره 6 ساله اول زندگی کودک، 
نه تنها بسیار خوب است بلکه لازم هم هست. در این 
هیچ  والدین  مستقیم  نظارت  به  هم  فرزندان  دوره   2
واکنشی نشان نمی دهند. اما زمانی که فرزندان وارد 
اگر  شوند  می  سال(   20 تا   12 )بین  نوجوانی  دوره 
نظارت والدین مستقیم باشد، معمولا فرزند آن را تحمل 
نمی کند و ممکن است در برابر آن واکنش های بسیار 
تندی هم داشته باشد. این که فرزندان نتوانند در دوره 
نوجوانی نظارت مستقیم را تحمل کنند، ایراد از والدین 
آن هاست که او را مورد نظارت مستقیم قرار می دهند. 
نوجوان وقتی خودش را تحت نظارت مستقیم والدین 
می بیند احساس می کند به حریم شخصی اش تجاوز 
شده است، بنابراین بسیار طبیعی است که واکنش منفی 

نشان دهد.
نداشتن اطاعات از فناوری های روز

بعضی خانواده ها پیشرفته ترین فناوری های روز را 
برای نوجوانان شان تهیه می کنند در حالی که کمترین 
است  ممکن  که  هایی  آسیب  و  امکانات  از  اطلاعاتی 

این فناوری برای نوجوان شان ایجاد کند، ندارند. برای 
نمونه برخی از والدین پیشرفته ترین تلفن همراه را برای 
فرزندان شان تهیه می کنند اما نمی دانند که در تلفن 
همراه نوجوان شان چه می گذرد. یعنی والدین با دست 
خودشان دارند یک آسیب جدی و جدیدی برای نوجوان 
شان ایجاد می کنند. این پدر و مادرها باید برای فرزندان 
شان تلفن همراهی تهیه کنند که حداقل نحوه استفاده 
از آن را بدانند. این والدین معمولا پس از مدتی مجبور می 
شوند نوجوان شان را در استفاده از تلفن همراه محروم 
کنند که همین موضوع، تنش جدیدی ایجاد می کند و 

اشتباه بعدی والدین است.
هماهنگ نبودن والدین در نحوه رفتار با نوجوان

در بعضی خانواده ها، والدین در تربیت نوجوان شان 
یک صدا نیستند. یعنی رفتار پدر و مادر با نوجوان شان 
شبیه هم نیست. در این خانواده ها نوجوان راه خودش 
را می رود و پدر و مادر هم به فکر مشکلات خودشان 
هستند. در این حالت والدین و فرزندان فقط یک » هم 
خانه بودن « را در کنار یکدیگر تجربه می کنند. در این 
خانواده ها به جای این که والدین در رفتار با نوجوان شان 
وحدت رویه داشته باشند، خود نوجوان موضوع اختلاف 
می شود. مثلا مادر می گوید فرزندش اصلا این کار را 
انجام ندهد و پدر اصرار می کند که نوجوان حتما باید این 
کار را انجام دهد و نوجوان هم کاری را که دوست دارد، 
انجام می دهد. این موارد دست به دست هم می دهد تا 
نوجوان احساس آرامش نکند و به دوستان نامناسب پناه 
ببرد. اگر در یک خانواده بین اعضای خانواده، احترام 
متقابل برقرار باشد، نوجوان کمترین خطر را احساس 
می کند و در نتیجه رفتارهای پر خطر او هم به کمترین 

میزان ممکن کاهش می یابد

در گفت و گو بایک کارشناس و مشاور خانواده  مطرح شد؛

پنج اشتباه والدین که نوجوان شان را پنهان کار می کند
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خواهان های افراز:آقایان ابوالقاسم ومحمدرضا وخانمها طلعت وبتول وکبری 
واکرم شهرت همگی رضائی قمی وراث مرحومه فاطمه زجاجی همگی به آدرس قم 
خیابان 1۹ دی کوچه 64 پلاک 46 وفهیمه فرشادی پناه به آدرس ۵۵ متری عمار 
یاسر بین کوچه 2۵ و 2۷ پلاک 22 ونیره رضائی قمی وعذری رضایی قمی به آدرس 

قم خیابان 1۹ دی کوچه 64 پلاک 46
خواندگان افراز:رسول صادقی منش به آدرس ۵۵ متری عمار یاسر بین کوچه ۳۹ 
و 41 پلاستیک رسول وخدیجه شجاعی به آدرس ۵۵ متری عمار یاسر انتهای کوچه 
۳۹ پشت حسینیه پلاک 1۵2 ومحمد عزیزی وسید عبدالکریم حسینی ومحمد 
جعفری که آدرس هر سه به نشانی ۵۵ متری عمار یاسر انتهای کوچه ۳۹ حسینیه 

شهدای رضوانشهر وحوریه جباری که مجهول المکان میباشد
خواسته:افراز پلاک شماره ۹۵04 اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم

نظریه)تصمیم(اداری
شماره1/1۷462- به  وارده  درخواست  طبق  افراز  خواهان  باینکه  نظر 
طبق  نموده  را  فوق  پلاک  از  خود  مشاعی  سهمی  افراز  ۹۹/۹/4درخواست 
شهرداری  ونامه  آن  پیوست  نقشه   1401/4/2-1/۳406 افراز  صورتمجلس 
مشاعی  سهم  افراز  با  که  قم   1 منطقه   1401/0۳/24-01/۳01/۳/2۷6۹6
نامبردگان فوق موافقت نموده لذا باتوجه به نامه های مذکور ونقشه پیوست آن 
وگزارشات مندرج در پرونده بنابراین طبق ماده ۵ آییننامه قانون افراز وفروش املاک 
مشاع با افراز پلاک مذکورموافقت میشود. واین رای برابر ماده 2 قانون افراز مصوب 
سال ۵۷ از تاریخ ابلاغ به مدت 10 روز از طرف هر یک از شرکاء در دادگاه شهرستان 

قم قابل اعتراض می باشد.)م الف 1۵4۸۳(
امور اداری:رونوشت:این تصمیم وصورت مجلس ونقشه به کلیه شرکاء ومتقاضی 

ابلاغ میگردد.
مهدی زارع شحنه- رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه یک قم

صورتمجلس افرازی پاک ۹۵۰۴- اصلی بخش یک قم
    نظر به اینکه آقای شهاب الدین خردمند بوکالت از وراث مرحومه فاطمه زجاجی 
طی درخواست واردۀ شماره 1/1۷462  مورخه ۹۹/0۹/04 تقاضای افراز سهم 
مشاعی خود از شرکای دیگر را نسبت به پلاک شماره ۹۵04 اصلی بخش یک قم را 
نموده و نام و نشانی خود و شرکای دیگر را در تقاضای خود اعلام کرده و به اینجانبان 
جعفر شکوری و اکبر بابائی بعنوان نماینده و نقشه¬بردار ثبت منطقه یک قم ارجاع 
گردیده لذا سند مالکیت ارائه شده مورد بررسی قرار گرفت ، سابقه بازداشت ملاحظه 
نشد و در رهن نمی باشد و با توجه به جریان ثبتی اعلامی از دفتر املاک در مورخه 
1400/02/0۸ اسامی مالکین و میزان مالکیت آنها که شش دانگ تکمیل بوده و 
عملیات ثبتی خاتمه یافته و سابقه سند مالکیت معارض نداشته بدین شرح میباشد 

:
نسبت به 4 دانگ مشاع از 6 دانگ پلاک ثبتی ۹۵04-اصلی واقع در بخش یک 
قم در صفحه ۳61 دفتر 1۹0 به نام فاطمه زجاجی به موجب اسناد صلح شماره 
0۵-2۵۳6/0۵/2۳۵۸۷ دفتر 16 و12۳۹44-11۷۸/10 دفتر 20 قم سابقه ثبت 
دارد که از نظر موقعیت و با توجه به انتقالات صورت گرفته و اسناد مفروزه قبلی در 
سمت شمال پلاک قرار دارد که 1. مقدار 204۷/۵4 سهم مشاع برابر سند قطعی 
شماره 11160۹-۷6/11/26 دفتر 20 قم به شهرداری منتقل شده است 2. 
مقدار 1۵۸/40 سهم مشاع برابر سند قطعی شماره 1۳۸0/12/2۳-1۳۹۳4 
مع الواسطه به رسول صادقی منش فرزند حسین منتقل شده است ۳. مقدار 
4۸1/۳0 سهم مشاع برابر سند قطعی شماره 1۳4۷4۳-1۳۸0/06/04 دفتر 20 
قم به محمد عزیزی و سید عبدالکریم حسینی و محمد جعفری )بالسویه( منتقل 
شده است 4. مقدار 1۹6/۸ سهم مشاع به موجب سند قطعی شماره 12۳۹46-
۷۸/11/11 دفتر 20 قم به خدیجه شجاعی و مجید شجاعی و حسن جوهری 
منتقل شده است که حسن جوهری و مجید شجاعی مقدار 164 سهم را طی 
سند ۷421-۹1/0۵/1۹ دفتر ۷۷ قم به هادی مقدم منتقل نموده اند که میزان 
101/06 مترمربع آن تحت فرعی ۸ بنام خدیجه شجاعی سند مفروز صادر شده 
و میزان ۹۸/۸۵ مترمربع نیز تحت فرعی 12 بنام فهیمه فرشادی و هادی مقدم 
بالسویه مفروز شده است ۵. مقدار 1۸2/40 سهم مشاع طبق سند قطعی شماره 
۷۹24۳-1۳۹1/0۸/20 دفتر 14 قم به فهیمه فرشادی پناه منتقل شده است 
6. مقدار 110/۳۷ سهم مشاع به موجب سند قطعی شماره ۹1/0۷/2۹-۳0۷4 
دفتر 61 مع الواسطه به ابوالفضل سلمان یزدی فرزند محمد منتقل شده و تحت 
پلاک ۵ فرعی مفروز شده است سپس تفکیک آپارتمانی شده است که فرعی ۷ در 
سهم ابوالفضل سلمان یزدلی و ۸  فرعی در سهم سعید جوابچی )4 دانگ( و رقیه 
شاحمزه )2دانگ( قرار گرفته و در رهن بانک مسکن است و پلاک ۹ فرعی در سهم 

محمد بیطرفان قرار گرفته و در رهن بانک مسکن است.
همچنین نسبت به دو دانگ مشاع از شش دانگ پلاک مذکور در صفحه ۳64 
دفتر 1۹0 بنام حسین آقا محمدی سابقه ثبت دارد که از نظر موقعیت در سمت 
جنوب پلاک قرار دارد که 1. مقدار 1۹۵ متر مربع از آن تحت فرعی ۳ در سهم 
محمدرضا رضوی فرد طبق رأی هیأت مفروز شده است و در رهن بانک ملت است 
2. مقدار 1۹1.۳۸ سهم مشاع در سهم زهرا قرشی قمی قرار گرفته است ۳. مقدار 
1۸6.۳0 متر مربع تحت پلاک 2 فرعی طبق رأی هیأت بمیزان 4 دانگ در سهم 
مهدی یگانه و 2 دانگ در سهم حوریه یگانه مفروز شده است 4. مقدار 1۷4/۹6 
متر مربع تحت پلاک 4 فرعی طبق رأی هیأت در سهم ناصر صالحی نژاد مفروز 
شده است ۵. مقدار 1۷۳ متر مربع تحت فرعی 1 بمیزان یک دانگ در سهم مهدی 
صالحی منش و محمد جواد صالحی منش و مقدار۵ دانگ در سهم عباس صالحی 
منش مفروز شده است. 6. مقدار ۵۷۸/26 سهم مشاع در سهم مهدی جباری 
فرد در صفحه ۳64 دفتر 1۹0 سابقه ثبت دارد که مقدار 4۹۳/۸0 سهم مشاع 

برابر سند قطعی شماره ۹21۷۳-۸۵/06/2۹ دفتر ۵ قم به سید اسماعیل میری 
منتقل شده است که تحت پلاک 6 فرعی مفروز شده است و مقدار 62/۷4 سهم 
مشاع در سهم مرتضی یزدی تحت فرعی 1۳ قرار گرفته است ۷. مقدار 4۹۵/۷۸ 
سهم در صفحه۳24 دفتر 2۷6 بنام عباس رضائی ثبت و سند صادر شده است و 
مقدار 1۸6/۳ سهم مشاع به مهدی یگانه فرد منتقل شده که تحت 2 فرعی مفروز 
شده است ۸. مقدار 4۹۷/۷6 سهم مشاع در صفحه ۳2۷ دفتر 2۷6 بنام حوری 
جباری سابقه ثبت و صدور سند دارد. ۹. مقدار 10/۷۵ سهم مشاع باستثنای ثمنیه 
اعیانی برابر سند قطعی شماره ۸262۷-1۳۷۵/02/0۹ دفتر 4 قم بنام محمود 
خداوردی پور فرزند حسن سابقه ثبت دارد که تحت پلاک 10 فرعی به مساحت 
12/۷۵ متر مربع مفروز شده است 10. مقدار20۸/2۵ مترمربع تحت فرعی 1۳ 
طبق رأی هیأت در سهم مرتضی یزدی مفروز شده است. 11. مقدار 1۹1/۳6 سهم 
مشاع طبق رأی هیأت مع الواسطه در سهم جواد خلیلیان تحت 11 فرعی مفروز 

شده است.
لذا مراتب عملیات افراز برای روز مقرر به متقاضی و شریک طی اخطاریه های 
شماره 1/۹۳4 مورخه 1400/0۳/0۳ صحیحاً ابلاغ شده ، در وقت مقرر به اتفاق 
وکیل نامبردگان به محل وقوع ملک واقع در بلوار عماریاسر نبش کوچه ۳۹ عزیمت 
کرده و ملک توسط وی معرفی و با محل و سند مالکیت و مجاورین مطابقت داده شد 
و مغایرتی مشاهده نگردید و در محل شرکاء دیگر حضور نداشتند و عملیات افراز با 
حضور وی انجام شد و معترضی مشاهده نشد و نقشه بردار ثبت با رعایت حدود سند 
مالکیت و مجاورین نقشه قطعات مورد افراز و نیز قطعات مفروز شده سابق را با توجه 
به میزان مالکیت و تصرفات و رعایت حقوق مالکین و شرکاء برداشت و ترسیم نموده 
همچنین شهرداری منطقه یک قم طی نامۀ شماره 00/۳01/۳/1۸04 مورخه 
1400/01/1۹  با افراز قطعات باقیمانده به شرح نقشۀ مذکور موافقت کرده و از 
طرف بایگانی شماره های 1۸ الی 22 فرعی جهت قطعات افرازی منظور گردید لذا 
حدود و مشخصات قبل از افراز طبق سند مالکیت و حدود و مشخصات و مساحت 

قطعات افرازی طبق نقشه افرازی به شرح ذیل می باشد :
الف: حدود و مشخصات مساحت قبل از افراز به شرح اسناد مالکیت صادره :

شش دانگ یک قطعه زمین بائر پلاک ۹۵04 به مساحت 6۵66/۵0  مترمربع
شمالًا : در سه قسمت که قسمت دوم آن شرقی است ، اول مرزیست اشتراکی 
بطول 2۸ متر به پلاک ۹4۹۸ مکرر، دوم بطول 10/۷۸ متر به پلاک ۹4۹۸ اصلی، 

سوم بطول ۳۷/01 متر به پلاک ۹4۹۸ مکرر
شرقاً :  در چهار قسمت که قسمت سوم آن شمالی است، اول بطول ۳2 متر)در 
سند مورد تقاضا اشتباهاً 22 قید شده( به شارع عام، دوم بطول 1۸/۳0 متر به شارع 

عام، سوم بطول 0/62 متر به شارع عام، چهارم بطول 22/40 متر به شارع عام
جنوباً : در دو قسمت، اول بطول ۳6 متر به پلاک ۹۵14  اصلی، دوم بطول 

4۹/۷0 متر به پلاک ۹۵14  اصلی
غرباً : در سه قسمت که قسمت دوم آن شمالی است، اول بطول 1۹ متر به پلاک 
۹۵14  اصلی، دوم بطول 6/۷0 متر به پلاک ۹۵14  اصلی، سوم بطول ۷6 متر به 

پلاک ۹۵14  اصلی
حقوق ارتفاقی ندارد

که طبق بررسی در هنگام تبدیل برخی اسناد مشاعی دیگر به تک برگ حد شمال 
که قسمت اول دارای شکستگی بوده بطولهای 1۸/10 و ۹/۹0 )مجموعاً 2۸ متر( 

صحیح بوده که در هنگام تثبیت اشتباهاً 2۸ و 10/۷۸ متر قید شده است.
حدود ششدانگ قطعاتی که قبلًا طبق آراء هیات به صورت مفروز سند مالکیت 

صادر شده است :
1- شش دانگ ساختمان به مساحت 1۷۳ مترمربع پلاک ۹۵04/1 اصلی

شمالًا : بطول 2/40 متر درب و دیوار به شارع 10 متری
شرقاً :  بطول 22/۹0 متر دیواریست به زمین باقیمانده ۹۵04 اصلی

جنوباً : در سه قسمت اول بطول 6 متر، دوم که شرقی است بطول ۳0 سانتی متر، 
سوم بطول 4/۵0 دیوار بدیوار خانه ساخته شده در پلاک 4

غرباً : اول بطول ۸/۵0 متر دیوار بدیوار باقیمانده ۹۵04، دوم که جنوبی است 
بطول 1/60 متر دیوار بدیوار پلاک مذکور، سوم بطول ۳/6۵ خط مستقیم مفروض 
به خیابان ۵۵ متری عمار یاسر، چهارم بطول 11 متر درب و دیواریست به خیابان 

۵۵ متری عمار یاسر
حقوق ارتفاقی ندارد

 1۸6/۳0 مساحت  به  مسکونی  تجاری  بصورت  ساختمان  دانگ  شش   -2
مترمربع پلاک ۹۵04/2 اصلی

شمالًا : بطول ۷/60 متر درب و دیواریست به خیابان 10 متری
شرقاً :  بطول 24/۳0 متر دیوار بدیوار پلاک باقیمانده ۹۵04 اصلی
جنوباً : بطول ۷/۵0 متر دیوار بدیوار پلاک باقیمانده ۹۵04 اصلی 
غرباً : بطول 2۵/۳0 متر دیوار بدیوار پلاک باقیمانده ۹۵04 اصلی

حقوق ارتفاقی ندارد
۳- شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۹۵ 

مترمربع پلاک ۹۵04/۳ اصلی
شمالًا : بطول ۷/۵0 متر درب و دیواریست به کوچه 10 متری

شرقاً :  بطول 26/60 متر دیوار بدیوار خانه احداثی در قسمتی از پلاک ۹۵04 
اصلی

جنوباً : بطول ۷/۵0 متر دیوار بدیوار خانه احداثی در قسمت دیگری از پلاک 
مذکور

غرباً : بطول 2۵/40 متر دیوار بدیوار خانه ۹۵04/2  اصلی
حقوق ارتفاقی ندارد

4- شش دانگ یک باب خانه به مساحت 1۷4/۹6 مترمربع پلاک ۹۵04/4 

اصلی
شمالًا : بطول ۷/۵0 متر درب و دیواریست به شارع 10 متری
شرقاً :  بطول 24/۳2 متر دیوار بدیوار پلاک ۹۵04/2 اصلی

جنوباً : بطول ۷/۸6 متر دیوار بدیوار پلاک  باقیمانده ۹۵04 اصلی
غرباً : بطول 22/1۵ متر دیوار بدیوار پلاک ۹۵04/1  اصلی

حقوق ارتفاقی ندارد
۵- شش دانگ یک باب خانه به مساحت 110/۳۷ مترمربع پلاک ۹۵04/۵ 

اصلی)که بعداً تحت فروعات ۷ و ۸ و ۹ فرعی تفکیک آپارتمانی شده است(
شمالًا : بطول ۷/۸0 متر دیوار به پی پلاک  باقیمانده ۹۵04 اصلی

شرقاً :  بطول 1۳ متر دیوار بدیوار پلاک  باقیمانده ۹۵04 اصلی
جنوباً : بطول ۸/1۳ متر درب و دیواریست به شارع 10 متری

غرباً : بطول 1۵/۳0 متر دیوار به پی پلاک  باقیمانده ۹۵04 اصلی
حقوق ارتفاقی ندارد

6- شش دانگ یک باب خانه به مساحت 4۹۳ مترمربع پلاک ۹۵04/6 اصلی
شمالًا : در دو قسمت اول بطول 1۷/2۹ متر، دوم بصورت پخی است بطول 

۵/22 متر هر دو قسمت درب و دیواریست به شارع 10 متری
شرقاً :  بطول 1۵/2۸ متر دیواریست به شارع 16 متری

جنوباً : بطول 2۵/0۵ متر دیوار بدیوار پلاک ۹۵14/14 اصلی
غرباً : بطول 2۵/۷۵ متر دیوار به دیوار باقیمانده پلاک ۹۵04 اصلی

حقوق ارتفاقی ندارد
۷- شش دانگ یک باب خانه به مساحت 12/۷۵ مترمربع پلاک ۹۵04/10 
اصلی)که بعداً با پلاک ۹۵14/12/41 اصلی تحت ۹۵14/۵۵ اصلی تجمیع 

شده است(
شمالًا : بطول ۸/۵0 متر خط فرضی است به پلاک ۹۵14/12/41 اصلی

شرقاً :  بطول 1/6۵ متر دیوار بدیوار پلاک ۹۵04/1 اصلی
جنوباً : بطول ۸/۳۵ متر دیوار بدیوار پلاک ۹۵04/1 اصلی

غرباً : بطول 1/۵۵ متر دیواریست به پلاک ۹۵14/1۳ اصلی
حقوق ارتفاقی ندارد

۸- شش دانگ یک باب خانه به مساحت 1۹1/۳6 مترمربع پلاک ۹۵04/11 
اصلی

شمالًا : بطول ۷/06 متر درب و دیواریست به شارع 10 متری
شرقاً :  بطول 2۷/۸2 متر دیوار بدیوار باقیمانده پلاک ۹۵04 اصلی

جنوباً : بطول ۷/06 متر دیوار بدیوار باقیمانده پلاک ۹۵04 اصلی
غرباً : بطول 26/۷۳ متر دیوار بدیوار باقیمانده پلاک ۹۵04 اصلی

حقوق ارتفاقی ندارد
۹- شش دانگ یک باب خانه به مساحت ۹۸/۸۵ مترمربع پلاک ۹۵04/12 

اصلی
شمالًا : بطول ۷/۵0 متر دیوار بدیوار پلاک ۹۵04 اصلی

شرقاً :  بطول 12/4۵ متر درب و دیواریست به شارع 16 متری
جنوباً : بطول ۸/40 متر دیوار بدیوار پلاک ۹۵04 اصلی
غرباً : بطول 12/4۵ متر دیوار بدیوار پلاک ۹۵04 اصلی

حقوق ارتفاقی ندارد
10- شش دانگ یک باب خانه به مساحت 20۸/2۵ مترمربع پلاک ۹۵04/1۳ 

اصلی)که بعداً تحت فروعات 14 الی 1۷ فرعی تفکیک آپارتمانی شده است(
شمالًا : بطول ۷/۵0 متر درب و دیواریست به شارع 10 متری

شرقاً :  بطول 2۸ متر دیواریست به پلاک ۹۵04 اصلی
جنوباً : بطول ۷/۵0 متر دیوار بدیوار پلاک ۹۵04 اصلی
غرباً : بطول 2۷/۵۷ متر دیوار بدیوار پلاک ۹۵04 اصلی

حقوق ارتفاقی ندارد
ب: حدود مشخصات و مساحت قطعات افرازی و سهمی هر یک :

1- قطعاتی که از سند مالکیت چهاردانگی و از سمت شمالی پلاک و شامل 
قطعات اول الی چهارم میباشد . 

پلاک  مترمربع  مساحت 11۳2/۷4  به  زمین  دانگ  شش  افرازی  اول  قطعه 
۹۵04/1۸ اصلی

شمالًا : بطول 20/۹۹ متر پی به دیوار قطعه دوم افرازی پلاک 1۹ فرعی مجزا 
شده از ۹۵04 اصلی 

شرقاً :  در 6 قسمت که قسمت سوم و پنجم جنوبی است اول بطول 4/4۵ متر 
پی بدیوار پلاک 12 فرعی از ۹۵04 اصلی دوم بطول 11/۵۵ متر پی به دیوار قطعه 
سوم افرازی پلاک 20 فرعی مجزی شده از ۹۵04 اصلی سوم و چهارم بطولهای 
۷/۸0 و 16 متر پی به دیوار قطعه چهارم افرازی پلاک 21 فرعی مجزی شده از 
به دیوار پلاک  پنجم و ششم بطولهای ۷/۸0 و 1۵/۳0 متر پی  ۹۵04 اصلی 

۹۵04/۵ اصلی
جنوباً : بطول  21/1۹ متر پی است به شارع 10 متری

غرباً : در دو قسمت اول بطول ۵/۵0 متر بصورت پخی پی است به تقاطع شوارع 
10 متری و خیابان ۵۵ متری عمار یاسر، دوم بطول ۵2/42 متر پی است به خیابان 

۵۵ متری عمار یاسر
حقوق ارتفاقی ندارد

قطعه دوم افرازی شش دانگ ساختمان به مساحت 1۵۵/۹2 مترمربع پلاک 
۹۵04/1۹ اصلی

شمالًا : بطول 1۸/02 متر دیوار بدیوار پلاک ۹4۹۸ مکرر اصلی
شرقاً :  بطول ۸ متر دیوار بدیوار پلاک 12 فرعی از ۹۵04 اصلی

جنوباً : بطول  20/۹۹ متر دیوار به پی قطعه اول افرازی پلاک 1۸ فرعی مجزا 

شده از ۹۵04 اصلی 
غرباً : بطول ۸/61 متر درب و دیوار به خیابان ۵۵ متری عمار یاسر

حقوق ارتفاقی ندارد
قطعه سوم افرازی شش دانگ ساختمان به مساحت 1۹0/40 مترمربع پلاک 

۹۵04/20 اصلی
شمالًا : بطول ۸/40 متر دیوار بدیوار پلاک 12 فرعی از ۹۵04 اصلی

شرقاً :  بطول 11/۵۵ متر درب و دیوار به شارع 16 متری
جنوباً : بطول  ۹/10 متر دیوار بدیوار قطعه چهارم افرازی پلاک 21 فرعی مجزا 

شده از ۹۵04 اصلی 
غرباً : بطول 11/۵۵ متر دیوار به پی قطعه اول افرازی پلاک 1۸ فرعی مجزا شده 

از ۹۵04 اصلی 
حقوق ارتفاقی ندارد

قطعه چهارم افرازی شش دانگ ساختمان به مساحت 4۷۹/۷2 مترمربع پلاک 
۹۵04/21 اصلی

شمالًا : در دو قسمت اول بطول ۷/۸0 متر دیوار به پی قطعه اول افرازی پلاک 
1۸ فرعی مجزا شده از ۹۵04 اصلی دوم بطول  ۹/10 متر دیوار بدیوار قطعه سوم 

افرازی پلاک 2۵ فرعی مجزا شده از ۹۵04 اصلی 
شرقاً :  در دو قسمت اول بطول 21 متر دیواریست به شارع 16 متری ، دوم بصورت 

پخی بطول 2/۸0 متر درب و دیواریست به تقاطع شوارع 16 متری و 10 متری
جنوباً : بطول  1۹/۳۵ متر دیواریست به شارع 10 متری

غرباً : در دو قسمت اول بطول 1۳ متر دیوار بدیوار پلاک ۵ فرعی از ۹۵04 اصلی، 
دوم بطول 16 متر دیوار به پی قطعه اول افرازی پلاک 1۸ فرعی مجزا شده از ۹۵04 

اصلی 
حقوق ارتفاقی ندارد.

2- قطعاتی که از سند مالکیت دودانگی و از سمت جنوبی پلاک و شامل قطعه 
پنجم میباشد . 

پلاک  مترمربع  مساحت 204/4۷  به  زمین  دانگ  شش  افرازی  پنجم  قطعه 
۹۵04/22 اصلی

شمالًا : بطول ۷/۵0 متر پی به شارع 10 متری
شرقاً :  بطول 2۵/۷۵ متر بدیوار پلاک 6 فرعی از ۹۵04 اصلی

جنوباً : بطول ۸ متر بدیوار پلاک ۹۵14 اصلی
غرباً : بطول 2۸ متر بدیوار پلاک 1۳ فرعی از ۹۵04 اصلی

حقوق ارتفاقی ندارد
توضیح اینکه صدور سند قطعات دوم الی پنجم افرازی، فروعات 1۹ الی 22 

مستلزم کسب موافقت شهرداری می باشد .

آگهی افراز

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل 

تأیید نموده اند:
 1۳۹۹1144۳0002001۵۸۵ کلاسه  پرونده  به  مربوط   140160۳۳00020026۸2 شماره  رأی   -1
مربوط به تقاضای آقای حسن زند فرزند علیجان درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت164/۸۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از1۹۳۹/21 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 1۳۳ دفتر ۹6 )م الف140۷2(
2- رأی شماره 140160۳۳000200۳۹24 مربوط به پرونده کلاسه 14011144۳00020000۵6 مربوط به 
تقاضای آقای صدراله فهیمی فرزند شعبانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۸۵مترمربع پلاک شماره فرعی از22۷6 اصلی واقع در قم بخش 2حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

وخریداری مع الواسطه از اسد رازقی صفحه۳۵6 دفتر ۵۷1 )م الف140۷4(
۳- رأی شماره 140160۳۳000200۳۳۸۸ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳000200210۸ مربوط به 
تقاضای آقای احمد آریائی دوست فرزند محمدتقی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت۵0مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹4۸/۳/16۳ اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از سید محمد میرئی صفحه۵41 دفتر 1۸1)م الف140۷6(
4- رأی شماره 140160۳۳000200۳۹10 مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳00020021۵2 مربوط به 
تقاضای آقای قربانعلی شاه قلعه بزچلوئی فرزند رجب علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۹۹/22 مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از2۳02 اصلی واقع در قم بخش 2حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 421 دفتر۵۵۵ )م الف140۷۷(
۵- رأی شماره 140160۳۳00020026۷۹ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳0002004۵۷۹ مربوط به 
تقاضای آقای عزیز عباسی فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۳ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 2۳0۵ اصلی واقع در قم بخش 2حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

وخریداری مع الواسطه از وراث ابوالقاسم هندیانی)م الف140۷۸(
6- رأی شماره 140160۳۳000200۳۸۷6 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳0002000۷۳۷ مربوط به 
تقاضای خانم زینب همائی احسن فرزند امیرقلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2214 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی وخریداری مع الواسطه از سید علی اکبر تولیتی صفحه14۳ دفتر ۵ )م الف140۷۹(
۷- رأی شماره 140160۳۳000200۳۳۳۹ مربوط به پرونده کلاسه 14011144۳00020000۷1 مربوط به 
تقاضای آقای ابوالقاسم خجسته فر فرزند صحبت درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۷۷مترمربع پلاک شماره 22 فرعی از 216۹ اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی وخریداری مع الواسطه از اسد دفتری صفحه ۵21 دفتر 114)م الف140۸0(
مربوط  کلاسه 14001144۳00020020۳4  پرونده  به  مربوط  شماره 140160۳۳000200۳۸۷1  رأی   -۸
به تقاضای خانم معصومه کمیجانی فرزند حسین درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۹0 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1/2۹۹/410 و1/ باقیمانده 2۳۹۳ اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی غلامرضا موذن زاده صفحه 1۸2 دفتر ۳62)م الف140۸1(
مربوط  کلاسه 14001144۳0002001۷11  پرونده  به  مربوط  شماره 140160۳۳000200۳۸1۳  رأی   -۹

به تقاضای آقای مجتبی دولت مند فرزند عزیزاله درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت16۳/۳6 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۳۸۳ اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۳6۵۷۳ مورخ 1۳۹۹/10/۹ دفترخانه ۹1 قم بمقدار 161/۳6 مترمربع 
وخریداری عادی از اسد سعادت زینی بمقدار 2 متر مربع طی سند قطعی شماره ۸۳24۸ مورخ 1۳۹۹/0۸/2۹ 

دفترخانه 2۸ قم )م الف1412۳(
10- رأی شماره 140160۳۳000200۳2۷6 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳000200۳001 مربوط به 
تقاضای خانم مریم قیم فرزند قارداشعلی درقسمتی ازسه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت۵6/۳0مترمربع پلاک شماره فرعی از 22۷۷/2۵۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از پروین یوسفی زاده زکی صفحه 4۸0 دفتر 6۹4)م الف14124(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی 
دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود 
را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آفتاب یزد(
نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۴/۱۳- نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۴/۲۸
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

1- رای شماره 140160۳۳00010010۷۸مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳00010004۸۷مربوط به تقاضای آقای نصراله محمدی چاهکی فرزند 
وجیه اله در ششدانگ یک باب مرغداری به مساحت 1۳۵۳6 مترمربع پلاک شماره 1/۳ فرعی از ۳6 اصلی واقع در قم بخش نه حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر۳۵ صفحه 1۵)م الف 140۷۳(
2- رای شماره 140160۳۳0001001۵12مربوط به پرونده کلاسه 14011144۳00010000۵1مربوط به تقاضای خانم صغری زارعی فرزند نظامعلی 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 60 مترمربع پلاک شماره 11241 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 

2۳426 مورخ 1400/06/0۳ دفترخانه ۷۷ قم )م الف 140۷۵(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ 
انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آفتاب یزد(
نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۴/۱۳-نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۴/۲۸
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک 
شماره 2001/1 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم)نیروگاه،بلوار یادگار امام بلوار شهید 
موسوی ،کوچه 24 پلاک 1۳0(که بنام رضا ساربانیان فرزند تقی میباشد در جریان 
ثبت است که به علت عدم حضور مالک ویا نماینده قانونی تحدید حدود بعمل نیامده 
از طرفی مطابق ماده 1۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 
1۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای 
مالک مذکور به وارده -1401/04/20 تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز 
یکشنبه مورخ 1401/0۵/۳0 ساعت ۸/۵ الی 12/۵ صبح در محل وقوع ملک انجام 
می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین ومجاورین یا وکیل ویا نماینده قانونی می رساند 
که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی 
اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات 
مالکین ومجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً 
طبق تبصره ماده واحده مصوب ۷۳/2/2۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح 

قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف ۱۵۴7۹(
تاریخ انتشار آگهی:سه شنبه ۱۴۰۱/۰۴/۲۸
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

یک پیشکسوت تیم فوتبال استقلال می گوید آبی پوشان پایتخت 
باید حواشی را مدیریت کنند تا به موفقیت برسند. 

یدالله اکبری، پیشکسوت تیم فوتبال استقلال در گفت وگویی،  
درباره شرایط این روزهای آبی پوشان پایتخت و انتخاب ریکاردو 
ساپینتو به عنوان سرمربی این تیم اظهار کرد:  ساپینتو اگر بتواند 
بود.  خواهد  قهرمانی  مدعی  استقلال  کند،  کم  را  حاشیه ها 

ساپینتو بازیکن بزرگی و مربی  خوبی بوده است.
او در ادامه درباره سرمربی استقلال و خسرو حیدری، دستیار 
ساپینتو گفت: استقلال از حاشیه ضربه خورده است و امسال هم 
مدعی عنوان قهرمانی است به شرطی که حاشیه ها را مدیریت کند و حاشیه ها را کنار بگذارد. این مربی پرتغالی تجربه خوبی دارد و 
دارای علم بروز فوتبال است و برای استقلال مفید خواهد بود. خسرو حیدری در حال حاضر دستیار ساپینتو بوده است و او می تواند 

نقش پررنگی در روند استقلال داشته باشد و به ساپینتو کمک های لازم را بکند.
اکبری درباره عملکرد استقلال در پنجره نقل و انتقالات تا اینجای کار گفت:  در حال حاضر،  به نظر من بازیکنان خوبی جذب شده 
است و همچنین استقلال در سال گذشته بازیکنان خوبی داشته است و اگر این بازیکنان هم حفظ شوند، اتفاقات خوبی رقم خواهد 
خورد. آبی ها باید در خط دفاع یک بازیکن خوب بگیرند تا در این نقطه پوشش های لازم صورت بگیرد. امسال استقلال تیم خوبی 

خواهد داشت و امیدوارم بتواند در این فصل هم عملکرد خوبی از خودش برجای بگذارد.
این پیشکسوت تیم فوتبال استقلال در پایان و در پاسخ به این سوال که آیا آبی پوشان پایتخت در فصل آینده رقابت های لیگ 
برتر می توانند مدعی عنوان قهرمانی باشند؟  گفت: استقلال قطعا مدعی قهرمانی خواهد بود چون تیم بزرگی است و هوداران 
خوبی دارد. در برخی سال ها، حاشیه ها باعث شده است استقلال به آن چیزی که می خواهد نرسد. آن چیزی که باشگاه 
استقلال باید مد نظر خود قرار بدهد، همین حواشی بوده است. سال گذشته هم حاشیه ها قرار بود استقلال را دچار مشکل 
کند اما این حواشی مدیریت شد و استقلال به موفقیت رسید و امیدوارم در فصل آینده هم استقلال بتواند با نتایج مطلوب خود 

دست پیدا کند.

کارشناس فوتبال گفت: چرا فدراسیون فوتبال و کمیته فنی قصد تغییر سرمربی تیم ملی را داشتند؟ حالا که سرمربی 
کروات ابقا شده، باید قاطعانه حمایت شود. 

حمید درخشان در گفت و گویی، در مورد ابقای اسکوچیچ بعد از جلسه دیروز هیات رئیسه با کمیته فنی اظهار داشت: 
اولین سوال از فدراسیون فوتبال این است که چرا قصد تغییر سرمربی تیم ملی را داشتند؟! اگر او در حد تیم ملی نبود اصلا 
از ابتدا این مربی را انتخاب نمی کردید حالا که او انتخاب شد و توانست با تیم ملی نتایج خوبی بگیرد و تیم ملی را هم به 
جام جهانی برد، به دنبال تغییر بودید؟ اگر قصد تقویت کادرفنی تیم ملی را دارید، خیلی خوب است برای تیم ملی بازی 
تدارکاتی مناسب تهیه و دو دستیار خوب به کادرفنی اضافه کنید. فدراسیون فوتبال اینگونه می تواند به تقویت تیم ملی و 

آماده سازی آن کمک کند.
وی در مورد اینکه هفته گذشته کمیته فنی اعلام کرد اسکوچیچ صلاحیت فنی برای هدایت تیم ملی را ندارد، گفت: 
چطور کمیته فنی فدراسیون فوتبال به این نتیجه رسیده که اسکوچیچ صلاحیت نداشته است؟! باید فدراسیون فوتبال 
حمایت قاطعی از اسکوچیچ انجام می داد که این کار انجام نشد و به همین دلیل بازیکنان شروع به انتشار استوری کردند 
در مورد انتخاب سرمربی تیم ملی نظر دادند که کار خیلی بدی بود. بازیکن نباید در مورد کادرفنی تصمیم گیری و اظهار 

نظر کند. 
درخشان تصریح کرد: اشتباه بعدی را مسئولان وزارت ورزش انجام دادند، چه دلیلی داشت وزیر ورزش با بازیکنان تیم 
ملی جلسه برگزار کند؟! می خواستند نظر بازیکنان را در مورد کادرفنی بپرسند؟ این اشتباه بود. قطعا وزیر محترم ورزش 
می توانست از راه های دیگر به تیم ملی کمک کند. اصلا بر فرض اسکوچیچ را برکنار می کردند آیا پول جذب یک مربی 

خارجی دیگر را داشتند؟
سرمربی اسبق پرسپولیس در مورد اینکه چه راهکاری برای حضور مناسب تیم ملی در جام جهانی دارد اظهار داشت: 
فدراسیون فوتبال ابتدا باید در زیر مجموعه خودش همدلی و وفاق ایجاد کند و سپس در جلسه ای مشترک با بازیکنان و 
کادرفنی تیم ملی از آنها نیز بخواهد مشکلات و مسایل پیش آمده را فراموش کنند و همه یکدل و متحد برای حضور در جام 
جهانی اسب را زین کنند. حالا با ابقای اسکوچیچ، باید حمایت قاطعانه صورت گیرد. همه باید بدانند که برای کشورمان و 

مردم خوب ایران تلاش و مبارزه می کنند و همه باید یکدل باشند.

یدالله اکبری: ساپینتو باید حواشی را کنترل کند

 استقلال مدعی قهرمانی است
حمید درخشان :

حالا که اسکوچیچ ابقا شد، قاطعانه حمایت کنید 

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  140160۳۳0001001۹۹0مربوط  شماره  رای   -1
فرزند  احمدی  جواد  آقای  تقاضای  به  14001144۳0001001۸4۳مربوط 
حسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۹۸ مترمربع پلاک شماره 
10۹۹4 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند صلح 
اموال غیر منقول شماره۷6۸6 مورخ 1۳۹6/12/2۷دفترخانه 10۷ قم )م الف 

)14244
کلاسه  پرونده  به  140160۳۳0001002۸4۷مربوط  شماره  رای   -2
فرزند  دشمه  نازبس  خانم  تقاضای  به  1۳۹۹1144۳0001001۸۸۵مربوط 
غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷6/14 مترمربع پلاک 
شماره ۳4۵ و 112۸۵/۳4۸  اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مهدی و فاطمه وزهرا همگی بیگدلی ورثه 
حبیب اله بیگدلی به موجب اسناد مالکیت مشاعی 1-نسبت به پلاک ۳4۵ فرعی 
از 112۸۵ اصلی در دفتر 2۹۵ صفحه ۳1۸ -2-نسبت به پلاک ۳4۸ فرعی از 

112۸۵ اصلی در دفتر ۳1۸ صفحه ۳04)م الف 1424۸(
کلاسه  پرونده  به  140160۳۳0001001۹۹4مربوط  شماره  رای   -۳
میر  آقا  مرتضی  سید  آقای  تقاضای  به  14011144۳0001000120مربوط 
محمد علی فرزند سید محمد علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 

واقع در قم بخش یک حوزه  1۵0/0۳ مترمربع پلاک شماره 114۵4 اصلی 
الکترونیکی  دفتر  در  صادره  مشاعی  مالکیت  سند  قم  یک  اداره  ملک  ثبت 

1۳۹۸20۳۳0001004۳61 )م الف 142۵0(
کلاسه  پرونده  به  140160۳۳00010022۵4مربوط  شماره  رای   -4
14011144۳00010001۷۵مربوط به تقاضای آقای رضا فصیح نیک خوی 
فرزند داود در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۳ مترمربع پلاک شماره 
10۳46 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 

مشاعی صادره در دفتر ۳26 صفحات 4۸۸ و 4۹1 )م الف 142۵۳(
کلاسه  پرونده  به  140060۳۳000100۷11۹مربوط  شماره  رای   -۵
فرزند  بوکان  حسن  آقای  تقاضای  به  1۳۹۹1144۳0001000۵2۵مربوط 
حسین در ششدانگ یک باب کارگاه به مساحت 1۷۵/۵۵ مترمربع پلاک شماره 
1042۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی خریداری مع الواسطه از عبداله دلداده صادره در دفتر 2۸ صفحه ۵40)م 

الف 142۵۵(
کلاسه  پرونده  به  140160۳۳0001002۸2۸مربوط  شماره  رای   -6
14011144۳000100010۵مربوط به تقاضای آقای عباس اشعری فرد فرزند 
حسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
122/۳۸ مترمربع پلاک شماره ۷0۳۹/1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم 1-سند رسمی شماره11۵۸2۸ مورخ 1۳۷۷/0۸/0۹دفترخانه 
20 قم 2- سند صلح خیاری شماره 11۵۸2۹ مورخ 1۳۷۷/0۸/0۹دفترخانه 20 

قم )م الف 142۵6(
کلاسه  پرونده  به  140160۳۳0001002۸2۹مربوط  شماره  رای   -۷
14011144۳0001000106مربوط به تقاضای آقای علی اشعری فرد فرزند 
حسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
122/۳۸ مترمربع پلاک شماره ۷0۳۹/1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم 1-سند رسمی شماره11۵۸2۸ مورخ 1۳۷۷/0۸/0۹دفترخانه 
20 قم 2- سند صلح خیاری شماره 11۵۸2۹ مورخ 1۳۷۷/0۸/0۹دفترخانه 20 

قم )م الف 142۵۷(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
تا چنانچه اشخاص ذینفع  مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و ابتکار(
نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۴/۲۸
نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۵/۱۲
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

به بهانه تعطیلی مسابقات فوتبال پایه دراستادیوم تختی؛

پیشنهادی برای برگزاری مسابقات 
دراستادیوم شهید حیدریان 

 ایمان / رضا ملکی
گرمای بیداد کننده هوا وتلاش ستودنی نوگلان فوتبال ما درمستطیل سبز ودر 
استادیوم تختی وچمن نامرغوب ولاستیک گونه اش بازیها را تا مرحله پایانی پیش می 

برد.
مسئولان استادیوم تختی از نورکم حاکم بر میدان ناراضی هستند وبه همین منظور وبا 
اینکه این استادیوم دراختیار هیئت فوتبال می باشد ومیتوان همه گونه تغییرات ساعتی 
را درآن لحاظ کرد اما بدلیل نورکم بازیها همچنان درتایم وحشتناک ظهر از ساعت 4 به 

بعد انجام می پذیرد.
صورتهای برافروخته نوگلان دوست داشتنی ولایت وحجم آبی که از بدنشان تعریق 

می شود این سوال را در ذهن جاری میسازد که چرا میبایستی این چنین باشد.
حالا خبر میرسد با توجه به بودجه اختصاص یافته به استادیوم تختی جهت تغییر 
کاربری این استادیوم ودراختیار گذاردن آن به بانوان گرانقدر قمی،زمین چمن ودیگر 
سالن های آن مورد تعمیرات اساسی قرار میگیرد تا بانوان قمی بتوانند به راحتی 

دربهترین نقطه شهر به فعالیت ورزشی خود ادامه دهند.
از این بابت بسیار مسرور وخوشحالیم چون می دانیم که ورزشکاران مظلوم بانوی 
قمی در رنج تمرینات بسر میب ردند خصوصا فوتبال که نبود زمین باعث گردیده 
بود تا تایم تمرین ساعت 12 ظهر در آن گرمای بیداد کننده در ورزشگاه ۷ تیر به آنان 

اختصاص داده شود.
حالا هیئت فوتبال مانده است که برای پایان راه چه کار کند پیشنهاد ما به هیئت 
فوتبال برگزاری مسابقات درتایم شش صبح تا 10 صبح میب اشد 2 بازی درتایم خنک 
صبح برای نوگلان می تواند بسیار مفید باشد چون تایم صبح زمین حیدریان خالی 
است وهرچه سریعتر می توان قهرمانی مسابقات رده های سنی مختلف را با بازی های 

همه روزه معرفی نمود.
امید داریم با حرکتی اصولی ومنطقی بتوانیم گرمای تابستان را برای بچه های نوگل 

عزیزمان در مستطیل سبز به خرمی وشادی تبدیل نمائیم.
 

بیژن ذوالفقار نسب:

ماندن اسکوچیچ بهترین اقدام 
پس از تصمیم علی دایی بود

مربی پیشین تیم ملی فوتبال ایران ضمن اشاره به ابقای دراگان اسکوچیچ در تیم 
ملی به عنوان سرمربی، گفت: شخصیت علی دایی باید سرلوحه بسیاری از مربیان 

قرار بگیرد.
بیژن ذوالفقار نسب درباره تصمیم هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال در ابقای دراگان 
اسکوچیچ برای نشستن روی نیمکت تیم ملی ایران در جام جهانی 2022 قطر گفت: 
به نظرم حق اسکوچیچ بود که در این جایگاه بماند. ظرفیت های اسکوچیچ کاملًا واضح 
و مشخص است. آنچه مربوط به هیأت رئیسه بوده است نوع نگاه به قرارداد با این مربی 
است. حالا دیگر همه می دانند اسکوچیچ چه ضعف هایی دارد. قطعاً ماندن او خیلی 

بهتر از رفتنش است.
مربی تیم ملی ایران در جام جهانی 1۹۹۸ فرانسه نحوه ادامه همکاری با اسکوچیچ 
را مهم تر از ابقای او دانست. او در این باره یادآور شد: قطعاً کار خیلی سختی در جام 
جهانی قطر داریم. باید با آگاهی از ضعف های اسکوچیچ امور فنی را به او بسپاریم. 
بر هیچکس پوشیده نیست اسکوچیچ ضعف مدیریت دارد؛ پس باید آن را با مشاوران 
ارتقا دهیم. اسکوچیچ  از توانمندی حریفان را  او  باید دانش  خوب پوشش دهیم. 
مقابل تیم های غیر آسیایی کاملًا ضعف دارد و نیاز به دستیارانی که آگاه به شیوه بازی 

انگلیس، آمریکا و ولز هستند وارد مسابقات جام جهانی شویم.
ذوالفقار نسب تاکید کرد: اینکه بحث کنار گذاشتن اسکوچیچ مطرح شد، قدرت او را 
کم کرد اما حالا باید با برنامه ریزی هر چه بهتر، اسکوچیچ را به مرد اول رختکن تبدیل 
کرد. وی درباره رد پیشنهاد سرمربیگری تیم ملی ایران توسط علی دایی گفت: دایی 
واقعاً شخصیتی ملی دارد. او از روی دلسوزی چنین اقدامی کرده است. علی دایی 
یکی از بهترین ها است و رفتار او باید سرلوحه کسانی باشد که به هر قیمتی حاضرند 

هر کاری کنند.
ذوالفقار نسب تاکید کرد: دایی نیامد تا اتفاقات تلخ جام جهانی ۹۸ تکرار نشود. آن 
زمان حق »ایویچ« بود روی نیمکت ایران بنشیند و نبودن او باعث شد به مرحله دوم 
نرویم. حالا نمی گویم با اسکوچیچ شانس صعود داریم اما با بازیکنانی که یک دست 

شوند می توانیم ادعای صعود داشته باشیم!

دراگان اسکوچیچ:

با اتحاد ویکدلی برای جام جهانی
 آماده می شویم

سرمربی تیم ملی فوتبال گفت: از امروز تمام توجهم به تیم ملی و آمادگی بازیکنان 
است چون می خواهیم با اتحاد، یکدلی و انگیزه برای مسابقات جام جهانی آماده 

شویم.
به گزارش سایت فدراسیون فوتبال، دراگان اسکوچیچ سرمربی تیم ملی فوتبال 
کشورمان بعد از تصمیم هیأت رئیسه این فدراسیون برای ادامه کار در تیم ملی فوتبال 
گفت: از حسن اعتماد اعضای هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال تشکر می کنم. من برای 
رسیدن تیم ملی فوتبال ایران به جام جهانی ساعت ها وقت گذاشتم و با همکارانم تلاش 

زیادی انجام دادیم تا بتوانیم از شرایط سختی که پیش رویمان قرار داشت عبور کنیم.
وی افزود: طبیعتا نگاه ما بعد از صعود به جام جهانی همین بوده و خواهد بود. از 
آقای ماجدی به عنوان نفر اول فدراسیون و بقیه عزیزان تشکر می کنم. شاید در اردوی 
گذشته مشکلاتی وجود داشته اما طبیعتا ما از همه نقطه نظرات استفاده می کنیم تا 

بتوانیم با یک تیم ملی خوب راهی جام جهانی شویم.
سرمربی تیم ملی فوتبال تاکید کرد: از امروز تمام توجهم به تیم ملی و آمادگی 
بازیکنان است چون می خواهیم با اتحاد، یکدلی و انگیزه برای مسابقات جام جهانی 
آماده شویم. اردوی ماه سپتامبر برای ما خیلی مهم است و به همین دلیل از همه مردم 
ایران و همچنین کسانی که دلشان برای فوتبال و ورزش کشور می سوزد، می خواهم که 
از تیم ملی حمایت کنند. ما نگاهی به گذشته نداریم، آینده را می بینیم و در راه سختی 

که داریم باید تلاش دوچندان داشته باشیم.
اسکوچیچ یادآور شد: خیال مردم ایران راحت باشد که تمامی تمرکز کادر فنی و 
بازیکنان روی حضور پرقدرت در جام جهانی پیش رو خواهد بود و امیدوارم نتایجی 

قابل قبول در خور شأن ایران در قطر کسب کنیم.

شهردار قم گفت: شهرداری قم آمادگی دارد تا بخشی از ظرفیت بوستان های 
شهری خود را جهت توسعه ورزش های رزمی مانند تکواندو در اختیار هیات های 

ورزشی قرار دهد.
دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد عصر روز شنبه در دیدار با هادی ساعی رئیس 
فدراسیون تکواندو، اظهار داشت: بوستان 1000 هکتاری قم ظرفیت کم نظیری 

در جهت توسعه انواع رشته های ورزشی را در یک محیط مفرح و کم هزینه دارد.
وی با بیان اینکه توسعه تکواندو در قم در قالب بوستان های شهری نیازمند 
پیگیری اعضای هیات این رشته ورزشی است، یادآور شد: مجموعه های فرهنگی 
ورزشی در همه مناطق شهری طی سال های گذشته در شهر قم به بهره برداری 
ورزشی  های  هیات  از  تعدادی  هم اکنون  که  است  احداث  حال  در  و  رسیده 
از ظرفیت این سالن های مجهز  در مسیر توسعه رشته های ورزشی استفاده 

می کنند.
شهردار قم ابراز کرد: 400 بوستان شهری قم که برخی از آن ها از نظر وسعت 
و مساحت وضعیت مطلوب تری دارند ظرفیت بالفعلی جهت توسعه رشته های 

ورزشی به وجود آورده اند.
وی نقش کارکردی ورزش را مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: اثر مهم ورزش 
تقویت اراده و اعتمادبه نفس فرد در کنار تقویت جسم است و این مساله سبب 
می شود تا فرد در جامعه نیز نقش آفرین بوده و مسئولیت های اجتماعی خود را 

به درستی ایفا کند.
دکتر سقائیان نژاد در پایان با تأکید بر اینکه زیربنای سرمایه گذاری در مباحث 
فرهنگی، ورزش است، گفت: هادی ساعی به عنوان یکی از مفاخر ورزشی کشور 

می تواند در توسعه ورزش تکواندو در قم نقش بسزایی داشته باشد.
استقبال ساعی از پیشنهاد شهردار قم جهت توسعه رشته تکواندو 

رئیس فدراسیون تکواندو نیز دراین دیدار  با اشاره به پیشنهاد شهردار قم جهت 
استفاده از فضای بوستان های شهری برای توسعه رشته تکواندو گفت: هیات 
ورزشی تکواندو قم در اسرع وقت نسبت به شناسایی یک بوستان مناسب و 

برگزاری کلاس های آموزش تکواندو در فضای باز اقدام کند.
هادی ساعی اظهار داشت: به هر اندازه که در ورزش سرمایه گذاری شود از 

هزینه درمان و آسیب های اجتماعی کاسته خواهد شد.
رئیس فدراسیون تکواندو ادامه داد: ظرفیت شهرداری ها در توسعه ورزش بیشتر 
از ادارات کل ورزش و جوانان بوده و شایسته است از امکانات و ظرفیت مجموعه 

مدیریت شهری بیشترین استفاده برای توسعه ورزش قهرمانی انجام بگیرد.
وی با بیان اینکه بسترسازی فعالیت رشته تکواندو در دو شهرستان کهک و 
جعفرآباد از نیازهای آتی این رشته ورزشی در قم است، ابراز کرد: توسعه ورزش 
بانوان در کشور مطلوب است و نباید استان قم در این زمینه از استان های دیگر 
عقب بماند. ساعی یادآور شد: قم یکی از استان های پرافتخار در تکواندو است و 
هم اکنون حدود 6 هزار نفر به صورت حرفه ای در این رشته ورزشی مشغول فعالیت 
هستند. وی با بیان اینکه قم یکی از فقیرترین استان های کشور از نظر برخورداری 
از سرانه های ورزشی است، گفت: افزایش سرانه های ورزشی ارتباط مستقیمی با 

شکوفایی استعدادهای نهفته دارد.
همراهی های  و  همکاری  از  قدردانی  با  پایان  در  تکواندو  فدراسیون  رئیس 
شهرداری قم در توسعه ورزش همگانی اضافه کرد: درخواست فدراسیون تکواندو 
از مجموعه مدیریت شهری قم بسترسازی جهت توسعه رشته ورزشی تکواندو در 

محلات پراستعداد شهر قم است.
 قم با فقر و کمبود سرانه های ورزشی مواجه است

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم  نیز در این  دیدارگفت: سرانه ورزشی قم ۵0 
سانتی متر به ازای هر فرد بوده که در مقایسه با میانگین کشوری یک و نیم متر با 

کمبود و فقر سرانه ها روبه رو است.
ابراهیم سانی اظهار داشت: از زمان روی کار آمدن دکتر سقائیان نژاد در کسوت 
شهردار قم، تغییرات ملموسی در فضای سبز و سیما و منظر شهری شاهد 

هستیم.
وی ادامه داد: سرانه ورزشی قم ۵0 سانتی متر به ازای هر فرد بوده که در مقایسه 

با میانگین کشوری یک و نیم متر با کمبود و فقر سرانه ها روبه رو است.
مدیرکل ورزش و جوانان استان قم خاطرنشان کرد: استان قم وضعیت روبه 
رشدی در ورزش به خصوص در رشته های باستانی، کشتی پهلوانی، کبدی، 

اسکواش، تکواندو و کاراته دارد.
وی با بیان اینکه توسعه ورزش روستایی از اولویت های مهم این اداره کل در سال 
جاری است، ابراز کرد: برخی از هیات های ورزشی استان با کمبود فضای اداری 

و سالن های ورزشی مجهز روبه رو هستند.

شهردارقم دیدار با رئیس فدراسیون تکواندو مطرح کرد:

آمادگی بوستان های شهری برای توسعه تکواندو

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

1- رأی شماره 140160۳۳00020042۵4 مربوط به پرونده کلاسه 14011144۳00020000۵0 مربوط به تقاضای 
خانم کلثوم پدیدار فرزند اسمعلی درقسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۷/۵0 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1۸۵4 اصلی واقع در قم بخش2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از 

یوسف قشلاقی صفحه 1۵1 دفتر112 )م الف1424۵(
2- رأی شماره 140160۳۳0002004221 مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳0002002۳06 مربوط به تقاضای 
خانم مریم وصالی برازنده فرزند حسینعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۷۵/10 
مترمربع پلاک شماره فرعی از1۹6۷ اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع 

الواسطه از مهدی شاکری ورثه فتح اله شاکری)م الف14246(
۳- رأی شماره 140160۳۳0002004604 مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳0002002۳۹2 مربوط به تقاضای 
آقای غلامرضا سعادت موید فرزند علی درقسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۵4 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2۳02/۵ اصلی واقع در قم بخش 2حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه 

از مجید نادری راد صفحه 10۳ دفتر ۳26)م الف1424۷(
4- رأی شماره 140160۳۳0002004160 مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳0002002166 مربوط به تقاضای 
آقای توکل معرفی فرزند بهارعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۵6مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1۹۷۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از سید 

احمد فاتحی )م الف1424۹(
۵- رأی شماره 140160۳۳0002004۷۳2 مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳0002001001 مربوط به تقاضای 
آقای مجید روشانی فرزند مقصود،ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 10۷/۸۵ مترمربع پلاک شماره 

فرعی از 21۹0 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از حسین وجواد 
افتخار شریف زاده وصدیقه واحترام نصرالهی وشمسی شریف زاده )م الف142۵1(

6- رأی شماره 140160۳۳0002004۵۷۸ مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳0002001۹04 مربوط به تقاضای 
آقای مصطفی وفائی فرزند تیمور درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت12۵/۹۸ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2100 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از 

یقینعلی ملتزمیان طی سند قطعی شماره 142۷4 مورخ 1۳۸1/12/2۸ دفترخانه 2۳ قم )م الف142۵2(
۷- رأی شماره 140160۳۳00020042۵0 مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳0002001۹0۹ مربوط به تقاضای 
آقای محمد فقیه طاهر پور فرزند نقدعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۵0/۵0 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹64 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع 

الواسطه از عبدالحمید منصوری صفحه 2۳4 دفتر 221 )م الف142۵4(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

بود. 
)ایمان و ابتکار(
نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۴/۲۸
نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۵/۱۲
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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مازنی  نماینده پیشین مجلس :

حقوق جامعه بر اساس نوع پوشش مردم 
تعیین نشده است 

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: به اعتقاد من تبدیل مسئله 
حجاب به یک ابزار و وسلیه سیاسی کار درستی نیست و جاذبه هم ندارد. حال ممکن 
است مدتی افرادی از این ابزار تبعیت و همراهی کنند و یا به نفع خودشان استفاده 

کنند اما صحیح نیست. 
در  قضا  دستگاه  رئیس  صحبت های  درباره  ایلنا،  با  گفت وگو  در  مازنی  احمد 
خصوص برخورد با مسئله حجاب گفت: مسئله پوشش اسلامی در قرآن، سنت و 

سیره معصومین علیه السلام مطرح شده است.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی ادامه داد: معمولا جامعه ما اهل 
خواندن کتاب کمتر است؛ شهید مطهری معروف به ایدئولوگ انقلاب هستند و امام 
فرمودند آثار ایشان بلااستثنا بسیار خوب و انسان ساز است. خداوند رحمت شان کند 
شهید مطهری در کتاب  "مسئله حجاب" می فرماید کلمه حجاب کلمه مناسبی برای 
این مسئله نیست، استاد شهید مطهری می فرمایند آن چیزی که اسلام در مورد این 
مسئله می فرماید، سطح است نه حجاب؛ زیرا حجاب به معنای پرده نشینی است و 
سطح به معنی پوشش است. نوع پوشش خاصی که مربوط می شود به عفاف، حیا 
و روابط بین زن و مرد نامحرم در جامعه که بخشی از آن برای آقایان و بخشی برای 

خانم هاست، امر شرعی است و به طور معمول افراد متدین آن را مراعات می کنند.
وی تاکید کرد: در جمهوری اسلامی ایران بر اساس قانون اساسی، قوانین، روابط 
و مناسبات باید اسلامی باشد و برای این مسئله هم قوانینی تصویب شده است. 
در چارچوب قانون هم تا قانونی وجود دارد، باید مراعات کنیم و اگر قانونی ایراد و 
اشکال دارد، برای اصلاحش باید از مسیر دموکراتیک و قانونی وارد شویم و اصلاحات 
را انجام دهیم. مازنی با بیان این که من هم با کسانی که از طریق شبکه های بیگانه 
تلاش می کنند مسئله روسری و پوشش اسلامی زنان ایرانی را وسیله اهداف سیاسی 
خودشان قرار دهند  مخالفم، عنوان کرد: معتقدم ریشه تاریخی ملت ایران صرف 
نظر از این که نظام حکومت شان چیست، مذهبی است. وی یادآور شد: در همین 
روز که حجاب و عفاف نامگذاری شده در مسجد یک اتفاق سختی رخ داد و یک عده 
برای دفاع از پوشش اسلامی و حرمت زنان کشته شدند. همین انقلاب اسلامی هم 
شروعش از تظاهرات زنان مشهد و قم بود و در شهرهای مختلف زنان و بانوان آمدند و 
همین زنان و بانوان بودند که این انقلاب را  هدایت و رهبری کردند. این فعال سیاسی 
خاطرنشان کرد: به اعتقاد من تبدیل مسئله حجاب به یک ابزار و وسلیه سیاسی کار 
درستی نیست و جاذبه هم ندارد. حال ممکن است مدتی افرادی تبعیت و همراهی 
کنند و یا به نفع خودشان از آن استفاده کنند، اما صحیح نیست. وی تاکید کرد: 
حقوق جامعه بر اساس اعتقادات، باورها، مذهب و قومیت، نوع لباس پوشش، شغل، 
اهل این شهر و آن شهر تعریف نشده است بلکه آن چیزی که تعریف شده است این 
است که جامعه ایران اعم از مسلمان، مسیحی، کلیمی، زرتشتی، سنی، شیعه، اقوام 
مختلف و حتی کسی که به هیچ مذهبی هم معتقد نباشد، صرف ایرانی بودن در 
قیاس با سایر ایرانیان از حقوقی برابر برخوردار است. اینکه بعضی ها در بعضی از 
شهرها آمدند گفتند فلان خدمت به بانوان با پوشش نامناسب داده نشود این حتما 
نتیجه عکس دارد زیرا نه خداوند این را می پسندند که ما حقوق مردم را بر اساس 

پوشش و لباس قرار دهیم و نه قانون به ما اجازه چینن کاری را می دهد.
مازنی بیان کرد: من قدردان موضع گیری آقای اژه ای هستم. ایشان از زمانی 
که ریاست قوه قضائیه را بر عهده گرفتند، تلاش کردند ادبیات متناسب با جامعه 
و  و کلام شان دیده می شود  بیان  را مطرح کنند که هم در  قانون گرایی  و  مدنی 
هم در مقام شان، استباط من این است که وقت می گذارند و من از خواهشم این 
است که وقت بگذارند در زیر مجموعه شان گاهی اتفاقی نیفتد که باعث وهن نظام 
جمهوری اسلامی و قوه قضائیه شود. وی افزود: به نظر من اظهارات ایشان اظهارات 
ارزشمندی است و انتظار این است همه افرادی که صدای شان به رسانه ها می رسد به 
همان نسبت که در مقابل یک کار ناپسند موضع گیری می کنند، یک کار پسندیده 
را هم تشویق کنند؛چرا که یک اصلاح واقعی هم به همین صورت شکل می گیرد و 
اصلاح طلب و اصلاح گر واقعی آن است که وقتی کار خوب را از مقامات مشاهده 

می کند از آنها تشکر کند تا ادامه دار باشد.

کوثری نماینده مردم تهران :

آمریکایی ها می خواهند بدون دادنِ 
تضمین به برجام بازگردند

نماینده تهران در مجلس گفت: آمریکایی ها می خواهند به برجام بازگردند، ولی 
هیچ تعهد و تضمینی نمی خواهند بدهند، اما ما می گوئیم ما تخلف نکرده ایم، این 
شما بودید که تعهدات خود را زیر پا گذاشته اید به همین دلیل باید تضمین معتبر 

بدهید.
محمد کوثری نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی در مورد مذاکرات 
احیای برجام گفت: سیاست نظام این است که تیم مذاکره کننده، برخواسته های 
عنوان  هیچ  به  گفت:  فارس  به  وی  کند.  پافشاری  مقتدرانه  ایران  ملت  حق  به 
نمی توان قبول کرد سپاه که حافظ دستاورد های جمهوری اسلامی ایران است 
و در کنار ارتش و نیروی انتظامی برای تامین امنیت کشور تلاش می کنند، تحریم 
باشد. نماینده مردم تهران در مجلس با بیان اینکه تحریم ها باید کاملا برداشته شود، 
گفت: اگر آمریکایی ها بخواهند تحریم ها را به صورت موردی بردارند به تعهداتشان 
عمل نکرده اند، بنابراین به خاطر این موضوع مسائلی را مطرح می کنند در صورتی 
که اصلا چنین چیزی صحیح نیست. وی با اشاره به اظهارات رئیس جمهور آمریکا 
درباره سپاه تاکید کرد: این مسائل حرف های بی ربط است و، چون می خواهند 
سپاه را به گونه ای در بین مردم جلوه دهند که مانع از توافق است چنین مطالبی را 

مطرح می کنند و هیچ کدام از این ادعا های آمریکا صحت ندارد.
هر رئیس جمهوری در آمریکا روی کار بیاید نقش شیطان را بازی می کند

کوثری با اشاره به سخنان رئیس جمهور آمریکا در باره اینکه سپاه مانع از رسیدن 
به توافق است، گفت: این مسائل بهانه آمریکایی هاست، حضرت امام چندین سال 
پیش فرمودند آمریکا شیطان بزرگ است؛ زمانی که این حرف زده شد برجامی هم 
وجود نداشت پس چرا حضرت امام از چنین تعبیری استفاده کردند؟ معمار کبیر 
انقلاب، مردم آمریکا را شیطان بزرگ نخواندند بلکه سیاستمداران آن ها را با چنین 
صفتی خطاب کردند و در رأس سیاستمداران آمریکایی هم رئیس جمهورشان است، 

هر رئیس جمهوری در آمریکا روی کار بیاید نقش شیطان را بازی می کند.
نماینده مردم تهران ادامه داد: بایدن هم یکی از روسای جمهور آمریکا و آلت 
دست کارتل های بزرگ دنیاست، بنابراین به راحتی دروغ می گوید به همین دلیل 
مطالبی که تحت این عنوان مطرح می کنند دروغ است. آمریکایی ها با ابزار رسانه 
تلاش می کنند مطالب خلاف واقعشان را به مخاطبین القا کنند. کوثری گفت: 
مردم در چهل سال گذشته متوجه دروغ های این ها شده اند، ولی با این حال کارِ 
شیطان دروغگویی و اختلاف افکنی است؛ انگلیس ها از 200 سال قبل می گفتند 
اختلاف بیانداز و حکومت کن، در همه کشور ها این کار را انجام می دهند از جمله 
کشور هایی مثل ایران که دارای استقلالی ستودنی است. وی با بیان اینکه آمریکا 
تضمین ندادنش را به واسطه اتهاماتی که به سپاه می زند، پنهان می کند، تصریح کرد: 
ما میگوئیم اولًا باید تضمین دائمی داده شود ثانیاً اگر تضمین دائمی داده نمی شود 
حداقل برای دولت بایدن که دو سال تا انتهای آن مانده است باید تضمینی بدهند، 

اما زیر بار این تعهدات نمی روند چرا که خودشان را هنوز ابرقدرت می دانند.

کارشناس مسائل دیپلماتیک گفت: سفر پوتین به تهران به دلیل مجموعه اقدامات 
در راستای توسعه روابط ایران و روسیه از یک سو و از سوی دیگر پیرامون توسعه 
همکاری های سه جانبه ایران، روسیه و ترکیه برای دور زدن تحریم هایی است که 
آمریکایی ها به ایران و روسیه تحمیل کردند و کارهای مشترکی که سه کشور در سوریه 

دارند انجام می دهند. 
حسن بهشتی پور کارشناس مسائل بین الملل در گفت وگو با ایلنا، در رابطه با 
سفر قریب الوقوع پوتین رئیس جمهور روسیه به تهران، اهداف احتمالی این سفر، 
همزمانی این سفر با سفر بایدن به منطقه و همینطور ارتباطی که این سفر می تواند 
به مذاکرات احیای برجام داشته باشد، گفت: سفر آقای پوتین اتفاقی نیست که به 
یکباره مطرح شده باشد، واقعیت این است که یکی از مهمترین دستورکارهای سفر 
اخیر آقای لاوروف توافق درخصوص پروتکل سفر آقای پوتین به تهران بود. هر زمان 
رئیس جمهور یک کشور قصد و برنامه سفر به کشور دیگر را داشته باشد یک سری 
هماهنگی ها درخصوص جزئیات سفر و موضوعات درون سفر میان وزرای خارجه 

دو کشور اتفاق می افتد.
وی تاکید کرد: این سفر هم در چارچوب روابط دوجانبه ایران و روسیه مهم است، 
هم در چارچوب همکاری های سه جانبه بین ایران، ترکیه و روسیه در منطقه غرب 
آسیا اهمیت دارد و هم از نظر بین المللی در بحث برجام حائز اهمیت است. البته 
برخی همزمانی این سفر را با سفر آقای بایدن برجسته کردند در حالیکه این سفر 
از مدت ها قبل در حاشیه اجلاس سران کشورهای حاشیه خزر و در جریان ملاقات 
آقای رئیسی با آقای پوتین مطرح و توافق شد که آقای پوتین سفری به تهران داشته 
باشد که در ادامه آن آقای لاوروف به تهران آمد و هماهنگی های لازم برای سفر را 
انجام داد. این کارشناس مسائل بین الملل در ادامه عنوان کرد: به نظر می رسد که 
این مجموعه اقدامات در راستای توسعه روابط ایران و روسیه از یک سو و از سوی 
دیگر پیرامون توسعه همکاری های سه جانبه ایران، روسیه و ترکیه برای دور زدن 

تحریم هایی است که آمریکایی ها به ایران و روسیه تحمیل کردند و کارهای مشترکی 
که سه کشور در سوریه دارند انجام می دهند. همچنین برای مواجهه با جبهه بندی ای 
که آمریکایی ها در تلاش هستند تا از اردن و مصر و کشورهای شورای همکاری خلیج 

فارس و با مشارکت اسرائیل گفته می شود یک نوع ناتوی عربی را به وجود بیاورند.
وی خاطرنشان کرد: گرچه شانس تاسیس چنین تشکلی به نظر کم است اما به هر 
حال این تلاش را انجام می دهد، طبیعتا کشوری مانند ایران هم متقابلا کار می کند 
تا بتواند روابط خود را با عربستان سعودی از سر بگیرد. عادی سازی روابط ایران با 
کشورهای شورای همکاری خلیج فارس از جمله امارات و بحرین هم اتفاق مهمی 
است که به این موضوع کمک می کند تا آن اتحادی که آن ها می خواهند تشکیل 

دهند شکل نگیرد یا حداقل موفق نباشد.
وی اضافه کرد: بنابراین سفر آقای پوتین به تهران را نباید صرفا یک سفر تقابلی با 
سفر بایدن به خاورمیانه تحلیل کرد، اولا این سفر از قبل برنامه ریزی شده بود، ثانیاً 
اینکه در اینجا بحث بیشتر مقابله با تحریم هاست و به راه انداختن همکاری های 
شمال-جنوب که از طریق خلیج فارس و دریای عمان، چابهار به انزلی در ایران، یا 
از ایران به آذربایجان و از آنسو به روسیه، هند و روسیه بتوانند تبادلات داشته باشند 
و به نظر می رسد این  همکاری ها بیشتر در راستای مقابله با تحریم های آمریکاست و 
همکاری که سه کشور در سوریه دارند. حداقل می توان این سه موارد را حدس زد 

مگر اینکه موضوعات جدیدی در این سفر بخواهد برای نخستین بار مطرح شود.
بهشتی پور در پاسخ به این سوال که »روسیه بعد از تشدید اختلافات با غرب گرایش 
و تمایلی بیش از پیش به شرق پیدا کرده است، آیا سفر بایدن می تواند از این مساله 
جلوگیری کند؟«، ابراز داشت: خیر به این دلیل که موضوع سفر بایدن این است که 
اولا عربستان سعودی را متقاعد کند تا تولید نفت خود را افزایش دهد و آن توافق 
نانوشته ای که بین روسیه و عربستان به وجود آمده، برای اینکه عربستان تولید نفت 
خود را افزایش ندهد تا قیمت نفت همینطور بالا بماند را به شکست برساند. چراکه 

روسیه طرفدار این است که فعلا عربستان سعودی تولید نفت خود را افزایش ندهد.
وی ادامه داد: بایدن از یکسو به منطقه می آید که این توافق نانوشته را از بین ببرد 
و از سوی دیگر سفر بایدن به سرزمین های اشغالی به این علت است که تمهیداتی 
که از 2-۳ سال قبل که ترامپ برای تشکیل ناتوی عربی شروع کرده اما به خاطر 
اختلافاتی که بین عربستان سعودی و قطر به وجود آمد به شکست انجامیده بود 
و مشکلات دیگری که برسرراه این اتفاق وجود داشت را پیش ببرد. البته حتی در 
داخل خود اسرائیل هم مشکلات زیادی به وجود آمد به این خاطر که دولت بی ثباتی 

در آنجا حاکم بود.
وی تاکید کرد: در واقع سفر بایدن به دنبال متقاعد یا مجبور کردن عربستان به 
افزایش تولید نفت برای ایجاد تعادل در بازار نفت است به این خاطر که آمریکا با 
بحران انرژی مواجه است و تورم بی سابقه ای را تجربه می کند. از سوی دیگر این سفر 
به این هدف است که آمریکا بتواند سلاح بیشتری به عربستانی ها بفروشد و این 
برخلاف شعارهایی است که بایدن درخصوص عربستان و قتل خاشقچی و همینطور 
سیاست هایی که در یمن داشت، مطرح کرده بود. همچنین موضوع برقراری ارتباط و 

توسعه روابط میان اسرائیل و عربستان از دیگر اهداف این سفر است.
این کارشناس مسائل بین الملل در ادامه خاطرنشان کرد: این سفر نه علیه ترکیه 
است نه علیه روسیه اما طبیعتاً ترکیه در اینجا یک نقش دوگانه ای دارد ایفا می کند 
یعنی از یک طرف با ناتو، آمریکا و اسرائیل ارتباط دارد و از طرف دیگر ارتباط خودش 
را با روسیه حفظ کرده و با ایران هم به دنبال این است که یک همکاری شکل دهد. 
بنابراین به نظر می رسد ما این سفرها را باید در جای خودش تحلیل کنیم و محورهایی 
که دارد را مورد ارزیابی قرار دهیم. صرف همزمانی نمی تواند به معنای ارتباط و تقابل 

باشد که به نظر من چنین مساله ای وجود ندارد.
همکاری شمال- جنوب به نفع ایران  و روسیه خواهد بود 

بهشتی پور در پاسخ به این سوال که »اهمیت دور زدن تحریم ها برای روسیه آیا 
می توان راهی برای تقویت کریدور های شمال-جنوب که ایران برسر راه آن قرار دارد 
شود و از نظر اقتصادی ایران هم از این مساله منتفع گردد؟«، گفت: چراکه نه؟ به هر 
حال منافع کشور ما ایجاب می کند که این کریدورهای حمل و نقل زمینی-ریلی و 
دریایی-زمینی را گسترش دهیم. روسیه در سال های گذشته اصلا توجهی به این 
کریدور شمال جنوب نداشت به این خاطر که روابط خوبی با کشورهای اروپایی و 
آمریکا داشت اما بعد از تحریم ها روسیه سعی کرده روابط خودش را با چین، هند، 
ترکیه، ایران، عربستان و کشورهای آمریکای لاتین مانند برزیل، آرژانتین و کشورهای 
آفریقایی مانند مصر افزایش دهد. حالا در این چارچوب به نظرم این همکاری 

شمال-جنوب هم به نفع ایران خواهد بود هم به نفع روسیه.
وی افزود: نفع ایران در این است که وقتی حمل و نقل جاده ای رونق بگیرد حجم 
قابل توجهی اشتغال به وجود می آورد، حمل و نقل ریلی و دریایی هم به نفع ایران 
است. از سوی دیگر روسیه می تواند نیازهای خودش را از طریق ایران با کوتاه ترین 
راه های ممکن حمل کند. به نظر من هیچگونه اشکالی در چنین مناسباتی وجود 

ندارد و نفع متقابل برای ایران و روسیه دارد.
بهشتی پور در پاسخ به اینکه آیا موضوع برجام و احیای آن هم جزو موضوعات 
قابل طرح در سفر پوتین خواهد بود؟ عنوان کرد: حتما در جریان سفر آقای پوتین 
به تهران یکی از موضوعاتی که طرح می شود آینده برجام است و اینکه دو کشور 
چه سیاستی را قبال این مساله داشته باشند. البته من شخصا معتقدم که در برجام 
مشکل اصلی ما با طرف آمریکایی است. روسیه، چین، آلمان، فرانسه، انگلیس و 
اتحادیه اروپا همگی تسهیل گر هستند یعنی نقش تعیین کننده نمی توانند ایفا 
کنند. اگر ایران با آمریکا به توافق برسد هیچ کشوری نمی تواند مانع این توافق شود 
و برعکس در کمک رسانی به این توافق زمانی سایر کشورها می توانند کمکی بکنند 
که بتوانند نظر موافق ایران و آمریکا را داشته باشند و بدون این نظر موافق نمی توانند 

کاری صورت دهند.

بهشتی پور کارشناس مسائل دیپلماتیک: 

سفر پوتین به تهران درتقابل با سفر بایدن به خاورمیانه نیست

یک کارشناس مسائل ترکیه گفت: روابط ایران و ترکیه در یک 
الی دو سال اخیر در حالت رکود قرار دارد و دوران سردی روابط 
است. اختلافات جدی میان دو طرف مانند حملات نظامی 
ترکیه به شمال عراق و سوریه که از اهمیت بالایی برای ایران 
برخوردار است، وجود دارد و مساله اخیری نیز که در خصوص 
تلاش ترکیه برای بهبود روابط با اسرائیل به وجود آمده به همه 

این اختلافات اضافه شده است. 
رحمان قهرمانپور در گفت وگو با  ایلنا، در ارزیابی اهداف سفر 

روسای جمهور روسیه و ترکیه به ایران برای شرکت در نشست 
سه جانبه کشورهای ضامن آتش بس در سوریه موسوم به »روند 
آستانه« و در پاسخ به این سوال که اهمیت برگزاری این نشست 
در مقطع کنونی چیست، گفت: می دانید که مساله سوریه 
تا حدی تحت تاثیر تحولات اوکراین قرار گرفته و هرچند در 
خبرها اعلام نمی شود اما اخبار متعددی منتشر شده مبنی بر 
اینکه روسیه بخشی از سربازهای خود را از کشورهای مختلف 
فراخوانده و به جبهه اوکراین انتقال داده است. طبیعتا در این 
شرایط استراتژی نظامی روسیه مستلزم این است که تمرکز 
خودش را در جنگ اوکراین بیشتر کند. با کاهش حضور نظامی 
روسیه از یک طرف و اتفاقات رخ داده در داخل سوریه از سوی 
دیگر به معنای تلاش حکومت بشار اسد برای افزایش کنترل 
خود بر مناطق مختلف، ضربه های متعددی که به گروه  داعش 
وارد شده و از طرف دیگر وضعیت کردها پس از تغییر و تحولات 
شکل گرفته در سیاست خارجی آمریکا همگی یک شرایط 
جدیدی را در سوریه رقم میزند و این شرایط مستلزم این است 

که کشورهای روند آستانه با یکدیگر جلسه داشته باشند.
وی ادامه داد: امروز موضوع حمله نظامی احتمالی ترکیه 
به شمال سوریه موضوع مهمی است مخصوصا اینکه گفته 
می شود که یک منطقه شیعه نشین هم مشمول این حمله 
خواهد شد. آقای اردوغان در مصاحبه مطبوعاتی در حاشیه 
اجلاس ناتو اعلام کرد که اگر اقدامی در سوریه انجام دهیم 
در چهارچوب مقررات بین المللی خواهد بود به این معنا که 
می خواهیم نظر سایر کشورها را نیز جلب کنیم. پس از سفر 

آقای امیرعبداللهیان به ترکیه به نظر می رسد تا حدی تنش 
موجود کمتر شده است و باید دید حالا سه کشور چه فرمولی 
شود.   داده  پاسخ  موجود  نگرانی های  به  تا  داشت  خواهند 
قاعدتا ایران هم دغدغه هایی دارد و حملاتی از سوی اسرائیل 
به مواضع ایران انجام می شود و باید ببینیم روسیه به عنوان 
ضامن درگیر نشدن تهران و تل آویو چه واکنشی نشان خواهد 

داد.
وی افزود: موضوع بعدی که این دیدار را در مقطع کنونی مهم 
کرده شرایط خود روسیه است به این معنا که این کشور تحت 
تاثیر فشارهای غرب قرار دارد که سعی می کنند روسیه را منزوی 
کنند؛ در نتیجه سفرهای پوتین و برگزاری اجلاس سه جانبه 
مهم است و ترکیه هم به عنوان یک عضو ناتو در این جلسه مهم 
حضور دارد. مساله بعدی این است که روسیه می خواهد این 
پیام را به دنیا بدهد که ایران جزو کشورهای متحد مسکو است 
و این سفر در زمانی صورت می گیرد که غرب تبلیغات می کند 
که ایران به روسیه پهپاد می فروشد. روسیه در این جنگ نیاز به 
یارگیری دارد و برخی کشورها در این شرایط حد وسط را گرفتند 
که روسیه در اوایل جنگ واکنش تندی به این مساله نشان داد 
اما حالا واقع بینانه سعی می کند دوستان قدیم خود را جذب 
کند. مسکو قطعا مانور تبلیغاتی و رسانه ای مهمی روی این 

اجلاس خواهد داشت.
این کارشناس مسائل ترکیه در پاسخ به این سوال که بر اساس 
اخبار منتشر شده رئیس جمهور ترکیه قرار بود خیلی پیش از 
این به ایران سفر کند و حتی زمانی پیش از سفر آقای اردوغان 

به عربستان برای این سفر تعیین شده بود اما نه تنها سفری 
صورت نگرفت بلکه وی حالا به منظور شرکت در اجلاسی سه 
جانبه راهی تهران خواهد شد، امروز ایران از چه جایگاهی در 
سیاست خارجی ترکیه برخوردار است، گفت: روابط ایران و 
ترکیه در یک الی دو سال اخیر در حالت رکود قرار دارد و دوران 
مانند  طرف  دو  میان  جدی  اختلافات  است.  روابط  سردی 
حملات نظامی ترکیه به شمال عراق و سوریه که از اهمیت 
بالایی برای ایران برخوردار است، وجود دارد و مساله اخیری 
نیز که در خصوص تلاش ترکیه برای بهبود روابط با اسرائیل به 

وجود آمده به همه این اختلافات اضافه شده است.
اخیر  سال های  در  ترکیه  دیگر  سوی  از  افزود:  وی 
قدرت  یک  را  خود  که  است  سمت  این  به  جهت گیری اش 
سیاست  ادبیات  در  و  می گیرد  نظر  در  بین المللی  متوسط 
بین الملل نیز به این کشور قدرت نوظهور اطلاق شده و در 
جنوبی،  آفریقای  جنوبی،  کره  همچون  کشورهایی  ردیف 
توازن  نوعی عدم  این هم  و خود  دارد  قرار  برزیل  و  اندونزی 
قدرت به وجود آورده است به این معنا که آنکارا مانند 10 یا 1۵ 
سال قبل خود را یک قدرت منطقه ای نمی داند بلکه احساس 
می کند در یک موقعیت برتری نسبت به قدرت های منطقه ای 
قرار دارد و همین نقشی که در جنگ قره باغ ایفا کرد و مساله 
پهپادها مقداری اعتماد به نفس این کشور را افزایش داده است 
و خود این هم مزید بر علت شده و بر حجم سردی روابط دو 
کشور افزوده است. در نتیجه به نظر نمی رسد در آینده نزدیک 

شاهد بهبود روابط دو طرف باشیم. 

در گفت وگو با قهرمانپور کارشناس مسائل ترکیه مطرح کرد؛ 

اهداف پوتین و اردوغان از سفر به ایران

پاک آیین کارشناس مسائل بین الملل:

بایدن به دنبال ترمیم روابط با رژیم صهیونیستی و عربستان است
کارشناس مسائل بین الملل گفت: سفر بایدن به منطقه با توجه به نیاز آمریکا به 
مدیریت قیمت نفت و گاز و همچنین جذب سرمایه گذاری های عربستان در آمریکا، 
فروش سلاح به ریاض و دوشیدن مجدد آل سعود، در راستای بهبود روابط خود با 

حکام سعودی است. 
محسن پاک آیین در گفت وگو با خبرنگار ایرنا در ارزیابی خود از سفر بایدن به منطقه 
گفت: سفر رئیس جمهور آمریکا به عربستان و رژیم صهیونیستی در حالی انجام شد 
که بایدن در موضع ضعف قرار داشت و با فاصله گرفتن از شعارهای حقوق بشری 
حزب دموکرات و در میان مخالفت های داخلی و نیاز به تغییر رویکرد در سیاست 

خارجی، تصمیم به انجام این سفر گرفته بود.
کارشناس مسائل بین الملل افزود: جو بایدن پس از اینکه 1۸ ماه قبل در انتخابات 
ریاست جمهوری به قدرت رسید، به دلیل حمایت های صهیونیست ها و نتانیاهو از 
ترامپ و روابط مثبت حزب جمهوریخواه با عربستان و بن سلمان، رویکردی سرد 
نسبت به رژیم صهیونیستی و عربستان داشت و روابط آمریکا با این رژیم و عربستان 
در 1۸ ماه گذشته به گرمی روابط در دوران ترامپ نبود. این رویکرد باعث شد که رژیم 
صهیونیستی و عربستان نیز ارتباطات نه چندان گرمی را با دولت جدید آمریکا تجربه 

کنند.
پاک آیین تصریح کرد: اکنون دولت بایدن با توجه به جنگ روسیه و اوکراین و مواجه 
شدن غرب با بحران اقتصادی، به دنبال این است که روابط با رژیم صهیونیستی و 

عربستان را ترمیم کند.
وی گفت: در رابطه با سفر به عربستان، با توجه به نیاز آمریکا به مدیریت قیمت نفت و 
گاز و همچنین جذب سرمایه گذاری های عربستان در آمریکا، فروش سلاح به ریاض و 

دوشیدن مجدد آل سعود، به دنبال بهبودی روابط خود با حکام سعودی است.

پاک آیین ادامه داد: به همین دلیل موضوع ترور خاشقچی، روزنامه نگار منتقد 
ریاض، توسط عوامل بن سلمان در ترکیه و همچنین تجاوز عربستان به یمن دیگر 
برای آمریکا حائز اولویت نیست. این در حالی است که بایدن مجوز رسانه ای شدن 
یافته های دستگاه های اطلاعاتی آمریکا در مورد نقش بن سلمان در کشتن جمال 
خاشقچی را صادر کرده بود. سفیر اسبق ایران در جمهوری آذربایجان بیان کرد: جو 
بایدن یک ماه مانده به نخستین سفر خود به عربستان سعودی در مواجهه با انتقادها 
در مورد ملاقات با محمد بن سلمان، در موقعیت ضعف قرار گرفت و گفت که »قرار 
نیست با محمد بن سلمان ملاقات کنم. من به یک اجلاس بین المللی می روم.« 
پیش تر رئیس جمهوری آمریکا هدف از سفر ماه آتی به عربستان سعودی را تقویت 

منافع ملی آمریکا عنوان کرده بود.
پاک آیین خاطرنشان کرد: رئیس جمهور آمریکا از مواضع عربستان نسبت به روسیه 
در جنگ با اوکراین نیز خرسند نیست و رای ممتنع ریاض به قطعنامه آمریکا برای 
اخراج روسیه از کمیسیون حقوق بشر سازمان ملل متحد را نمی پسندد. از این رو 

نیازمند به تقویت تمایل ریاض به حمایت از مواضع غرب علیه روسیه است.
وی یادآور شد: در ارتباط با سفر بایدن به تل آویو، حزب دموکرات به کسب آرای 
یهودی ها در انتخابات کنگره نیازمند است و به همین دلیل بر ضرورت تأمین امنیت 
رژیم صهیونیستی تاکید کرده و آن را از اولویت های سیاست خارجی آمریکا می خواند.
این کارشناس مسائل بین الملل ادامه داد: البته بایدن پس از مدت کوتاهی که از 
استعفای »نفتالی بنت« نخست وزیر سابق رژیم صهیونیستی می گذرد به تل آویو 
می رود در حالی که نخست وزیر جدید یعنی »یائیر لاپید« نیز بطور موقت به قدرت 
رسیده و در مورد توانایی وی برای خارج کردن صهیونیست ها از بحران، تردید جدی 

وجود دارد.

پاک آیین عنوان کرد: بایدن، عادی سازی روابط عربستان به عنوان قطب جهان 
عرب با رژیم صهیونیستی را نیز مدنظر دارد و به همین دلیل از تل آویو به جده خواهد 

رفت تا نشان دهد متمایل به تقویت مناسبات رژیم اشغالگر قدس با ریاض است.
وی اظهار کرد: بایدن در سفر به ریاض، سعی می کند که رویکرد ضدایرانی عربستان 
را تقویت کند و در عین حال حکام سعودی را متقاعد سازد که تمایل آمریکا برای 
بازگشت به برجام، یک اقدام علیه منافع عربستان تلقی نمی شود. این در حالی 
است که گفت وگوهای تهران و ریاض با عبور از سطح امنیتی در مسیر تبدیل به 

گفت وگوهای سیاسی و احتمالا بازگشایی سفارتخانه های دو کشوراست.
کارشناس مسائل بین الملل افزود: اگر در این سفر رژیم صهیونیستی بتواند بایدن 
را متقاعد کند که از لغو تحریم های ضدایرانی صرفنظر کند، باید در انتظار تداوم 
لجاجت و بهانه جویی آمریکا در مذاکرات برجامی باشیم. در مجموع سیاست عاقلانه 
این است که ایران نباید روی تمایل آمریکا برای لغو تحریم ها حساب باز کند و رویکرد 

خنثی سازی تحریم ها را تقویت کند.
پاک آیین تصریح کرد: در عین حال تداوم مذاکرات در زمان مناسب با اعضای 4+1 
برای تکرار مطالبات خود در جهت لغو تحریم ها نیز می تواند در دستورکار دستگاه 

دیپلماسی باشد.
وی خاطرنشان کرد: رئیس جمهور آمریکا در حالی به دنبال تغییر ریل در حوزه 
سیاست خارجی و ترمیم روابط با عربستان سعودی است که در موقعیت ضعف 
قرار دارد و نیاز او به تحقق اهداف آمریکا در این سفر، عربستان را در موقعیت برتری 
قرار داده است. پیش بینی می شود سفر بایدن به ریاض با بزرگنمایی های تبلیغاتی و 
نمایش یک چشم انداز مثبت برای آینده ارتباطات ریاض و واشنگتن همراه باشد اما 

گذشت زمان میزان واقعی موفقیت این سفر را نشان خواهد داد.
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واکنش احمد خاتمی به شایعات درباره دخترش 
عضو شورای عالی حوزه های علمیه گفت: انتشار مطالب کذب و تخریب ها به دلیل مواضعم در رابطه با 
بی حجابی است، با رانت خواری مخالفم و به هیچکس اجازه سوء استفاده از نامم را نمی دهم.به گزارش 
خبرگزاری حوزه، در روز های اخیر مطلبی در فضای مجازی در خصوص دختر سید احمد خاتمی در شبکه های 
اجتماعی با مضمون اینکه »زهرا سادات خاتمی دختر احمد خاتمی با رانت پدر از دامپزشکی به پزشکی قم و 
بعد به تهران آمد، شش ماه طرح در اراک گذراند و ناگهان هیات علمی دانشگاه تهران شد تا به فقرا خدمت کند. 
اکنون در حال جراحی بینی محرومان در مراکز خصوصی و بیمارستان بهارلو تهران تشریف دارن« منتشر شده 
است.سید احمد خاتمی با تأکید بر اینکه این مطلب دروغ است، گفت: در سایت سازمان سنجش مشخص 
است که دختر بنده در کنکور سراسری پزشکی قبول شده است نه دامپزشکی.عضو فقهای شورای نگهبان ادامه 
داد: دختر من مطلقا در بیمارستان بهارلو عضو هیات علمی نبوده است و هم اکنون طرحش را در منطقه محروم 
در بندرعباس می گذراند و مطلقا در هیچ مرحله ای از نام من استفاده نکرده و تنها نمره دخترم بالا بوده است.
نماینده مردم استان کرمان در مجلس خبرگان رهبری تأکید کرد: تمام این تخریب ها به دلیل موضعی است من 
در برابر بی حجابی گرفته ام و این دروغ ها، اولین و آخرین نیست و یقین دارم که این دروغ ها ادامه خواهد یافت.

شکسته شدن رکورد مبتلایان روزانه کرونا درقم 
شمار مبتلایان قطعی روزانه کرونا در 24 ساعت گذشته به بالاترین رقم در پنج ماه گذشته رسید.براساس اعلام 
دانشگاه علوم پزشکی در 24 ساعت گذشته و تا ساعت 14 روزدوشنبه 2۷تیرماه 1۵6 نفر براساس معیار های 
قطعی و نتایج آزمایش ها، به کرونا مبتلا شده اند.در حال حاضر ۵2 بیمار کرونا مثبت و ۸۸ بیمار مشکوک به 
کووید نوزده در مراکز درمانی بستری هستند که حال 12 نفر از آنان وخیم گزارش شده است.خوشبختانه در 
بیست و چهار ساعت گذشته مورد فوتی ناشی از کرونا در استان قم ثبت نشده است.تاکنون یک میلیون و ۸۸۹ 

هزار و ۹۵6 دز واکسن کرونا به شهروندان قمی تزریق شده است.

درخواست آزادی تبعه ایرانی از زندان انگلیس
کاظم غریب آبادی، معاون امور بین المل قوه قضائیه و دبیر ستاد حقوق بشر، ضمن انتقاد از مخالفت انگلیس 
با بازگردندان »ریچارد جان« تبعه ایرانی مسیحی، که در انگلیس زندانی است، گفت: این تبعه ایرانی که بنابر 
برخی ادعاهای وارده علیه وی حدود 20 سال است در زندان به سر می برد، اما حتی یک روز نیز وی را به مرخصی 
نفرستاده اند و حتی برای معالجه بیماری، با اعزام او به بیمارستان تخصصی حفاظت شده نیز مخالفت شده 
است. غریب آبادی با ابراز تعجب از چنین تصمیمی، گفت: معلوم نیست بعد از بازگرداندن وی به ایران، چگونه 

اتباع انگلیسی تهدید خواهند شد؟! اکنون این انگلیس است که جان این تبعه ایرانی را تهدید کرده است!

فوت 3 نفر از حجاج ایرانی در عربستان
مدیرکل حوزه ریاست و روابط عمومی سازمان حج و زیارت از فوت سه نفر از حجاج کشورمان در عربستان خبر 
داد و گفت: هم اکنون 10 نفر از حجاج نیز به دلایل مختلف در بیمارستان بستری و تحت درمان هستند که البته 
حال عمومی  آنها خوب است.وحید اسکندری با بیان اینکه دو نفر از حجاج فوت شده زن و نفر سوم مرد است، 
اظهار داشت: بانوان فوت شده خانم زینب ملاحی از استان هرمزگان و خانم اکرم موسوی از تهران نام دارند. وی 
با بیان اینکه ابراهیم خوش کیش نیز از خراسان رضوی بر اثر بیماری دارفانی را وداع گفت، ادامه داد:  یک نفر از 

این عزیزان قبل از اعمال و مناسک ایام تشریق و 2 نفر نیز بعد از ایام تشریق به رحمت خدا رفتند.

واکنش میرسلیم به پوشیدن کفش آمریکایی
میرسلیم که بر استفاده از تولیدات داخلی و مقابله با واردات تاکید کرده بود، انتشار این تصویر با کفش آمریکایی 
انتقادات بسیاری را علیه او برانگیخت.بالاخره خودش هم به این جنجال ها و انتقادهای تند واکنش نشان داد 
و در توئیتی ضمن موجه ندانستن کار خود، نوشت: »پوشیدن کفش کتانی خارجی ولو هدیه ای باشد از سال 
های قبل، در صحن مجلس، کار موجهی نیست. اصالت با تولیدات داخلی و تشویق آن است حتی اگر برترین 

کیفیت را نداشته باشد.«

واکنش دایی به ویدئوی منتشره از دیدارش با وزیر ورزش! 
علی دایی ضمن رد این مسایل اظهار کرد: اصلا چنین موضوعی نبوده است. من در هواپیما و پیش از 
مراسم، ایشان )وزیر ورزش( را دیدم و کلی با هم سلام و علیک کردیم و صحبت داشتیم.وی افزود: در پرواز به 
کیش صندلی وزیر نزدیک به صندلی من بود. متاسفانه برخی با مطرح کردن این حرف و حدیث ها می خواهند 

موضوعات را لوث کنند.

 جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 1۹۴ کیلو تریاک در عملیات مشترک پلیس"قم و اصفهان" 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف 1۹4 کیلوگرم تریاک در عملیات مشترک پلیس مبارزه با مواد 

مخدر استان های "قم و اصفهان" خبر داد. 
سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پیگیری اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم بر روی 
عناصر اصلی تهیه و توزیع مواد مخدر مشخص شد قاچاقچیان با 2 دستگاه خودرو پژو پارس و ال ۹0 قصد 
دارند یک محموله ی مواد افیونی را از جنوب کشور با عبور از محور مواصلاتی قم به استان تهران منتقل 
کنند، بنابراین موضوع در دستور کار آن ها قرار گرفت. وی افزود: سپس مأموران ضمن هماهنگی قضائی 
به محورهای مواصلاتی استان اعزام و نسبت به کنترل نامحسوس تردد خودروهای عبوری اقدام کردند . این 
مقام انتظامی استان قم اظهار کرد: در ادامه خودرو پژو پارس در اتوبان "کاشان-قم" روئیت و سرنشینان خودرو 
با مشاهده پلیس متواری شده که با تیراندازی به لاستیک های خودرو مذکور پس از طی مسافتی متوقف و 2 
نفر سرنشین آن دستگیر شدند . سردار اسماعیلی گفت: خودرو دیگر نیز با دور زدن به سمت کاشان متواری 
شده که بلافاصله مأموران ضمن هماهنگی با پلیس مبارزه با مواد مخدر استان اصفهان و شهرستان کاشان در 

عملیاتی مشترک ال ۹0 را متوقف، راننده دستگیر و 1۹4 کیلو و پانصد گرم تریاک کشف کردند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم اضافه کرد: در نهایت متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام 

مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد:

دستگیری یک سارق حرفه ای خودرو
رئیس پلیس آگاهی استان با اشاره به دستگیری یک سارق حرفه ای خودرو، گفت: متهم دارای 1۹ فقره 
سابقه سرقت خودرو بوده و از وی ۳ دستگاه خودرو مسروقه شامل ماکسیما، سمند و زانتیا کشف شده است.

سرهنگ میکائیل قهرمانپور اظهارداشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت خودرو در قم، موضوع در دستور 
کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت.

وی افزود: در ادامه با انجام اقدامات پلیسی و یک کار پیچیده هویت متهم شناسایی و کارآگاهان با هماهنگی 
مقام قضائی استان برای دستگیری وی در استان همجوار وارد عمل شده و نامبرده را دستگیر کردند.

رئیس پلیس آگاهی استان قم با بیان اینکه ۳ دستگاه خودرو مسروقه شامل ماکسیما، سمند سورن و 
زانتیا از وی کشف شده است، گفت: ۵ تن از همدستان متهم نیز در عملیات پلیس دستگیر شدند. سرهنگ 
قهرمانپور با بیان اینکه افراد مذکور در زندان با یکدیگر آشنا شده بودند، اضافه کرد: در بررسی سوابق متهم 

اصلی مشخص شد دارای 1۹ فقره سابقه سرقت خودرو است. 
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف 15 هزار لیتر گازوئیل قاچاق در قم
فرمانده انتظامی شهرستان از کشف 1۵ هزار لیتر گازوئیل قاچاق در قم خبر داد. 

سرهنگ امیر مختاری  اظهارداشت: مأموران یگان 110 حین گشت زنی در حاشیه کمربندی به سمت 
میدان نبوت مشاهده کردند یک دستگاه کامیون بنز تک حامل 4 مخزن گازوئیل بوده که یکی از مخزن ها 
دچار نشتی شده است. وی افزود: در ادامه با حضور مأموران و کمک عوامل آتش نشانی و شهرداری گازوئیل 
موجود در مخزن موصوف به داخل مخزن یک دستگاه خودرو مزدا وانت منتقل شد. فرمانده انتظامی 
شهرستان قم گفت: سپس راننده در پاسخ به درخواست مأموران مبنی بر مجوز حمل سوخت هیچ گونه 
مجوزی ارائه نداده که خودرو توقیف می شود. سرهنگ مختاری با بیان اینکه 1۵ هزار لیتر سوخت گازوئیل 
قاچاق در این رابطه کشف شده است، تصریح کرد: شهروندان می توانند هرگونه گزارشات خود را از طریق 
سامانه 110 مرکز فوریت های پلیسی و یا از طریق مراجعه حضوری به دفتر نظارت همگانی )1۹۷( واقع در 

خیابان امام خمینی)ره( جنب کلانتری 1۷ شهید بهشتی اعلام کنند.

رئیس پلیس راه استان قم اعام کرد :

خطاهای عامل انسانی بیشترین سهم درتصادفات
رئیس پلیس راه استان بیشترین سهم تصادفات و عواقب بعد از آن را مربوط به خطاهای عامل انسانی 
دانست.  سرهنگ مختار پناهی با اعلام این خبر بیان داشت: بررسی های به عمل آمده نشان می دهند که 
بیشتر تصادفات و ضایعات ناشی از آن، به دلیل خطای عامل انسانی بوقوع می پیوندند، این اعمال و رفتار 
ناصحیح از نداشتن تجربه و مهارت کافی و فقدان فرهنگ ترافیکی ناشی می شود که در نهایت از رکود آموزش، 
سرچشمه می گیرند. وی افزود: در کشورهای پیشرفته به دلیل اینکه وسایل نقلیه به تدریج تکامل پیدا کرده اند، 
از همان ابتدا نوعی تعلیم و تربیت برای استفاده از آن وسایل در نظر گرفته شده و تعلیمات مربوط به این رفتار 
جزء آموزش های اجتماعی و اخلاقی آن جوامع به حساب آمده است و این آموزش ها همواره تدوام دارند زیرا 

که ضرورت این آموزش ها و استمرار آن برای تمامی اقشار جامعه احساس می شود.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم  خبرداد:

اتمام عملیات روسازی مسیر ریل های 
متروکه تا پایان سال

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از جمع آوری کامل ریل راه آهن متروکه خیابان 
فاطمی در سه ماه آینده خبر داد و گفت: امیدواریم بتوانیم تا اواخر سال عملیات 
روسازی مسیر از مصلی تا ایستگاه محمدیه به طول ۷ کیلومتر را آغاز کنیم اما 

جمع آوری خود ریل حداقل سه ماه زمان خواهد برد.
عباس حلوایی زاده در خصوص جمع آوری ریل های متروکه و بازگشایی مسیر 
اظهار داشت: یکی از مصوبات سفر رئیس جمهور به شهر قم، جمع آوری دو بخش 
از ریل متروکه به طول ۷ و ۸ کیلومتر بوده که در حال حاضر بخشی از این ریل ها 

در حال جمع آوری است.
وی بخش اول ریل راه آهن متروکه را موازی بلوار امام رضا)ع( اعلام کرد و افزود: 
بخشی از ریل متروکه به طول هشت کیلومتر و به موازی بلوار امام رضا)ع( بوده که 
در سنوات گذشته جمع آوری آن آغازشده و اوایل امسال به اتمام رسید و یک قسمت 

نیز از ایستگاه مرکزی تا جمکران به طول هفت کیلومتر در حال اجراست.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم جمع آوری بخش دوم ریل راه آهن متروکه 
را دارای چالش هایی دانست و ابراز کرد: این بخش از ریل راه آهن به علت عدم 
هماهنگی بین دستگاه ها قرار شد با محوریت استانداری و فرمانداری و همچنین 

شهرداری جمع آوری شود و کار از هفته های گذشته آغازشده است.
وی طول این بخش از ریل راه آهن متروکه را هفت کیلومتر عنوان کرد و گفت: 
برش راه آهن، حمل تا ایستگاه مرکزی در حال انجام بوده و به طول 600 متر طول را 
از ماشین آلات راهداری، سپاه و بنیاد مسکن استفاده می کنیم و نیاز به ردیف بودجه 
جدید برای کارهای پیش بینی نشده داریم که مصوبه آن به تصویب شورای اسلامی 

شهر رسیده است.
حلوایی زاده اعتبار موردنیاز برای اتمام کار را بالغ بر ۳0 میلیارد تومان اعلام 
و تصریح کرد: در فاز اول عملیات برداشت ریل و خاک برداری انجام می شود و 
همچنین هم زمان مشاوری گرفته شده تا برای همه عرصه های متفاوت در مقاطع 
و بافتهای مختلف مسیر  کاربرهای مناسبی مانند فضای سبز، مسیرهای پیاده رو 

و سواره رو طراحی شود.
وی از آغاز عملیات روسازی این مسیر از مصلی تا ایستگاه محمدیه تا آخر سال 
خبر داد و خاطرنشان کرد: باید طراحی ها به صورت کامل و با هماهنگی و نظر همه 
دستگاه ها انجام شود و امیدواریم بتوانیم تا اواخر سال عملیات روسازی مسیر را آغاز 

کنیم، اما جمع آوری خود ریل حداقل سه ماه زمان خواهد برد.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از بررسی کاربری پل بلوارامین نیز خبر داد 
و افزود: با جمع آوری کامل ریل راه آهن کاربری این پل نیز از بین رفته  و برای 
حفظ یا تخریب آن مطالعاتی انجام خواهد شد و درصورتی که موردنیاز نباشد حتماً 

جمع آوری می شود.

رئیس گروه پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم:

۳۶ مانور شهری در سال 1۴۰1 در قم 
اجرا می شود 

رئیس گروه پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم گفت: با توجه به 
هدف گذاری های انجام شده در سال جاری، ۳6 مانور شامل 24 مانور مباحثه ای 

یا دور میزی و 12 مانور عملیاتی تا پایان سال برگزار خواهد شد. 
مهدی برزویی در گفت وگو با اشاره به اهمیت اجرای مانورهای مختلف شهری 
اظهار داشت: با توجه به هدف گذاری های انجام شده در سال جاری، ۳6 مانور 
شامل 24 مانور مباحثه ای یا دور میزی و 12 مانور عملیاتی تا پایان سال برگزار 

خواهد شد.
رئیس گروه پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم ادامه داد: از ابتدای 
سال جاری تاکنون ۷ مانور دورمیزی و 2 مانور عملیاتی برگزارشده است و طی 

ماه های آینده این روند افزایش خواهد داشت.
بین دستگاهی در  و  لزوم هماهنگی درون دستگاهی  و  آمادگی  وی اهمیت 
شهر قم را مورد توجه قرار داد و به سطوح مختلف برگزاری مانورها و رزمایش های 
برنامه ریزی شده اشاره کرد و افزود: برخی مانورها و رزمایش های عملیاتی بزرگ 
نیازمند برگزاری جلسات هماهنگی، آموزش عوامل و نیروها، تمرین و اخذ مجوز 
برگزاری مانور و… است که عمده مانورهای بین دستگاهی این فرایند را شامل 
می شود و برخی دیگر از مانورها به صورت ساعت صفر و بدون اطلاع قبلی انجام 

می شود که این گونه مانورها عمدتاً در سطح مناطق هشتگانه برگزار می شود.
برزویی خاطرنشان کرد: در مانورهای مباحثه ای یا دورمیزی، فرآیندهای آمادگی 
مورد بحث و بررسی قرار می گیرد و به نوعی آماده سازی برای اجرای مانورهای 

نزدیک به واقعیت است.
وی از برگزاری یک مانور عملیاتی شهری بزرگ به زودی خبر داد و گفت: در حال 
تلاش برای برگزاری مانورهای عملیاتی در بافت فرسوده هستیم که امیدواریم برای 

ماه های آینده برنامه ریزی و اجرا شود.
رئیس گروه پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم یادآور شد: در حوزه 
پدافند غیرعامل نیز طبق برنامه ریزی دو رزمایش تخصصی تا پایان سال جاری 
برگزار خواهد شد. وی با بیان اینکه تمامی تلاش ها در گروه پدافند غیرعامل و 
مدیریت بحران این بوده که ابتدا آمادگی های لازم در عوامل اجرایی و پشتیبانی 
از فرماندهی حادثه در مجموعه شهرداری قم ارتقا یابد اضافه کرد: در گام بعدی 
در قالب برگزاری مانورها و رزمایش های بزرگ شهری هماهنگی بین دستگاه های 
خدمات رسان و امدادی ارتقاء یابد تا در حوادث احتمالی آتی بهترین عملکرد را در 

مدیریت حوادث شهری رقم بزنیم.
 

مدیرکل حقوقی شهرداری قم تاکید کرد:

حفظ حقوق شهروندان و شهرداری 
درقراردادهای حقوقی 

کاهش اختلافات میان مردم و شهرداری ها با افزایش آگاهی شهروندان به قوانین 
و حقوق شهروندی

مدیرکل حقوقی شهرداری قم با تأکید بر حفظ حقوق شهروندان و شهرداری در 
قراردادهای حقوقی گفت: باید تلاش کنیم علم مردم را نسبت به قوانین و حقوق 
شهروندی که دارند، افزایش دهیم تا به وظایفی که ما نسبت به آن ها داشته و به 
بالعکس آگاه شوند. سید محمد ابراهیمی با تأکید بر حفظ حقوق شهروندان و 
شهرداری در  قراردادهای حقوقی اظهار داشت: قصد و هدف اداره حقوقی امضا 
قراردادهایی با کمترین آسیب برای شهروندان و شهرداری است. وی مهم ترین 
دغدغه شهرداری را به حداقل رساندن پرونده های حقوقی عنوان کرد و افزود: 
اداره حقوقی در ارتباط با مردم نیز  همین دغدغه را داشته و تلاش می کند با 
ایجاد آگاهی های لازم، آن ها را نسبت به حقوق خود مطلع کند. مدیرکل حقوقی 
شهرداری قم، افزایش علم و آگاهی مردم را عامل مهمی در کاهش تنش های 
حقوقی بین مردم و شهرداری دانست و ابراز کرد: باید تلاش کنیم علم مردم را 
نسبت به قوانین و حقوق شهروندی که دارند، افزایش دهیم تا به وظایفی که ما 
نسبت به آن ها داشته و به بالعکس آگاه شوند. وی در پایان تأکید کرد: در صورت 
تشکیل پرونده حقوقی، به موارد اختلافی در کمترین زمان رسیدگی شده و تلاش 

می شود در گام نخست بدون مراجعه به مراجع قانونی و قضایی مسئله حل شود.
 

مدیر منطقه شش شهرداری قم خبرداد:

اجرای 5۰ درصد پروژه لوله گذاری 
حریم ریل خیابان امامزاده ابراهیم)ع( 

مدیر منطقه شش شهرداری قم از اجرای ۵0 درصد پروژه لوله گذاری حریم ریل 
و پل روگذر خیابان امامزاده ابراهیم)ع( به منظور هدایت آب های سطحی خبر داد.

ترکمن ،یکی از پروژه های مهم منطقه شش شهرداری را جمع آوری آب های 
سطحی عنوان کرد و اظهار داشت: تا امروز بخش مهمی از پروژه های تعریف شده 
در این حوزه در منطقه 6 انجام شده است. وی از اجرای ۵0 درصد پروژه لوله گذاری 
حریم ریل و پل روگذر خیابان امامزاده ابراهیم)ع( خبر داد و افزود: ۵0 درصد 
این پروژه که در راستای جمع آوری و دفع آب های سطحی در حال اجرا است، 

انجام شده و امیدواریم تا قبل از آغاز فصل بارندگی ها این پروژه را تکمیل کنیم.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قم، کاهش 
از  گذر  برای  راهکاری  را  آب  مصرف  درصدی   10
تنش آبی قم دانست و گفت: هرچه در مصرف آب 
صرفه جویی شود، همان قدر برداشت از چاه ها کمتر 

شده و شوری آب نیز کاهش خواهد یافت. 
 »حسن بختیاری«  کاهش بارندگی ها را یکی از 
علل تنش آبی استان قم دانست و بیان کرد: ورودی 

سدکوچری 50 درصد کاهش داشته و این ما را با 
محدودیت آبی مواجه کرده است.

اصلی  چالش  حاضر  حال  در  اینکه  بیان  با  وی 
اضافه  است،  شبکه  در  آب  شوری  افزایش  استان 
کرد: کاهش سهم قم از سدکوچری و رشد مصرف 
آب به دلیل افزایش دمای هوا، دلیل استفاده از منابع 
زیرزمینی برای تأمین بخشی از آب شهر است و این 

عامل افزایش شوری آب شهری را به دنبال داشته 
است.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قم ابراز 
ماه  چند  در  شده  باعث  چاه ها  آب  شوری  کرد: 
گذشته شاهد افزایش شوری آب در شهر باشیم اما 
اعلام می کنیم که آب شبکه استانی از نظر بهداشتی 

و سلامتی دارای استانداردهای لازم است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضاب استان قم مطرح کرد:

صرفه جویی 1۰ درصدی راهکاری برای گذر از تنش آبی

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم بابیان اینکه این اداره کل سالیانه 4 هزار میلیارد 
تومان هزینه دارد گفت: ۸0۵ هزار نفر از جمله کارفرما و مستمری بگیر معادل 6۵ درصد 

جمعیت قم تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی هستند. 
محمد عاشوری روز یکشنبه در جمع خبرنگاران به مناسبت هفته تامین اجتماعی، 
افزود: 14۳ هزار کارگر و کارمند، چهار هزار و ۷00 قالیباف خانگی، 1۵ هزار کارگر 
ساختمانی، 12 هزار راننده درون و برون شهری، سه هزار و 200 کارفرما، ۵6 هزار 
پزشکی،  نظام  نظام مهندسی،  اعضای  بازنشسته، ۳۹ هزار طلبه،  و  مستمری بگیر 
مداحان، خادمان مساجد، کسب وکارهای مجازی و سایر مشاغل و خانواده هایشان از 
جمله افراد تحت پوشش هستند.  وی با بیان این که اداره کل تامین اجتماعی قم 240 
کارمند دارد، اضافه کرد: پرداخت حقوق بازنشستگی مهم ترین اقدام تامین اجتماعی 

است و بخش عمده هزینه های سازمان بابت این موضوع می باشد.
هزینه  ازدواج،  هدیه  پرداخت  کارافتادگی،  از  مستمری  پرداخت  داد:  ادامه  وی 
کفن ودفن، وسایل کمک پزشکی و مقرری بیمه شده ها از دیگر پرداختی های سازمان 
است. عاشوری با اشاره به اینکه خدمات سازمان از قبل از تولد آغاز می شود و تا بعد از 
فوت ادامه دارد، بیان کرد: در استان قم در سال 1401، ماهیانه بیش از 400 میلیارد 
تومان از جمله پرداخت بیش از 2۵0 میلیارد تومان بابت حقوق بازنشستگی و بیش از ۷0 

میلیارد تومان در بخش درمان هزینه می شود.
سازمان تمام هزینه ها را از محل درآمدی خود تامین می کند 

وی با بیان این که سازمان تمام هزینه ها را از محل درآمدی خود تامین می کند، افزود: 
اداره کل تامین اجتماعی قم سالیانه 4 هزار میلیارد تومان هزینه می کند که از محل 

وصول حق بیمه های کارفرمایی و بیمه شده ها تامین می شود.
وی اضافه کرد: درآمد بیمه تامین اجتماعی در قم تقریبا با هزینه ها یکسان است و در 

حال حاضر در وضعیت خوبی هستیم و مشکلات حاد نداریم.
یک هزار و ۵۸۱ نفردرقم مقرری بیمه بیکاری دریافت می کنند 

مدیرکل تامین اجتماعی قم با بیان این که تا پایان خردادماه امسال یک هزار و ۵۸1 
نفر در قم مقرری بیمه بیکاری دریافت می کردند، گفت: شاغل نبودن و سوابق قانونی 
شرط پرداخت بیمه بیکاری است. وی افزود: سال گذشته 2 هزار فرصت شغلی در قم 
وجود داشت، در حالی که برخی کارگران بیمه بیکاری دریافت می کردند. به گفته وی، در 
استان قم 14 هزار و ۵۳۳ کارگاه فعال و 1۹0 کارگاه نیمه فعال داریم که کارفرمایان بیمه 
کارگرانشان را پرداخت می کنند. عاشوری گفت: از سال 1400، طرح تامین اجتماعی 
الکترونیک یا ۳0۷0 اجرایی شد و با غیرحضوری شدن ۳0 خدمت در سازمان، از ۷0 
میلیون سفر شهری جلوگیری شد. وی اضافه کرد: صرفه جویی چند هزار میلیاردی در 

حوزه چاپ دفترچه با الکترونیکی شدن نسخ انجام شد.
وی گفت: با توجه به نگاه دولت به خانواده و جمعیت، سازمان تامین اجتماعی توجه 

ویژه ای به بیمه زنان خانه دار و دانشجویان دارد و هر خانم خانه دار ایرانی می تواند با 
پرداخت مبلغی بیمه شود که در این راستا طرح بیمه فراگیر خانواده اجرایی شد.

عاشوری با اشاره به جزییات طرح بیمه فراگیر خانواده، افزود: در مدل الف شخص 
می تواند ماهیانه با پرداخت ۵00 هزار تومان از خدمات بازنشستگی، مدل ب با پرداخت 
۵۸0 هزار تومان از خدمات بازنشستگی و خدمات فوت و مدل ج با پرداخت ۷۵0 هزار 

تومان از خدمات کامل بازنشستگی، فوت، بازماندگی و از کارافتادگی استفاده کند.
از  از ۸00 خانم خانه دار و ۳00 دانشجو  به گفته وی، امسال در استان قم بیش 
طرح بیمه فراگیر خانواده بهره مند شدند. وی با اشاره به اینکه در سال جاری کمک 
به شرکت های دانش بنیان در دستور کار قرار دارد، بیان کرد: کمک به رونق تولید و 
جلوگیری از تعطیلی واحدهای تولیدی، تقسیط بدهی های واحدهای تولیدی و توقف 

استقراض تامین اجتماعی از بانک رفاه از جمله برنامه های سال جاری سازمان است.
مدیرکل تامین اجتماعی قم با اشاره به اقدامات حمایتی در حوزه بازنشستگان، 
بیان کرد: کمک در حوزه بازنشستگی و مستمری بگیران، ایجاد کانون بازنشستگان 
تامین اجتماعی)خانه مهر(، سفرهای زیارتی بازنشستگان به مشهد، پرداخت وام های 
قرض الحسنه 12 میلیون تومانی به بازنشستگان و برقراری بیمه تکمیلی از جمله 
اقدامات می باشد. وی خاطرنشان کرد: انباشت مطالبات معوق بازنشستگان بیش از 
400 میلیارد تومان از کارفرمایان، عدم آگاهی مردم از قوانین و مقررات که باعث خسارات 
زیادی به کارفرمایان و بیمه شده ها می شود، عدم پرداخت حق بیمه بر اساس دستمزد 
واقعی که باعث ظلم به کارگران و دست اندازی به منابع بیمه می باشد از مشکلاتی است 

که سازمان با آن ها مواجه است.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم :

 سالیانه 4 هزارمیلیارد تومان هزینه داریم

 مسافرانی که به وقت کرونا سفر کردند

طرح: سجادجعفری

از  اینکه  بیان  با  قم  استان  بهزیستی  مدیرکل 
مجموع ۳۵ هزار مددجوی این اداره کل، 22 هزار 
نفر دارای معلولیت هستند گفت: سال گذشته ۳ 
هزار نفرمعتاد  درکمپ های ترک اعتیاد  استان قم 

درمان شدند .
به گزارش ندای قم ،مهدی پهلوانی ستوده  پیش 
از ظهر روز یکشنبه در نشست خبری به مناسبت 
2۵ تیر سالروز تاسیس بهزیستی با اشاره به پرداخت 
این  مبلغ  افزود:  مددجو  هزار   10 به  مستمری 
مستمری ها برای خانواده یک نفر 420 هزار تومان 
است و تا سقف یک میلیون و 200 هزار تومان برای 

خانوار های چهار و پنج نفره افزایش می یابد.
به  پرستاری  همچون  خدماتی  ارائه  از  وی 
و گفت: تجهیزات  بهزیستی خبر داد  مددجویان 
توانبخشی مهمترین کمکی است که به مددجویان 
صندلی  خصوص  در  آن ها  نیاز  و  می شود  ارائه 
مورد  روزانه  صورت  به  پروتز  و  سمعک  چرخدار، 
بررسی قرار می گیرد. مدیرکل بهزیستی با بیان اینکه 
سازمان بهزیستی علاوه بر معلولین به زنان سرپرست 

خانوار، کودکان کار و خیابان، ایتام و آسیب دیدگان 
افزود:  می کند  ارائه  خدمات  اجتماعی  مسائل  از 
مشاوره  مراکز  با  می توانند  شهروندان  تمامی 
بهزیستی به شماره 14۸0 ارتباط داشته باشند و 
از خدمات آن ها بهره مند شوند. پهلوانی همچنین 
به فعالیت 1۳ کمپ درمان سوء مصرف مواد مخدر 
در سطح استان اشاره کرد و گفت: دو کمپ اجباری 
فعال  استان  مواد هم در سطح  ترک سوء مصرف 
است که معتادان متجاهر در آن نگهداری می شوند.

ساختار فعلی بهزیستی قم با ماموریت ها 
همخوانی ندارد 

مدیرکل بهزیستی استان قم  درادامه با بیان اینکه 
ساختار فعلی این اداره کل، برای انجام ماموریت های 
در  نیرو  کمبود  معضل  گفت:  ندارد،  همخوانی 
به استان های دیگر شدیدتر  بهزیستی قم نسبت 
است، و با ماموریت هایی که بر عهده ما گذاشته، 
متناسب نیست.  معاون توسعه و پیشگیری اداره کل 
بهزیستی استان هم در این نشست با اشاره به پایین 
بودن سن آغاز اعتیاد در قم نسبت به کشور گفت: 

و  اعتیاد در کشور 11 درصد  میانگین نرخ شروع 
در استان قم ۸ درصد است که نسبت به میانگین 

کشوری در وضعیت بهتری قرار دارد.
علی مرادی با بیان اینکه در سال گذشته ۳ هزار 
نفر در کمپ های ترک اعتیاد درمان شدند افزود: 
اولویت برای ترک اعتیاد افرادی است که خودشان 
تمایل به ترک دارند چرا که بازگشت مجدد این افراد 
به استفاده از مواد مخدر به مراتب کمتر از افرادی 
است که مجبور به ترک می شوند. وی افزود: حدود 
اجباری  کمپ های  در  که  معتادانی  از  درصد   40
ترک اعتیاد حضور دارند تا یک سال پس از درمان 
بازگشت مجدد به مواد مخدر نخواهند داشت، اما 
وجود  سبب  به  آن ها  برای  لرزش  امکان  ادامه  در 

آسیب های اجتماعی و خانوادگی وجود دارد.
خاطزنشان می شود؛ افرادی که تمایل دارند در 
رفع نیاز معلولین و نیازمندان اداره کل بهزیستی 
مشارکت داشته باشند می توانند وجوه نقدی خود 
را از طریق کد دستوری #۹0۹0*۷24* ویا شماره 

کارت 6۳6۷۹۵۷0۷61۸2۵۸۸ اهدا کنند.

مدیرکل بهزیستی استان قم خبرداد:

درمان ۳هزارمعتاد درکمپ های ترک اعتیاد 

استاندار قم گفت: زمینه ورود نخبگان علمی شاهد و ایثارگر به حوزه دانش 
بنیان ها با همکاری پارک علم و فناوری قم فراهم شود. 

سید محمدتقی شاهچراغی روز یکشنبه در شورای فرهنگ ایثار و شهادت در 
سالن امام جواد)ع( استانداری قم ابراز داشت: نخبگان شاهد و ایثارگر ظرفیت 
مناسبی برای خدمت به کشور و حضور در دانش بنیان ها دارند که این ظرفیت 

باید مورد توجه قرار گیرد.
وی دربخش دیگری از سخنان خود با اشاره به درپیش بودن کنگره شهدای 
قم گفت:  بازسازی و بهسازی تصاویر شهدا، نامگذاری کوچه ها و خیابان های قم 
در صورتی که مرتبط با برگزاری کنگره شهدای استان است در کمیته برگزاری 
این کنگره مطرح و سرعت این کار طبق توافق کمیته کنگره با شهرداری تسریع 

داده شود.
وی با اشاره به موضوع اختصاص یک درصد از بودجه فرهنگی دستگاه ها به 

موضوع ایثار و شهادت گفت: این موضوع در کمیته برگزاری کنگره شهدای 
استان قم مطرح است و باید سهم هر یک از دستگاه ها مشخص شود. استاندار 
قم افزود: 2۸ دستگاه دولتی از اعتبار سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم 
بودجه می گیرند و برخی دیگر بودجه ملی دارند لذا هر کدام از آنها باید عدد 

مرتبط با بودجه یک درصد را اعلام کنند.
شاهچراغی دربخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه برای رسیدگی 
به امور دانشجویان شاهد و ایثارگر باید در دانشگاه ها ورود کرد، گفت: هر کجا 
برای امور جاری دانشجویان نیاز به ورود حوزه حاکمیتی است از طریق معاونت 

سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم پیگیری شود.
مطالبات  باید  و  هستیم   دانشگاه ها  بعدی  ترم  آستانه  در  کرد:  تاکید  وی 
دانشگاه ها در عرصه شاهد و ایثارگر دریافت و اگر نیاز به پیگیری در سطح استانی 

یا ملی دارد پیگیری لازم انجام شود.

استاندار قم: 

زمینه حضور نخبگان شاهد به حوزه دانش بنیان ها فراهم شود


